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O
ταν το διαδίκτυο άρχισε να γίνεται… κοινός τόπος
για όλους, μοιραία άρχισαν να προσαρμόζονται ενη-
μέρωση, επικοινωνία, διαφήμιση. Προσωπικά ιστο-

λόγια και ιστότοποι έγιναν τα νέα μέσα ενημέρωσης του
κοινού, το οποίο απέκτησε εύκολη και δωρεάν πρόσβαση
στην «είδηση». Λίγα χρόνια αργότερα, ανάλογη δουλειά
ανέλαβαν τα μέσα κοινωνικής δικτύωσης…

Στο νέο αχαρτογράφητο τοπίο, χωρίς κανόνες λειτουρ-
γίας και δεοντολογίας, η ανωνυμία κάποιων «ενημερωτι-
κών» ιστότοπων, και προάγγελος των τρολ σήμερα, ήταν το
ακατανίκητο όπλο για την εκ του ασφαλούς διασπορά ψευ-
δών ειδήσεων ή θεωριών συνωμοσίας. Η δε δυνατότητα
άμεσης αλληλεπίδρασης του κοινού ήταν η τροφή και ο
πολλαπλασιαστής τους. 

Προτού γίνει αντιληπτή η επιδραστικότητα των νέων μέ-
σων, τα παραδοσιακά άρχισαν να χάνουν κοινό, επιρροή και
φυσικά έσοδα. Ο κόσμος κατανάλωνε μαζικά την «ειδησε-
ογραφία» των σάιτ (των ανώνυμων κατά προτίμηση), στέλ-
νοντας στον «κουβά» αντικειμενικότητα στην άποψη και
εγκυρότητα στην είδηση.

Έως ότου επέλθει η κανονικοποίηση για τα σάιτ, το κακό
είχε γίνει. Το κοινό… εκπαιδεύτηκε στα fake news και χω-
ρίς να το αντιληφθεί κατέστη θύμα συστηματικής παραπλά-
νησης. Αντί να είναι καχύποπτο για την προέλευση και τα κί-
νητρα της «είδησης», την αφομοίωσε. Αντί να την αποσεί-
σει, εθίστηκε σε αυτήν. Οι «αποκαλύψεις» έγιναν το «ιερό
δισκοπότηρο» της ενημέρωσης. Και οι… μυημένοι, οι σύγ-
χρονοι επαναστάτες (του πληκτρολογίου), οι αντισυμβατι-
κοί, οι αντισυστημικοί, απέναντι σε εκείνους «που δεν ήξε-
ραν» ή που δεν ήθελαν και να ξέρουν…

Αναπόφευκτα σε αυτό το νέο τοπίο ευδοκίμησαν και νέα
πολιτικά φρούτα. Οι «αποκαλύψεις» έγιναν καταγγελτικός
πολιτικός λόγος. Τα fake news και οι θεωρίες συνωμοσίας,
πολιτικά επιχειρήματα και όπλα για τις απροκάλυπτες «δο-
λοφονίες χαρακτήρα». Τα επίχειρα αυτής της νοσηρής κα-
τάστασης τα βίωσε ο ελληνικός λαός πρώτος από όλους με
την «πρώτη φορά Αριστερά». 

Η αλήθεια χάθηκε (κυριολεκτικά) στη μετάφραση, έως
ότου αποκαλυφθεί πως οι «αποκαλύψεις» ήταν το τυρί που
πρόσφεραν για να κερδίσουν επιρροή «εκδότες» αγνώστου
προελεύσεως και πολιτικοί μειωμένης ωριμότητας και ευ-
θύνης.

Σε μια προσπάθεια αποκάλυψης της ένδειας πολιτικών
επιχειρημάτων, των αντιφάσεων, της πολιτικής υποκρισίας,
της σπίλωσης υπολήψεων και δολοφονίας χαρακτήρα, η
Ομάδα Αλήθειας διαδραμάτισε καθοριστικό ρόλο. Αξιοποι-
ώντας με τον καλύτερο τρόπο τα νέα μέσα, ανακάλυψε μια
άλλου τύπου συνταγή αποκάλυψης, αλλά με μια σημαντική
διαφορά. Απέναντι στην ανωνυμία έβαλε την επωνυμία. Αν-
τί να παράγει τοξικότητα, την ανέδειξε. Αντί να διατυπώνει
άποψη, παρέθετε αντιφατικές απόψεις, ψέματα και υπο-
κρισία όσων τα διακινούσαν. 

Με σεβασμό στους κανόνες δεοντολογίας, χωρίς χτυπή-
ματα κάτω από τη μέση, έγινε το σημείο αναφοράς όσων
αναζητούσαν την αλήθεια μέσα σε έναν κυκεώνα εσκεμμέ-
νης παραπληροφόρησης και συνειδητής παραπλάνησης.
Και κάπως έτσι η συνταγή πέτυχε.

Ιδιοκτησία: POLITICAL PUBLISHING IKE

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ: Kώστας Τσιτούνας

ΣΥMΒΟΥΛΟΣ ΕΚΔΟΣΗΣ: Πάνος Μαυρίδης

ΔΙΕΥΘΥΝΤΗΣ ΣΥΝΤΑΞΗΣ: Mάνος Πιτσιδιανάκης

ΑΡΧΙΣΥΝΤAKTEΣ: Ελένη Μπέρτσου,

Βαγγέλης Κατσορίδας

ΣΥΝΤΑΚΤΗΣ ΥΛΗΣ: Νίκος Τσούρτης

ΔΗΜΟΣΙΟΓΡΑΦΙΚΗ ΟΜΑΔΑ:

Nίκος Χιδίρογλου, Έλλη Τριανταφύλλου, 

Μίλτος Σακελλάρης, Μαρία Δεδούση,

Αντώνης Αντωνόπουλος, Αντώνης Αναστασόπουλος, 

Στέλλα Παπαμιχαήλ, Γιάννης Παργινός, 

Χρήστος Μυτιλινιός, Aλεξία Τασούλη,

Bασίλης Σκουλαράκος, Σπύρος Νάννος, 

Αμαλία Κάτζου, Λουκάς Γεωργιάδης, 

Κωνσταντίνος Δαυλός, Kώστας Νούσης, 

Κατερίνα Παπακωστοπούλου, Ιωάννα Ντάνη,

Σωτήρης Μπαρσάκης, Κωνσταντίνος Γεώργιζας, 

Ρεγγίνα Σαβούρδου, Δήμητρα Δάρδα, 

Γιώργος Σκρομπόλας, Χρήστος Γιαννούλης, 

Γιώργος Ανδρής (Αυτοκίνητο) 

ΗΜΕΡΗΣΙΑ ΨΗΦΙΑΚΗ ΠΟΛΙΤΙΚΗ & ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ ΕΦΗΜΕΡΙΔΑ

POLITICAL ΟΙΚΟΝΟΜΙΚΗ  ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ:

Aριέτα Μουρτοπάλλα

ΕΜΠΟΡΙΚH ΔΙΕΥΘΥΝΣΗ:  

Μαρίνα Πέππα

VIDEO EDITOR:

Ειρήνη Κουμαρέλη

ΥΠΕΥΘΥΝΟΣ ΑΤΕΛΙΕ: 

Βασίλης Υψηλός

ΑΤΕΛΙΕ: 

Κατερίνα Χατζηλαζάρου

ΔΙΟΡΘΩΣΗ ΚΕΙΜΕΝΩΝ:

Κώστας Κουτσογιάννης,

Μαριλένα Ιορδανίδου

EKΔΟΤΗΣ: Νικόλαος Γ. Καραμανλής

ΓΡΑΦΕΙΟ ΜΑΚΕΔΟΝΙΑΣ: Επικεφαλής: Δημήτρης Δραγώγιας
Φιλίππα Βλαστού, Ανδρονίκη Ζαφειρίου, Αναστασία Καρυπίδου, Φένια Κλιάτση, Δημήτρης Συρμάτσης

Στοιχεία Υπευθύνου Προστασίας Δεδομένων: Ιωάννης Σαρακηνός dpo@sarakinoslaw.com
Διεύθυνση: Συγγρού 206, Αθήνα •Τηλέφωνο: 210-9568066 • FAX: 210-3645608   • www.political.gr

ΝΟΜΙΚΟΣ ΣΥΜΒΟΥΛΟΣ: Mαρία Κευγά, Γιώργος Παναγιωτόπουλος

ΕΠΙΣΤΗΜΟΝΙΚΗ ΕΠΙΤΡΟΠΗ / ΑΡΘΡΟΓΡΑΦΟΙ:

Θανάσης Διαμαντόπουλος, Καθηγητής, 

Διεθνών και Ευρωπαϊκών Σπουδών στη Πάντειο

Βασίλης Κορκίδης, Πρόεδρος ΕΒΕΠ

Νότης Μαριάς, Καθηγητής Θεσμών Ε.Ε. Πανεπιστημίου Κρήτης 

(πρώην ευρωβουλευτής)

Θανάσης Παπαμιχαήλ, Επικοινωνιολόγος

Μιχάλης Μάρκου, MBA Διευθυντικό στέλεχος-σύμβουλος 

Επιχειρήσεων & καθηγητής Διοίκησης Επιχειρήσεων/ Marketing

Δρ Αντώνης Στ. Στυλιανού, Λέκτορας Νομικής στο Πανεπιστήμιο 

Λευκωσίας, LL.B Law (Bristol), Ph.D in Law - International Law and Human Rights

(Kent), διευθυντής Μονάδας Νομικής Κλινικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

Γράφει ο Πάνος Μαυρίδης 

Αξιοποιώντας 

με τον καλύτερο τρόπο

τα νέα μέσα, ανακάλυψε

μια άλλου τύπου συνταγή

αποκάλυψης, αλλά με 

μια σημαντική διαφορά.

Απέναντι στην ανωνυμία

έβαλε την επωνυμία

Η πετυχημένη συνταγή 
της Ομάδας 
Αλήθειας 



www .grenterr.cling-cecyyc.rww.



M. ΠΕΜΠΤΗ 17 AΠΡΙΛΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΠΟΛΙΤΙΚΗ4

Η
διαπίστωση ότι για μεγάλο χρονι-
κό διάστημα δεν υπήρχε αντίλο-
γος από την κυβέρνηση σε φημο-

λογίες και ανύπαρκτα σενάρια περί συγ-
κάλυψης στην εθνική τραγωδία των Τεμ-
πών οδήγησε σε μια στρατηγική απόφαση:
στην κατά μέτωπο επίθεση στην Πλεύση

Ελευθερίας και τη Ζωή
Κωνσταντοπούλου, η
οποία επιδιώκει να κυ-
ριαρχήσει στη λεγόμενη
γκρίζα ζώνη των ψηφοφό-
ρων με έναν λόγο αιχμηρό
και συγκρουσιακό.

Είναι προφανές ότι η κυ-
βερνητική πλειοψηφία δεν

στοχεύει στους ψηφοφόρους της Ζωής
Κωνσταντοπούλου. Κάθε άλλο. Επιδιώκει
ωστόσο να συσπειρώσει το υπόλοιπο κομ-
μάτι της κοινωνίας, το οποίο αποστρέφεται
τον τόνο αλλά και την ουσία του τρόπου με
τον οποίο πολιτεύεται η κυρία Κωνσταντο-
πούλου. Κυβερνητικά και κομματικά στε-
λέχη μάλιστα θεωρούν ότι με την Πλεύση
Ελευθερίας στη δεύτερη θέση των δημο-
σκοπήσεων το αφήγημα της πολιτικής στα-
θερότητας γίνεται ακόμη πιο ισχυρό για την
κυβερνητική παράταξη.

Αυτοκριτική
Τα στελέχη του Μεγάρου Μαξίμου όμως

είχαν εδώ και καιρό αντιληφθεί, εν μέσω
και των παρενεργειών του δυστυχήματος
των Τεμπών, ότι οι όποιες μεταρρυθμίσεις
ή τα θετικά νέα για τους πολίτες δεν...
ακούγονταν. Για αυτό και πλέον γίνεται συ-
στηματική προσπάθεια αυτό να ανατραπεί,
ενώ τα κυβερνητικά στελέχη δεν αφήνουν
τίποτα να… πέσει κάτω. Απαντούν σε κάθε
κατηγορία της κυρίας Κωνσταντοπούλου,
ενώ έχουν αρχίσει και της ασκούν πιέσεις
τόσο για τον τρόπο με τον οποίο διοικεί το
κόμμα της όσο και για τη γενικότερη επι-
χειρηματολογία της στον δημόσιο διάλογο.

Αν και πολλά κυβερνητικά στελέχη εκτι-
μούν ότι η δημοσκοπική άνοδος της Ζωής
Κωνσταντοπούλου είναι πρόσκαιρη και
άμεσα συνδεδεμένη με την υπόθεση των
Τεμπών, εντούτοις δεν παραγνωρίζουν ότι
αρχίζει να αποκτά ποσοστά σταθερότητας
που ήδη τη φέρνουν στη δεύτερη θέση.

Η μάχη στη Βουλή
Ήδη πάντως στη συζήτηση στην Ολομέ-

λεια της Βουλής οι «γαλάζιοι» βουλευτές
έδειξαν τα... δόντια τους, ενώ βέλη εξαπο-
λύει σε κάθε ευκαιρία και ο κυβερνητικός
εκπρόσωπος Παύλος Μαρινάκης. «Η κυρία

Κωνσταντοπούλου ψάχνει να βρει δικαιο-
λογίες για να καλύψει το γεγονός ότι αν και
παριστάνει την προστάτιδα της δημοκρα-
τίας και της ισότητας, αλλοίωσε τη λαϊκή
βούληση και στέρησε από δύο γυναίκες
την είσοδό τους στη Βουλή για να βάλει στη
θέση τους δύο άτομα της αρεσκείας της
κόντρα στις επιλογές των ψηφοφόρων. Και
αυτές μάλιστα ήταν κάποιες από τις περι-
πτώσεις που η σειρά που επέλεξαν οι ψη-
φοφόροι άλλαξε από την πρόεδρο του κόμ-
ματος», δήλωσε χθες ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος, σχολιάζοντας όσα ανέφερε η
Ζωή Κωνσταντοπούλου.

Για να μην ξεχνιόμαστε
Κυβερνητικά στελέχη εξάλλου υπενθύ-

μιζαν ότι η Πλεύση Ελευθερίας εξέλεξε
οκτώ βουλευτές, συμπεριλαμβανομένης

της κυρίας Κωνσταντοπούλου και του κ.
Καζαμία, που ήταν βουλευτής Επικρατεί-
ας. Στις υπόλοιπες έξι θέσεις βουλευτών,
που αφορούν περιπτώσεις υποψηφίων σε
εκλογικές περιφέρειες με σταυροδοσία,
στις πέντε εξ αυτών η κυρία Κωνσταντο-
πούλου άλλαξε τη σειρά στερώντας τη δυ-
νατότητα να μπουν στη Βουλή εκείνοι που
είχαν επιλέξει οι ψηφοφόροι τον Μάιο του
2023. Από τις πέντε αυτές περιπτώσεις οι
τέσσερις αφορούσαν γυναίκες.

Απαντώντας στον κυβερνητικό εκπρό-
σωπο, η κυρία Κωνσταντοπούλου κατηγό-
ρησε τον κ. Μαρινάκη ότι «δεν είναι εκλεγ-
μένος και πιθανότατα δεν έχει σχέση με τη
λογική, με το εκλογικό σύστημα και με την
αλήθεια. Είπε τρομερές βλακείες και είναι
τρομερό ως κυβερνητικός εκπρόσωπος να
λες βλακείες και ψέματα. Είπε δηλαδή ότι

στέρησα τη θέση από εκλεγμένους βου-
λευτές, αυτό είναι τρομερό ψέμα. Τον Μάιο
του 2023 η Πλεύση Ελευθερίας δεν μπήκε
στη Βουλή», σημείωσε η πρόεδρος της
Πλεύσης Ελευθερίας.

Σκληρή απάντηση
Η κυβέρνηση όμως επέμεινε. «Την τε-

λευταία φορά που κάποιος έγινε πρωθυ-
πουργός χωρίς να έχει προετοιμαστεί κα-
τάλληλα, 650 χιλιάδες νέοι άνθρωποι έφυ-
γαν από τη χώρα», είπε προ ημερών ο κυ-
βερνητικός εκπρόσωπος, σχολιάζοντας τη
φράση της κυρίας Κωνσταντοπούλου.
Πρόσθεσε δε ότι το όνειρο για τον καθένα
είναι κάτι το οποίο είναι αυτονόητο. «Σημα-
σία έχει πώς προετοιμάζεσαι. Αν προετοι-
μάζεσαι φτιάχνοντας ένα πρόγραμμα πως
θα κάνεις καλύτερη τη χώρα ή αν προετοι-
μάζεσαι με το να βρίζεις τους πολιτικούς
σου αντιπάλους», είπε ο κυβερνητικός εκ-
πρόσωπος και υπενθύμισε τις καταγγελίες
εναντίον της τον Μάιο του 2023 ότι αντικα-
τέστησε στις εκλόγιμες θέσεις στη λίστα τις
δύο πρώτες σε σταυρούς -υποψήφιες του
κόμματος- στην Α’ Αθήνας και στον Νότιο
Τομέα με δικά της πρόσωπα.

Το σχέδιο αναχαίτισης της... Πλεύσης

της 
Έλλης 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com

Η κυβερνητική πλειοψηφία δεν στοχεύει 
στους ψηφοφόρους της Κωνσταντοπούλου αλλά 

στη συσπείρωση του κομματιού της κοινωνίας 
που αποστρέφεται τον τόνο αλλά 

και την ουσία του τρόπου με τον οποίο πολιτεύεται 
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του ειδικού συνεργάτη

O
ταν τελειώνουν τα επιχειρήματα
έρχεται η εξαπάτηση... Οι δύο δι-
καστικές αποφάσεις -η

2833/2024 και η 868/2025 του Πολυμε-
λούς Πρωτοδικείου Αθηνών- που δικαιώ-
νουν τον πρώην γενικό γραμματέα του
πρωθυπουργού Γρηγόρη Δημητριάδη ξε-
καθαρίζουν ομόφωνα και χωρίς περιθώριο
παρερμηνειών ότι οι αγωγές δεν συνιστούν
SLAPP (στρατηγικές αγωγές προς απο-
θάρρυνση της δημόσιας συμμετοχής) όταν
αυτές στρέφονται κατά προσώπων που
αποπειρώνται να σπιλώσουν και μετέρχον-
ται μεθόδων όπως είναι τα ατεκμηρίωτα
«ρεπορτάζ». 

Να ξεκαθαρίσουμε όμως κάτι: το τι είναι
SLAPP και το τι δεν είναι δεν το αποφασί-
ζει αυτόκλητα οποιοσδήποτε, είτε είναι δη-
μοσιογράφος είτε όχι, αλλά η δικαιοσύνη.
Εκείνη και μόνο. Και υπάρχει μια διακριτή
γραμμή μεταξύ της συκοφάντησης και της
δημοσιογραφίας που ελέγχει, μέσα στο
πλαίσιο της δεοντολογίας, τα δημόσια
πράγματα.

Ο Γρηγόρης Δημητριάδης εξήλθε νικη-
τής από δύο δικαστικές μάχες έπειτα από
αγωγές που κατέθεσε έναντι δημοσιογρά-
φων οι οποίοι επέλεξαν να τον στοχοποι-
ήσουν και να τον σπιλώσουν χωρίς να τεκ-
μηριώσουν όσα έγραφαν, όπως επιβάλ-
λουν η δημοσιογραφική δεοντολογία και η
αναζήτηση της αλήθειας. Ο γνωστός δικη-
γόρος και επί σειρά ετών γενικός γραμμα-
τέας του πρωθυπουργού στράφηκε με επι-
τυχία κατά των Reporters United και της
«Εφημερίδας των Συντακτών» και δημο-
σιογράφων, μεταξύ των οποίων οι Θανάσης
Κουκάκης, Νίκος Λεοντόπουλος και Θο-
δωρής Χονδρόγιαννος.

Το σκεπτικό των αποφάσεων
Ο λόγος για δύο δικαστικές αποφάσεις,

τις 2833/2024 και 868/2025 του Πολυμε-
λούς Πρωτοδικείου Αθηνών, που είναι ξε-
κάθαρες ως προς το σκεπτικό τους: οι συγ-
κεκριμένες αγωγές δεν συνιστούν SLAPP.

* H απόφαση 2833/2024 αναφέρει τα
κάτωθι για τη με αρ. 2022/0177 Πρόταση
Οδηγίας του Ευρωπαϊκού Συμβουλίου:
«Αποτελεί πρόταση Οδηγίας και όχι μέρος
του δικαίου της Ευρωπαϊκής Ένωσης,
πολλώ δε μάλλον δεν έχει ενσωματωθεί
στην ελληνική έννομη τάξη». Και προσθέ-
τει πως «είναι συγκεκριμένες οι προϋπο-
θέσεις που χαρακτηρίζουν ως καταχρη-
στική μία αγωγή, αυτές δε ούτε αναφέρον-
ται ρητά στους ισχυρισμούς των εναγομέ-
νων ούτε τα επικαλούμενα πραγματικά πε-
ριστατικά, ακόμα και αν είναι αληθή, συγ-
κροτούν τη νομική έννοια της καταχρηστι-

κότητας της ασκούμενης ως άνω αξίωσης
και συνεπώς ο σχετικός ισχυρισμός δεν
είναι νόμιμος».

* Στη δε απόφαση 868/2025 αναφέρεται
ότι «…ο εν λόγω ισχυρισμός, με τον οποίο
οι εναγόμενοι αποπειρώνται να θεμελιώ-
σουν ένσταση καταχρηστικής άσκησης δι-
καιώματος, στηριζόμενη στις διατάξεις του
άρθρου 281 ΑΚ, τυγχάνει απορριπτέος
προεχόντως ως απαράδεκτος λόγω αορι-
στίας, διότι τα πραγματικά περιστατικά,
που εκτίθενται, δεν αρκούν για να κατα-

στήσουν την άσκηση δικαιώματος του ενά-
γοντος περί παράλειψης προσβολής της
προσωπικότητάς του και διεκδίκησης χρη-
ματικής ικανοποίησης ηθικής βλάβης κα-
ταχρηστική». Και προστίθεται ότι «ο σχετι-
κός ισχυρισμός είναι απορριπτέος και ως
νόμω αβάσιμος, καθώς τα επικαλούμενα
πραγματικά περιστατικά, και αληθή υποτι-
θέμενα, δεν περιάγουν την άσκηση του δι-
καιώματος του ενάγοντος σε προφανή
υπέρβαση των ορίων, που επιβάλλουν η
καλή πίστη, τα χρηστά ήθη ή ο κοινωνικός

και οικονομικός σκοπός του δικαιώματος
και δεν την καθιστούν έτσι αντίθετη στις
διατάξεις του άρθρου 281 ΑΚ». 

Η διαστρέβλωση της πραγματικότητας
Παρ’ όλα αυτά, η αριστερόστροφη δημο-

σιογραφία συνηθίζει να διαστρέφει τις έν-
νοιες και να τις χρησιμοποιεί κάνοντας -
εσκεμμένα- κακή χρήση τους και προσδί-
δοντάς τους μια άλλη «διάσταση» που εξυ-
πηρετεί τους σκοπούς της. Φυσικά στόχος
της είναι να μπερδεύει τον πολύ κόσμο και
να δημιουργεί νέα ρητά στερεότυπα και
ασυνείδητες προκαταλήψεις με τη χρήση
συσχετισμών της κακιάς ώρας.

Το ίδιο συμβαίνει εδώ και με τον όρο
«SLAPP». Η μεθοδολογία είναι η ίδια και ο
τακτικισμός γνωστός. Σπιλώνουν, χαλούν
τον κόσμο και όταν έρχονται αντιμέτωποι
με τη δικαιοσύνη φωνάζουν για SLAPP,
προσπαθώντας να χειραγωγήσουν την κοι-
νή γνώμη δημιουργώντας συνθήκες πολι-
τικών κατηγοριών.

Μόνο που η δικαιοσύνη έχει το κριτήριό
της και αντιλαμβάνεται πότε είναι κατα-
χρηστική μια έγκληση και πότε όχι. Και έρ-
χεται η ώρα της καταβολής του λογαρια-
σμού για όλους όσοι αψήφιστα λένε ανα-
λήθειες (αδιαφορώντας για τις συνέπειες
στη ζωή εκείνων που βάλλονται), είτε λόγω
κακής αντίληψης και λαθών, είτε λόγω
αδιαφορίας για τη δημοσιογραφική δεον-
τολογία, είτε λόγω ιδεολογικοπολιτικής ή
άλλης στράτευσης, είτε λόγω εμμονών. 

Άλλο ελευθερία, άλλο ασυδοσία
Η χρήση του όρου «SLAPP» και μετά τις

δικαστικές αποφάσεις που δικαιώνουν
τους ενάγοντες αποτελεί επίδειξη -και δη
αντιδημοκρατική- περιφρόνησης προς τη
δημοκρατία, τους θεσμούς και τους νό-
μους. Ελευθερία έκφρασης δεν σημαίνει
ασυδοσία. Και ενώπιον των νόμων είμαστε
όλοι ίσοι. Όσα λέγονται και γράφονται από
διαφόρους για δήθεν υπονόμευση της
συμμετοχής των πολιτών στα κοινά από
αποφάσεις που δικαιώνουν όσους σπιλώ-
θηκαν είναι αποπροσανατολιστικά και δεν
έχουν καμία απολύτως βάση.

Το ίδιο ισχύει και για τα περί «εργαλει-
οποίησης» της νομοθεσίας που ακούγονται
κατά καιρούς, πολλές φορές σε αναζήτηση
δικαιολογιών για κακές δημοσιογραφικές
πρακτικές, όταν αυτές βρίσκονται αντιμέ-
τωπες με τις προβλεπόμενες από τον νόμο
συνέπειες. Όσοι τηρούν τους νόμους και
πραγματικά αναζητούν την αλήθεια, δεν
έχουν κάτι να φοβηθούν και αν φτάσουν
κατόπιν έγκλησης ενώπιον της δικαιοσύ-
νης, δικαιώνονται. Όσοι δεν τους τηρούν
τιμωρούνται και καλούνται να αποκατα-
στήσουν τον εγκαλούντα.

Η δικαίωση Δημητριάδη
και η εργαλειοποίηση 

του όρου «SLAPP»

Ο αθέμιτος τακτικισμός και η σκόπιμη 
παραποίηση της δικαστικής αλήθειας
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Mε την υπογραφή
του Νίκου 

Καραμανλή, 
εκδότη 

της «Political» 
political.karamanlis@

gmail.com

Η ποινή, τα ΜΜΕ και η… Ζωή
Οι παλιοί (αλλά και οι νέοι στα social media) θυμούνται το

παλαιό ΠΑΣΟΚ. Το ορθόδοξο. «Επαγγελματίες του είδους του
αποπροσανατολισμού της κοινής γνώμης» τα στελέχη του κόμ-
ματος εκείνης της εποχής, κατάφερναν μέσα από κρίσεις να ανα-
δεικνύουν τα… καλά, όπως πίστευαν, και ο κόσμος τούς αποθέωνε.
Άλλωστε, ο Ανδρέας ήταν για εκείνους «ευαγγέλιο». Με το πέρασμα του χρόνου, άλλα-
ξαν πολλά, το κόμμα μετά την κρίση χάθηκε και οι αρχηγοί που πήραν τα ηνία του κόμ-
ματος ποτέ δεν έγιναν… Ανδρέας. Ωστόσο, η «τακτική» του αποπροσανατολισμού δεν
ξεχάστηκε. Και τώρα, στην περίπτωση της Μπατζελή, με την ποινή που της επιβλήθηκε,
κάποιοι στη Χαριλάου Τρικούπη γελάνε. Μπορεί να γίνεται το έλα να δεις με τις δηλώ-
σεις, μπορεί κάποιοι να έχουν βγει στα κάγκελα, μπορεί τα ΜΜΕ να τα χώνουν στον Αν-
δρουλάκη, όμως παίζει το… ΠΑΣΟΚ. Παντού! Και αυτό είναι που τους ενδιαφέρει!
Ακούγεται και ως μαύρη διαφήμιση. Γιατί η Ζωή (μία είναι η Ζωή) τους έχει κάνει μεγά-
λη ζημιά και αναζητούν «αποκούμπια». Και η συζήτηση για τη διαγραφή είναι δώρο για
αυτούς. Έτσι το θεωρούν… 

Η τραπεζίτισσα του… Στουρνάρα 
που λατρεύει τη Μύκονο

Ο Γιάννης Στουρνάρας, πριν από μερικές ημέρες, μίλησε με τα
καλύτερα λόγια για μια τραπεζίτισσα, την οποία γνωρίζει σχεδόν η

ελίτ του κόσμου, αλλά τη μισεί το σύστημα Τραμπ. Αναφέρομαι στην Ελ-
βίρα Ναμπιούλινα, την κεντρική τραπεζίτισσα της Ρωσίας, η οποία βρίσκεται

12 χρόνια στο τιμόνι της ρωσικής τράπεζας. Είπε λοιπόν ο διοικητής της ΤτΕ ότι εί-
ναι πολύ καλή στη δουλειά της και έχει βοηθήσει με τις πρωτοβουλίες της να με-
τριαστεί η μεγάλη φθορά της ρωσικής οικονομίας από τις κυρώσεις. Επειδή το…
έψαξα το θέμα, θα προσθέσω μόνο ότι η Ελβίρα λατρεύει την Ελλάδα και περισσό-
τερο τη Μύκονο, την οποία επισκέπτεται κάθε καλοκαίρι και περνάει ανέμελα τις
διακοπές της για πολλές ημέρες. Совсем неплохо (σ.σ.: καθόλου άσχημα!).

Συναντήσεις του ποδαριού 
σε… μεγάλα κανάλια με πρόεδρο 
και σύζυγο τηλεπαρουσιάστριας

Κοιτώντας τις μετρήσεις, διαπιστώνω την πορεία που χαράσσουν τα κόμματα
της Αριστεράς. Δεν μπορώ εκεί να τοποθετήσω την Κωνσταντοπούλου, επειδή
ούτε εκείνη ξέρει τι είναι. Μιλώ περισσότερα για ΣΥΡΙΖΑ, Νέα Αριστερά και Κασ-
σελάκη. Ε, λοιπόν, ο ΣΥΡΙΖΑ παραμένει μεταξύ φθοράς αφθαρσίας, η Νέα Αρι-
στερά εξαϋλώνεται, ο Κασσελάκης ονειρεύεται αστακοκάραβα. Και τι συμβαίνει,
δήθεν; Να συναντιούνται στελέχη από τα συγκεκριμένα κόμματα σε… κανάλια
(από τη μία ο… πρόεδρος και από την άλλη ο σύζυγος τηλεπαρουσιάστριας), να τα
λένε στο πόδι, να διαφωνούν και να αποχωρούν. Όχι πλέον σαν φίλοι, και ας δια-
δίδουν το αντίθετο. Ξέρω τι γράφω…

Έρχεται παραίτηση στην κυβέρνηση;
Ήθελα να το γράψω μέρες τώρα, αλλά η «πληροφορία» των τελευταίων ημερών

δεν με άφηνε να το κάνω, παρά το γεγονός ότι και ο πνευματικός μου με ρωτούσε τι
ξέρω. Όμως, θεωρείται μια σοβαρή είδηση που ενδεχομένως θα τη βρούμε μπρο-
στά μας. Και τότε, θα υπάρξει και νέος γύρος εσωστρέφειας. Αν και το Μαξίμου θα…
ηρεμήσει. Τι εννοώ; Έμαθα από μια πολύ καλή (και ενημερωμένη) πηγή ότι μετά τις
γιορτές θα υπάρξει παραίτηση στελέχους της κυβέρνησης. Τα «σύννεφα» είναι πολ-
λά, ο ίδιος δείχνει να είναι αλλού, σε άλλη κατεύθυνση. Και επειδή έγινε ένας «χα-
μός» με το όνομά του, μια παραίτηση θα ήταν για τον ίδιο «λυτρωτική» και για την κυ-
βέρνηση μια κίνηση «επιστροφής» στην ομαλότητα. Γιατί ακόμα ακούγονται γκρί-
νιες για τη συγκεκριμένη επιλογή, ακόμα και από τους νεοδημοκράτες.

Το αποτύπωμα του Πιερρακάκη
στο υπουργείο Οικονομικών

Κοιτάζω, το ομολογώ, τις κινήσεις που κάνει ο Κυριάκος
Πιερρακάκης. Όχι, δεν αναφέρομαι στις κινήσεις του… δελφί-
νου, όπως κάποιοι τον παρουσιάζουν (τρομάρα τους), αλλά σε
αυτά που θέλει να πράξει από τη νέα του θέση για να αφήσει το δικό
του αποτύπωμα στο υπουργείο Οικονομικών. Ό,τι ακριβώς έκανε με μεγά-
λη επιτυχία στο Ψηφιακής Πολιτικής, όπου άλλαξε πλήρως την εικόνα του κράτους, αλλά
και στο Παιδείας, όπου έφερε τα μεγαλύτερα ξένα πανεπιστήμια στην Ελλάδα. Και επει-
δή του αρέσει να βάζει στοιχήματα, όπως ο Κωστής Χατζηδάκης έβαζε τα δικά του στη
μάχη κατά της φοροδιαφυγής με τη χρήση ψηφιακών εργαλείων, έτσι και εκείνος έχει το
δικό του «bet», πιο συγκεκριμένα την καταπολέμηση των περιττών γραφειοκρατικών
διαδικασιών και της κακονομίας στη χώρα μας. Μάλιστα, όπως έμαθα, λέει σε συνεργά-
τες του ότι θα την κάνει την… job (δουλειά). Ο Πιερρακάκης είναι doer!
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Εντάξει, δηλώνω χαρούμενος που ο
συγκεκριμένος με θυμάται τουλάχιστον
μία φορά την εβδομάδα και για χάρη του
άλλαξα το ringtone στο κινητό μου για να
τον αναγνωρίζω. Και χθες το πρωί, το
αναθεματισμένο (θου, Κύριε, με αυτά που
γράφω τη Μεγάλη Εβδομάδα) χτυπούσε
λυσσαλέα. Και ακολούθησε ο εξής διά-
λογος: 

- Καλώς τον, καλή Μεγάλη Εβδομάδα.
- Νίκο, άσε τα καλωσορίσματα. Άκου να

δεις τι γίνεται. 
- Για πες, γιατί πάλι σε ακούω με ένταση…

- Τρώγοντας τα αγαπημένα χταποδάκια
μου στο νησί, με τη γνωστή παρέα, άκουσα
για το παιχνίδι που παίζεται στα λιμανίσια
μέρη, αφού πλέον οι δορυφόροι αυξάνονται.
Και δεν ξέρω εάν το μεγάλο αφεντικό έχει
εξαγοράσει άλλα ΜΜΕ αλλά δεν το λέει. 

- Για συνέχισε…
- Βγαίνουν ειδήσεις που είναι κοπιαρι-

σμένες σε συγκεκριμένα ΜΜΕ, που δεν πάει

πλέον το μυαλό σου. Παντού δορυφόροι. 
- Ξέρεις…
- Πώς δεν ξέρω; Πρόσεξε, γιατί το ζουμί

είναι αλλού. Μέχρι και συριζαίους είδα να
«κοπιάρουν» τις ειδήσεις στις δικές τους
στήλες και είπα «τι έγινε, ρε παιδιά;». Επί-
κειται εξαγορά και το κρατούν μυστικό; Θα
το μάθω, θα το μάθω… 

- Αυτά μόνο;

- Α, και κάτι άλλο. Ψάχνω news για τα δύο
κόμματα.

- Δύο;
- Το ένα του αποτυχημένου που θεωρεί

τον εαυτό του ακόμα μεσσία και ακόμα βα-
ράει το κεφάλι του για το ίδρυμά του που δεν
περπατάει καθόλου.

- Το άλλο;
- Το άλλο είναι αυτό που φέρνει δυσαρε-

στημένους νεοδημοκράτες που σκέφτονταν
να πάνε στη Λατινοπούλου αλλά επειδή ξε-
φουσκώνει, επιλέγουν τη νέα στέγη με τα ψό-
φια άλογα για να… γιατρέψουν την ψυχή τους.

- Εντάξει, κατάλαβα…

Οι δορυφόροι και 
τα δύο νέα… κόμματα

Το… φίδι
Τα τελευταία τινάγματα του κολοβού φιδιού του Μαξίμου φαίνεται ότι κρύβον-

ται πίσω από τις αποκαλύψεις των (ήδη γνωστών) ονομάτων της Ομάδας Αλήθειας,
κι αυτό διότι βλέποντας ότι οι ημέρες του είναι μετρημένες, αποφάσισε να φύγει
με πάταγο, καταστρέφοντας σχέσεις που είχαν αναπτυχθεί πριν ακόμη «φωλιά-
σει» εκείνος στην Ηρώδου του Αττικού. Φαίνεται ότι η βασική σχέση που ήθελε να
πλήξει το φίδι, ήταν ανάμεσα στον γνωστό εφοπλιστή που οι σχέσεις του με την κυ-
βέρνηση είναι μια στο καρφί και μια στο πέταλο, του οποίου όμως τις επικοινωνια-
κές σχέσεις είχε αναλάβει ο επικοινωνιολόγος που εμπιστεύεται ο πρωθυπουρ-
γός. Και κάπως έτσι -διά της τεθλασμένης- έχει γίνει όλος αυτός ο χαμός.

Ο γελαστός… Nick
Σας έχω γράψει πολλά. Και έχω βγει πολύ επιθετικός σε ορισμένους

που βλέπουν «εφιάλτες» τα βράδια και χρησιμοποιούν ατάκες του
«θείου» που μας χαιρέτησε πριν από μερικά χρόνια, επειδή ποτέ δεν
σταμάτησαν να τον κοπιάρουν. Λοιπόν, επειδή δείχνουν εμμονή (είναι…
επικερδές το άθλημα στο οποίο επιδίδονται και πιέζουν για νέο χρήμα)
και φαντάζονται διάφορα, έμαθα ότι η πλαϊνή είσοδος του Μαξίμου είχε
μια… επίσκεψη. Του Nick Χαρδαλιά. Και όσοι τον είδαν να φεύγει (όπως μου με-
τέφεραν) λένε πως έδειχνε ιδιαίτερα ευδιάθετος. Πώς το λένε εκεί στο… ΠΑΣΟΚ τώρα τελευ-
ταία με όσα συμβαίνουν; Πάμε παρακάτω, αδέρφια, που λατρεύετε τις επιστημονικές ταινίες…
Δεν το ρίχνετε στα θρίλερ μήπως στανιάρετε; 
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Όταν ο Αλέξης
αποθέωνε τον Τραμπ

Να θυμίσω ότι ο… επαναστάτης πρώην
πρωθυπουργός Αλέξης Τσίπρας πριν από την
πρώτη εκλογή Τραμπ έλεγε: «Να μη μας βρει
αυτό το κακό και εκλεγεί πρόεδρος». Μετά
την εκλογή, και αφού συναντήθηκε με τον
Ντόναλντ Τραμπ, έλεγε: «Διαπίστωσα από τη
συνάντηση που είχα με τον πρόεδρο ότι η προσέγγισή του στα πράγματα και ο τρόπος με τον
οποίο αντιμετωπίζει την πολιτική ορισμένες φορές μπορεί να μοιάζει διαβολικός, αλλά γίνε-
ται για καλό…». Μιλάμε για πρύτανη της κωλοτούμπας!

Οι δημοσκοπήσεις
του Τσίπρα
μέσω διατριβών

Και τι δεν κάνει ο άχαστος για να μετρή-
σει τις δυνάμεις του… Μέχρι και διατρι-
βές δημοσιογράφων χρησιμοποιεί. Διαπί-
στωσα ότι δημοσιογράφος στέλνει email με ερωτηματολόγιο για τον Αλέξη Τσί-
πρα για να κάνει έρευνα σχετικά με την ψηφιακή παρουσία του Αλέξη στα social
media και τον τρόπο με τον οποίο αυτή γίνεται αντιληπτή από το κοινό. Έσκασα
στα γέλια με τα ερωτήματα της έρευνας. Ιδού ένα χαρακτηριστικό: Η παρουσία
του Αλέξη Τσίπρα στα social media αποπνέει αυθεντικότητα;

Οι αξέχαστες 
καρατομήσεις
της Ζωής

Ορισμένα ενδιαφέροντα στοιχεία θυμήθηκαν χθες κυ-
βερνητικά στελέχη μετά τον νέο καβγά στη Βουλή με τη
Ζωή Κωνσταντοπούλου. Σύμφωνα με αυτά λοιπόν, η συνο-
λική εικόνα της Πλεύσης Ελευθερίας είναι η εξής: το κόμ-
μα εξέλεξε οκτώ βουλευτές, συμπεριλαμβανομένων των
Κωνσταντοπούλου και Καζαμία, ο οποίος ήταν βουλευτής
Επικρατείας. Στις υπόλοιπες έξι θέσεις βουλευτών, που
αφορούν περιπτώσεις υποψηφίων σε εκλογικές περιφέ-
ρειες με σταυροδοσία, στις πέντε εξ αυτών η κυρία Κων-
σταντοπούλου άλλαξε τη σειρά στερώντας τη δυνατότητα
να μπουν στη Βουλή εκείνοι που είχαν επιλέξει οι ψηφο-
φόροι τον Μάιο του 2023. Από τις πέντε αυτές περιπτώσεις
οι τέσσερις αφορούν γυναίκες. Αυτά για τη δημοκρατικό-
τητα για την οποία κόπτεται η κυρία Κωνσταντοπούλου.

Η βουλευτής που βρέθηκε 
στον χώρο του δυστυχήματος

Λίγο μακριά από το τρα-
γικό δυστύχημα που συνέ-
βη στα διόδια του Πολύμυ-
λου τη Μεγάλη Τρίτη και
άφησε πίσω του δύο νε-
κρούς και πέντε τραυματίες
βρέθηκε η βουλευτής
Φλώρινας της Νέας Αρι-
στεράς Πέτη Πέρκα. Η βου-
λευτής μάλιστα έκανε και
ανάρτηση από το σημείο,
χωρίς να έχει ακόμη μάθει
ότι από το τροχαίο έχουν καταλήξει δύο άνθρωποι. «Εγκλωβισμέ-
νοι εδώ και ώρα σε πυκνή ομίχλη κοντά στα διόδια του Πολύμυ-
λου, όπου μαθαίνουμε ότι έγινε τραγικό δυστύχημα. Αναμένουμε
και βλέπουμε γύρω μας να είναι όλοι καλά». 

Δεν του βγήκε όπως 
ήθελε η Βαρβάκειος

Στη Βαρβάκειο περιόδευσε τη Μεγάλη Τετάρτη ο Σω-
κράτης Φάμελλος, ο οποίος θέλησε να τραβήξει τα πα-
ραδοσιακά πασχαλινά πλάνα, μόνο που λογάριαζε χω-
ρίς τον… ιχθυοπώλη. Ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ άκουσε
διάφορα, όπως
ότι «είχε και το
κόμμα του
Ομάδα Αλήθει-
ας», ότι «έδιω-
ξαν τον Στέφα-
νο» και ότι
«διέλυσαν το κόμμα». Σε αυτό το τελευταίο ο Σωκράτης
Φάμελλος άρχισε να κάνει πλάγια βήματα και να απο-
μακρύνεται, μέχρι που προχώρησε στους υπόλοιπους
πάγκους, ψελλίζοντας κάτι ακατάληπτα. Βλέπετε, ο ψα-
ράς ήταν... κασσελακικός. 

Γιατί λύσσαξαν 
οι Συριζαίοι με τον Άδωνι;

H συνέντευξη που παραχώρησε ο Άδωνις Γεωρ-
γιάδης στο τραμπικό αμερικανικό μέσο Breitbart
ήταν μόνο μία ένδειξη της συστηματικής δουλειάς
που έχει κάνει, από το καλοκαίρι ακόμα, ο υπουργός
Υγείας στην Ουάσιγκτον προκειμένου μέσω όλων των
διαύλων που υπάρχουν να αποκτήσει επαφές με τους
ανθρώπους του Τραμπ. Και το έχει καταφέρει, όπως
λένε Έλληνες ομογενείς. Άλλωστε, ο κ. Γεωργιάδης
είναι ένας «πούρος» δεξιός και ο τρόπος που πολι-
τεύεται προσομοιάζει πολύ στο προφίλ του νέου Αμε-
ρικανού προέδρου και των συνεργατών του. 

Ω
καιροί, ω ήθη. Από προβοκά-
τσιες και προκλήσεις άλλο τί-
ποτα. Αυτοί από την υπόγα

που έχουν κάνει τη σπίλωση επάγγελ-
μα και διαμαρτύρονται διαρκώς για
SLAPPs όταν πιάνονται με τη γίδα στην
πλάτη από τη δικαιοσύνη για σπίλωση
των αντιπάλων τους, τώρα επινόησαν
μια νέα μέθοδο. Μπαίνουν στο Facebo-
ok στις ομάδες στήριξης για τον πρω-
θυπουργό και ποστάρουν υβριστικά
σχόλια για τον Κυριάκο Μητσοτάκη,
τον Παύλο Μαρινάκη και άλλα πολιτικά
πρόσωπα από τον χώρο της Νέας Δη-
μοκρατίας, προσπαθώντας να σπεί-
ρουν ζιζάνια και να βρουν ακροατήριο
στην κεντροδεξιά. Αλλά θέλουν να
κρυφτούν και η χαρά δεν τους αφήνει.
Κάτι επιγραφές «σώστε τη Γάζα» και
άλλα συναφή αναδεικνύουν πραγματι-
κές ταυτότητες, μέχρι να παρέμβουν οι
διαχειριστές και να αφαιρέσουν τις
υβριστικές αναρτήσεις.

Για να καταλάβετε με τι ασχολούνται

στην «πρόοδο», παραθέτουμε από την
εφημερίδα «Εποχή»: «Η δημόσια δια-
μάχη μεταξύ φεμινιστριών της Νέας
Αριστεράς, που επεκτάθηκε σε ακτι-
βίστριες του φεμινιστικού και ΛΟΑΤ-
ΚΙ+ κινήματος εκτός αυτής, προκάλε-
σε διχασμό σε καιρούς που απαιτούν
τη μέγιστη δυνατή εγρήγορση και ενό-
τητα… Η αποκατάσταση των σχέσεων

μεταξύ φεμινιστριών διαφορετικών
τάσεων είναι επιτακτική ανάγκη. Δεν
έχουμε την πολυτέλεια του διχα-
σμού». Μάλιστα. Τρομερό, κοινωνική
προτεραιότητα που λέμε, πραγματικά. 

Με τίτλο «Αντιπαράθεση για το χρε-
οκοπημένο “μέτωπο”», ο «Ριζοσπά-
στης» χώνεται στους υπόλοιπους του
αριστερού μπαξέ μιλώντας για «τα
αδιέξοδα της χρεοκοπημένης συντα-
γής των “μετώπων” στον χώρο της Σο-
σιαλδημοκρατίας» (όπου προφανώς
«χρεώνει» όλους τους υπόλοιπους),
τα οποία «επανέρχονται με αφορμή τις
αντιπαραθέσεις στη Νέα Αριστερά».
Και σημειώνει χαρακτηριστικά πως
«το... ψάξιμο συνεχίζεται». Παραλλα-
γή του παλαιότερου τοπίου με τις συ-
νιστώσες. Και δεν έχουν ειπωθεί ακό-
μη πολλά, όπως μας λένε άνθρωποι
που έχουν ένσημα στον ευρύτερο αρι-
στερό χώρο. «Πέντε αριστεροί, έξι
απόψεις, πολύ παλιό το πρόβλημα»,
μας τόνισαν.

Με τι ασχολούνται οι προοδευτικοί;
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Το «καρφί» 
της υποψήφιας 
της Κωνσταντοπούλου
που έκοψε 
από τα ψηφοδέλτια

Τ ο ότι η Ζωή Κωνσταντοπούλου έδειξε πως
δεν... ενδιαφέρεται για… ισοτιμία στο κόμ-
μα της το απέδειξε στις εκλογές του 2023,

όταν έκοψε υποψήφιες για να βάλει στη λίστα δι-
κούς της. 

Χθες η κυρία Δάλλα, μια από τις γυναίκες που
δεν… άρεσαν στην πρόεδρο παρά το γεγονός πως
ψηφίστηκαν από τον ελληνικό λαό, έγραψε στο
Facebook: «Δέχθηκα πολλά μηνύματα συμπαρά-
στασης και στήριξης έπειτα από τις αποκαλύψεις
μου στην εκπομπή της Βασιλικής Πολύζου Vick-
yPedia για τον πολιτικό και κοινωνικό ρατσισμό που
βίωσα στις εκλογές του 2023. Τότε που οι συμπολί-
τες μου με έστειλαν στη Βουλή, αλλά η Ζωή Κων-
σταντοπούλου δολοφόνησε τη δημοκρατία και βία-
σε τη λαϊκή βούληση». Επιπλέον τόνισε ότι «τότε
που η επικεφαλής της Πλεύσης Ελευθερίας προτί-
μησε να έχει δίπλα της στο Κοινοβούλιο άτομα του
θεάματος, για να αποκτήσει διασυνδέσεις στα
ΜΜΕ, και όχι αγωνίστριες και ΑμεΑ. Ανάμεσα στις
χιλιάδες γυναίκες και τους 100άδες ανθρώπους κά-
θε ηλικίας που επικοινώνησαν μαζί μου ήταν και ο
τέως ευρωβουλευτής Στέλιος Κυμπουρόπουλος.
Εκείνον δεν τον αντικατέστησε η Νέα Δημοκρατία
όταν εξελέγη το 2019. Εμένα όμως, επειδή ήμουν…
γλυκούλα και γυναίκα εκτός δημοσίων θεαμάτων, η
Ζωή Κωνσταντοπούλου με πέταξε εκτός και με αν-
τικατέστησε με τον λάτρη του… νόμου και των…
κληρονόμων Σπύρο Μπιμπίλα. Ευχαριστώ τον Στέ-
λιο Κυμπουρόπουλο και όλους τους άλλους για τα
συγκινητικά μηνύματά τους».

«Και κάποιος άλλος
προετοιμαζόταν 
για πρωθυπουργός»
«Και κάποιος άλλος προετοιμαζόταν για πρω-
θυπουργός, αλλά βρί-
σκεται πλέον στα αζή-
τητα», μου σχολίασε
έμπειρος πολιτικός
αναλυτής, αναφερόμε-
νος φυσικά στον Στέ-
φανο Κασσελάκη, τις
δηλώσεις της Ζωής
Κωνσταντοπούλου ότι
προετοιμάζεται να ανα-
λάβει τα ηνία της χώ-
ρας. «Τη ΝΔ κατηγο-
ρούν για αλαζονεία,
αλλά μόλις περνάνε το 10% στις δημοσκοπή-
σεις νομίζουν ότι κυβερνάνε ήδη», μου συμ-
πλήρωσε. Συμφώνησα, αν μη τι άλλο, γιατί θυ-
μήθηκα και πώς αντέδρασε το ΠΑΣΟΚ σε πα-
ρόμοια κατάσταση πριν από έναν χρόνο…

Δεν συνωμοτούν όλοι
υπέρ της κυβέρνησης

Χθες συναντήθηκε ο Κυριάκος Μητσοτάκης
με τον πρόεδρο του Eurogroup Πασκάλ Ντόνα-
χιου, παρουσία Κωστή Χατζηδάκη και Κυριά-
κου Πιερρακάκη, και στη συνέχεια ο πρόεδρος
του Eurogroup έκανε πολύ κολακευτικές δη-
λώσεις για την ελληνική οικονομία. Έτσι, ο
Κωστής έκανε μια μάλλον ασυνήθιστη ανάρτη-
ση στα social media. Παρέθεσε μέρος των δη-
λώσεων του προέδρου του Eurogroup και στο
τέλος έγραψε: «Αν πρόκειται να γράψετε αρ-
νητικά σχόλια, δεν θα τα γράψετε εναντίον
μου, αλλά εναντίον του Πασκάλ Ντόναχιου…».
Ο Κωστής Χατζηδάκης πολύ συχνά επικαλείται
τις δηλώσεις διεθνών οργανισμών και Ευρω-
παίων αξιωματούχων για να δείξει πόσο ση-
μαντικά βήματα έχει κάνει η ελληνική οικονο-
μία. Δεν έχουμε γίνει παράδεισος, συνηθίζει
να λέει, αλλά και δεν συνωμοτούν όλοι υπέρ
της κυβέρνησης.

Έξαλλος ο υπερυπουργός της Ζωής
Ο μελλοντικός υπερυπουργός της Κωνσταντο-
πούλου (δεν έχει και άλλα στελέχη έτσι κι αλ-
λιώς), ο Σπυρέτος Μπιμπίλας, έγινε, λέει, έξαλ-
λος σε ραδιοφωνική του συνέντευξη στο Τalk
Radio γιατί του έκαναν πολιτικές ερωτήσεις και
αυτός ήθελε να απαντάει μόνο για τη δίκη Φιλιπ-
πίδη! «Αχ, κοιτάξτε! Θα διακόψω τη συζήτηση»,
είπε ο Σπύρος Μπιμπίλας, έντονα ενοχλημένος από τις ερωτήσεις
που του έθετε ο δημοσιογράφος Γιώργος Ευγενίδης. 
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Πού χτύπησε η... καμπάνα 
για την Κατερίνα Μπατζελή;

Η Κατερίνα Μπατζελή προσήλθε στο Πειθαρχικό
του ΠΑΣΟΚ προετοιμασμένη. Ήξερε πολύ καλά ότι
η απόφαση για τη διαγραφή της ήταν ειλημμένη και
θα άλλαζε μόνο αν δεχόταν την «ταπείνωση». Όσοι
την ξέρουν γνωρίζουν πολύ καλά ότι κάτι τέτοιο δεν
θα γινόταν ποτέ. Για αυτό λοιπόν πήγε στη Χαρ. Τρι-
κούπη ουσιαστικά για να τους εκθέσει. Εξήγησε τη
θέση της, «έκοψε φάτσες» και έφυγε. Το θέμα
όμως είναι το πού πήγε… Την είδηση της ποινής της
την έμαθε σε εκκλησία πέριξ της Χαριλάου Τρικού-
πη, όπου πήγε μαζί με τον γιο της για να ακούσει το
τροπάριο της Κασσιανής! Δηλαδή, άκουσε την
«καμπάνα» στην... εκκλησία!

Δένδιας κατά αντιπολίτευσης
Ο Νίκος Δένδιας, μετά τη συνεδρίαση του ΚΥ-
ΣΕΑ, εξαπέλυσε καρφιά κατά των κομμάτων της
αντιπολίτευσης για την πρόθεση αγοράς και τέ-
ταρτης φρεγάτας Belh@rra. «Με ιδιαίτερη έκ-
πληξη παρατήρησα τις τελευταίες δύο μέρες
ανακοινώσεις των κομμάτων της αντιπολίτευσης
ότι δεν έτυχαν ενημέρωσης ως προς το θέμα της
τέταρτης φρεγάτας Belh@rra», είπε και πρό-
σθεσε: «Νομίζω ότι στην παρουσία μου, τόσο στο
υπουργείο Εξωτερικών όσο και στο υπουργείο
Εθνικής Άμυνας, θα μπορούσα ίσως να κατηγο-
ρηθώ για υπερβολική ενημέρωση, πάντως όχι
για μη ενημέρωση. Η υπόθεση της τέταρτης φρε-
γάτας αναγράφεται και περιλαμβάνεται στη δομή
δυνάμεων, η οποία πέρασε από την αρμόδια επι-
τροπή της Βουλής των Ελλήνων». Να θυμίσω
στον υπουργό Εθνικής Άμυνας ότι και κάποιοι
δεξιοί - αδέξιοι δημοσιογράφοι έλεγαν τα ίδια με
τον ΣΥΡΙΖΑ εναντίον του…  
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Στην Ξάνθη ο Καλαφάτης
Στην πρώτη του εξόρμηση εκτός Αθηνών ο υφυπουργός Ανάπτυξης,

αρμόδιος για την Έρευνα και την Καινοτομία, Σταύρος Καλαφάτης επι-
σκέφθηκε χθες την Ξάνθη προκειμένου να παραστεί στην υπογραφή
της σύμβασης για το έργο της Διαμόρφωσης του Περιβάλλοντος Χώ-
ρου στο Κτήριο του Ερευνητικού Κέντρου «Αθηνά» στην Πολυτεχνει-
ούπολη. Πρωτοβουλία που στέλνει ένα ισχυρό μήνυμα στήριξης ενός
επιστημονικού φορέα που αναπτύσσει πρωτοπόρο ερευνητική δράση,
υπό την προεδρία του Καθηγητή Γιάννη Εμίρη στην περιοχή της Ανατο-
λικής Μακεδονίας και Θράκης, στον τομέα της καινοτομίας, της τεχνο-
λογίας και της νέας γνώσης. Σε μια περιοχή που και για εθνικούς λό-
γους είναι ανάγκη να διατηρήσει το δικό της ανθρώπινο κεφάλαιο.

Α
μα το ’χει η κού-

τρα σου να κα-

τεβάζει ψεί-

ρες... αναφέρει η λαϊκή

σοφία και, ως γνωστόν, οι

παροιμίες παραείναι σο-

φές. Ο λόγος για τον Αλέ-

ξη Τσίπρα, ο οποίος βρέ-

θηκε στο Χάρβαρντ για

να κάνει διαλέξεις, αλλά

είπε να… ρίξει και μια

συμμετοχή σε διαδήλω-

ση. Και δεν κάνουμε

πλάκα. Συμμετείχε στη

διαμαρτυρία κατά της

προαναγγελίας του

Τραμπ για περικοπή της

ομοσπονδιακής χρημα-

τοδότησης στο σπουδαίο

πανεπιστημιακό ίδρυμα.

Οι φήμες ότι τους ξεσή-

κωσε για διαμαρτυρίες

διαψεύδονται… Ο κ. Τσί-

πρας είχε καθαρά φιλική

αγωνιστική συμμετοχή

στη διαδήλωση!

«Έριξε και μια διαδήλωση» έξω από το Χάρβαρντ Παλινωδίες
Μετά το άκυρο της ΝΕΑΡ ο Σωκράτης Φά-

μελλος προσπαθεί να ενισχύσει το προφίλ
της αυτόνομης πορείας του
ΣΥΡΙΖΑ, επιτιθέμενος και
στους Νεοαριστερίτες αλ-
λά και στο ΠΑΣΟΚ. Ωστό-
σο, οι κουμουνδουρικές
μου πηγές δεν δείχνουν και
πολύ ικανοποιημένες από τις
κινήσεις του, χαρακτηρίζοντάς τες «παλινω-
δίες», οι οποίες δεν δείχνουν ξεκάθαρη
στάση του ΣΥΡΙΖΑ. «Θέλει να συμπορευτεί
και μόλις τρώει το άκυρο το παίζει αυτόνο-
μος. Δεν δίνουμε ξεκάθαρο μήνυμα στην
κοινωνία», μου λένε. Δεν τις αδικώ τις πηγές
μου, ένα δίκιο το έχουν…

Ποιος «γαλάζιος» αντάρτης
αρνήθηκε να λάβει τη θέση
τομεάρχη στη ΝΔ που του

προτάθηκε από το πρωθυπουργικό επιτε-
λείο; Νομίζω ότι ο συγκεκριμένος έχει κό-
ψει τις γέφυρες με το κόμμα… Μένει μέχρι
να φύγει.

Η Κίμπερλι 
και η 4η Ιουλίου

Προσπάθεια να είναι παρούσα στη δεξίω-
ση της αμερικανικής πρεσβείας την 4η Ιου-
λίου κάνει, όπως μαθαίνω, η Κίμπερλι Γκίλ-
φοϊλ, η οποία είναι η προτεινόμενη από τον
Αμερικανό πρόεδρο για τη θέση της πρέ-
σβειρας στην Αθήνα. Όμως, αυτό δεν είναι
εύκολο, κυρίως διότι ακόμη δεν έχει οριστεί
η ημερομηνία της ακρόασής της
από τη Γερουσία, η οποία
αναμένεται μέσα στον
Μάιο. Η ίδια πάντως έχει
πει ότι σε κάθε περίπτωση
θα έρθει στην Ελλάδα μετά
την αποφοίτηση του μοναχο-
γιού της από το σχολείο στα μέσα
Ιουνίου.

«Δεν κοστίζει η διαγραφή Μπατζελή,
πόσω μάλλον η προσωρινή αναστολή
κομματικής ιδιότητας», μου σχολίασε
πρώην υπουργός του ΠΑΣΟΚ. «Σέβο-
μαι την κυρία Μπατζελή, αλλά δεν έχει
το μέγεθος του Γερουλάνου, πχ. Είναι
μικρό το κόστος της επιβολής τιμω-
ρίας. Άλλους δεν μπορεί να αγγίξει ο
Ανδρουλάκης, εκεί τελειώνει η αυ-

στηρότητά του. Άσε που πιο πολύ πλή-
ρωσε το μάρμαρο για να τ’ ακούσει η…
πεθερά». Σας μεταφέρω τα λόγια του
ακριβώς. Δεν νομίζω ότι χρειάζεται να
προσθέσω κάτι… Σε μια περίοδο που
αμφισβητείται η αρχηγική του ικανό-
τητα και το ΠΑΣΟΚ δημοσκοπικά κον-
τεύει να πέσει κάτω από το 10%, ο Νί-
κος πάει από το ένα λάθος στο άλλο.

Πού τελειώνει η αυστηρότητα
Ανδρουλάκη;
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Η διαγραφή της Κατερίνας
Μπατζελή βυθίζει ακόμα
περισσότερο το ΠΑΣΟΚ 

σε συνθήκες εσωστρέφειας. 
Ο Ανδρουλάκης φέρνει τη μια
επιτυχία μετά την άλλη. Κάνει
ό,τι μπορεί ο άνθρωπος για να
διαλύσει πλήρως το κόμμα…

Άλλη 
μια επιτυχία 
του Νίκου!
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Σ τα επεισόδια που έγιναν πριν από λίγες ημέρες στα Εξάρ-

χεια, διαβάζω, «τυλίχθηκαν στις φλόγες 21 αυτοκίνητα, εκ

των οποίων τα πέντε κάηκαν ολοσχερώς, ενώ προκλήθηκαν

φθορές σε ένα σπίτι και ένα κατάστημα». Είδα, μετά, τις φωτογραφίες

από τα καμένα αυτοκίνητα. Ήταν τίποτε Μερσεντές; Τίποτε BMW; Ήταν

τα οχήματα των «επαχθών» εκπροσώπων του κεφαλαίου, τους οποί-

ους «τιμώρησαν δικαίως» οι επαναστάτες των Εξαρχείων; Μπα. Κάτι

φτωχοδιάβολοι ήταν, που ξύπνησαν το πρωί να πάνε στις δουλειές

τους και βρήκαν το αυτοκινητάκι τους καμένο.  

Δεν βαριέσαι, όμως. Ο επαναστάτης -με, ή χωρίς αιτία- είχε κάνει το

κομμάτι του, είχε επιτελέσει το

φαντασιωσικό του καθήκον

προς την κοινωνία και είχε τι-

μωρήσει έναν άνθρωπο που όχι

μόνο δεν του έφταιγε απολύτως

τίποτε, αλλά πιθανότατα ήταν

πιο φτωχός κι από τον ίδιον. 

Εναντίον του φτωχού,
για χάρη του φτωχού

Οι επαναστάτες αυτοί βλέ-

πουν τον «σκοπό» ως ανώτερο

του μέσου. Ο κακομοίρης που

έχασε το αυτοκινητάκι του και

δεν έχει κανέναν τρόπο να το

αντικαταστήσει, του είναι αδιά-

φορος· είναι μια «παράπλευρη

απώλεια» στον μεγάλο σκοπό

που είναι να ρίξουμε το σύστη-

μα. Βέβαια, το σύστημα δεν

μπορούμε να το πολεμήσουμε

στα ίσα, να πάμε να κάψουμε

τους πυλώνες του, δηλαδή,

οπότε πάμε και καίμε ό,τι βρίσκεται μπροστά μας: «Άσε μας, ρε

κακομοίρη, κι εσύ που κλαις το αυτοκίνητό σου, δούλε του συ-

στήματος»…

Ο «επαναστάτης» είναι πολύ υπερήφανος που έκαψε τη σακα-

ράκα του ανύποπτου «κακομοίρη», διότι θα βγει την επόμενη

ημέρα στα σόσιαλ και θα υπερηφανευτεί ότι ως «αναρχικός»

αδιαφορεί για την ατομική ιδιοκτησία και οι μικροαστοί που την

υπερασπίζονται δεν είναι τίποτε άλλο από άβουλοι υπηρέτες των

κακών αφεντικών. Μετά, θα πάρει το χαρτζιλίκι του μπαμπά του και θα

πάει να κεράσει μπίρες την παρέα, να αναπτύξουν νέες θεωρίες για το

πώς θα ρίξουν το σύστημα. Και να κράξουν ανελέητα ως «δειλούς»

όσους θέλουν να διαμαρτυρηθούν ειρηνικά για όσα δεν τους αρέσουν,

διότι «με κεράκια και παρακάλια δεν αλλάζει τίποτε». 

Οι Αρχές ξέρουν ποιοι είναι όλοι αυτοί. Απέξω κι ανακατωτά. Οι ίδιοι

δεν το κρύβουν, εξάλλου. Τουναντίον, το διατυμπανίζουν και μεταξύ

τους και στα σόσιαλ κι όπου βρεθούν κι όπου σταθούν. Ξεχειλίζει η

«επαναστατικότητα» από τα μοδάτα τους μπατζάκια. Θεωρίες και κόν-

τρα θεωρίες, πάνω από τα αποκαΐδια της μοναδικής περιουσίας του

φτωχού… 

Τον έχουν γραμμένο στα παλιά τους τα μανιφέστα τον φτωχό όλοι

αυτοί, για χάρη του οποίου, όμως, υποτίθεται ότι κάνουν όσα κάνουν. Ο

φτωχός δεν ξέρει, άλλωστε. Αυτοί ξέρουν καλύτερα. Ότι εάν του κα-

ταστρέψουν το αυτοκίνητό του, το σπίτι του, την επιχείρησή του, ο κό-

σμος θα προοδεύσει, η επανάσταση θα προχωρήσει και η κοινωνία θα

έρθει ένα βήμα πιο κοντά στον

παράδεισο που ονειρεύονται. 

Τσε Γκεβάρα, 
ξεχασμένοι από τη ζωή

Εδώ και χρόνια, βέβαια, καί-

γονται σακαράκες, καταστρέ-

φονται μικροεπιχειρήσεις και

διαλύονται ζωές μ’ αυτόν τον

τρόπο και στον παράδεισο δεν

πλησιάσαμε, παρά μόνο στο θο-

λωμένο τους μυαλό. Η αστυνο-

μία τους πιάνει, τους αφήνει,

τους πιάνει ξανά, τα αυτοκινη-

τάκια του κάθε κακομοίρη συ-

νεχίζουν να καίγονται, ζωές

συνεχίζουν να καταστρέφονται

και το ναρκισσιστικό εγώ του

κάθε επίδοξου Τσε Γκεβάρα

συνεχίζει να φουσκώνει, παν-

τελώς αποκομμένο από την κοι-

νωνία πλέον, σε έναν εντελώς

μοναχικό δρόμο που δεν οδηγεί

απολύτως πουθενά. 

Θα πετάξει μολότοφ δίπλα στα παιδιά του κοσμάκη, θα κάψει

αυτοκίνητα, θα σπάσει τζαμαρίες, θα επικαλεστεί κάποιον γενι-

κευμένο θυμό και κάποια ακόμη πιο γενικευμένη επανάσταση,

θα βάλει και κάποια βόμβα πού και πού, θα συγγράψει μια δια-

κήρυξη 157 σελίδων, που δεν θα καταλάβει κανείς και μετά θα

έρθει να σου πει ότι το κάνει «για σένα». 

«Μα, εμένα μου κατέστρεψες τη μόνη μου περιουσία», θα του

απαντήσεις εσύ. «Τι έφταιγα;». Θα σε κοιτάξει αφ’ υψηλού και υποτι-

μητικά: «Δεν ξέρεις, εσύ, πτωχέ τω πνεύματι μικροαστέ». 

Μέχρι να το πάρει απόφαση κάποια στιγμή αυτό το πράγμα που λέγε-

ται κράτος -υπό όποια κυβέρνηση, λίγη σημασία έχει αυτό- και να τον

στείλει εκεί όπου ανήκει, σε κάποια όμορφη φυλακή, να γράφει

όμορφα μανιφέστα μέχρι να σβήσει ο ήλιος. 

Και να μας αφήσει όλους ήσυχους. Για πάντα. 

Σχόλιο
Μαρία
Δεδούση

dedoussimaria@hotmail.com

Επανάσταση 
από τα πανέρια
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Η οικονομική κατρακύλα του Praktiker 
και η προσπάθεια απεμπλοκής 
Γουάτσα με βοήθεια... Grivalia

του ειδικού συνεργάτη

Τ
ο φίδι από την τρύπα έχει κληθεί να βγάλει ο
Πρεμ Γουάτσα προκειμένου να απεμπλακεί
από τη διόλου επιτυχημένη επένδυση στην

Praktiker. H Fairfax, εταιρεία του Καναδού επενδυ-
τή, εισήλθε το 2014 στην Praktiker με τίμημα που δεν
ανακοινώθηκε ποτέ, καθώς ο μέχρι τότε ευρωπαϊκός
πολυεθνικός κολοσσός κατέρρεε και ξεπουλούσε
ό,τι μπορούσε. Και είναι αλήθεια πως αυτή η εξαγορά
έδωσε τότε ανάσες, γιατί εν μέσω μνημονίου θα ήταν
ένα πολύ ισχυρό χτύπημα να μπει λουκέτο σε μια
επιχείρηση του μεγέθους της Praktiker.

Τελικά ο πολυεθνικός όμιλος κατέρρευσε, αλλά το
όνομα έμεινε... όπως και η χάρη καθώς η εταιρεία
δεν πέτυχε τον βασικό σκοπό που έχει μια επιχείρη-
ση: να καταγράψει κέρδη. Έτσι, έπειτα από έντεκα
χρόνια παρουσίας ο δρόμος της εξόδου είναι ανοι-
κτός, καθώς η οικονομική κατάσταση της εταιρείας,
παρά τη βελτίωση του επιχειρηματικού περιβάλλον-
τος, βαίνει επιδεινούμενη.

Εσωτερική μεταβίβαση
Άλλωστε, έχει γίνει και προετοιμασία, με δεδομέ-

νο ότι πάνω στη δεκαετία έγινε εσωτερική μεταβίβα-

ση. Έτσι, ενώ μέχρι τις 20 Ιουνίου 2024 η εταιρεία

ελεγχόταν κατά 100% από την Colonnade Finance

Sàrl του Ομίλου Fairfax, τη συγκεκριμένη ημερομη-

νία μεταβίβασε μετοχές στην SCP LUXEMBOURG

Sàrl, η οποία ελέγχεται επίσης από τη Fairfax μέσω

θυγατρικών της.

Η κατάσταση της Praktiker πάντως αποτυπώνεται

στις οικονομικές καταστάσεις του 2023, όταν στο τέ-

λος της χρήσης είχε αρνητικό κεφάλαιο κίνησης

ύψους €8.456.923. Όπως αναφέρεται στις οικονομι-

κές καταστάσεις, η διοίκηση έλαβε υπόψη τις τρέ-

χουσες συνθήκες στην αγορά εμπορευμάτων και

ενέργειας κατά τη σύνταξη του ταμειακού προγραμ-

ματισμού της εταιρείας για τα έτη 2024 και 2025 και

εξασφάλισε βραχυπρόθεσμα δάνεια ύψους €20

εκατ. έως τον Ιούνιο του 2025. Τα δάνεια αυτά αφο-

ρούν ανακυκλούμενες πιστωτικές διευκολύνσεις

που καλύπτουν επαρκώς τη χρηματοδότηση των

αναγκών για κεφάλαιο κίνησης για τους επόμενους

12 μήνες.

Δεν υπάρχει εικόνα
Για σήμερα δεν υπάρχει εικόνα, με δεδομένο ότι

βρισκόμαστε σε απόσταση αναπνοής από τον Ιούνιο

του 2025, αν και η εταιρεία θεωρούσε ότι με την ανα-

νέωση των ανακυκλούμενων πιστωτικών διευκολύν-

σεων, ύψους επίσης 20 εκατ. ευρώ, θα μπορεί να έχει

κεφάλαιο κίνησης έως το τέλος του 2025. Ανεξάρτη-

τα αυτού και ανεξάρτητα των δυνατοτήτων του Ομί-

λου Fairfax να αντλεί χρηματοδοτήσεις, η κατάσταση

στην εταιρεία είναι δύσκολη και αυτό εξηγεί και τη

σπουδή αποχώρησης.

Τι δεν λέει η PwC
Το εντυπωσιακό πάντως είναι ότι η PwC, που είναι

ο ορκωτός ελεγκτής, δεν κάνει καμία αναφορά στην

έκθεση ελέγχου για την προβληματική κατάσταση

του κεφαλαίου κίνησης.

Αυτήν τη στιγμή ο Όμιλoς Fairfax βρίσκεται σε

διαπραγμάτευση πώλησης της εταιρείας, αλλά τα

πράγματα δεν είναι καθόλου εύκολα παρά το εν-

διαφέρον του ομίλου που διαχειρίζεται τα Leory

Merlina. Και φαίνεται, όπως αναφέρουν οι πληρο-

φορίες, πως στην προσπάθεια να απεμπλακεί θα

συνδράμει και η Grivalia, στην οποία πουλήθηκαν

τα ακίνητα ιδιοκτησίας της Praktiker αφού την

αγόρασε το Fairfax. Γιατί θα συνδράμει; Γιατί πολύ

απλά τα ακίνητα στη συνέχεια μισθώθηκαν με συμ-

βάσεις που προβλέπουν ποσοστά επί του κύκλου

εργασιών και αυτά τα καταστήματα δεν ενδιαφέ-

ρουν τους αγοραστές, όπως και τους ενοχλούν

συμβάσεις μίσθωσης που σχετίζονται με τον κύ-

κλο εργασιών. Πάντως, από ό,τι φαίνεται, η Grivalia

είναι διατεθειμένη να το πράξει, αλλά με ένα ερώ-

τημα: Ποιο θα είναι το κόστος που θα κληθεί να

αναλάβει; Η άσκηση είναι πολύ δύσκολη και προ-

ϋποθέτει δυνατούς λύτες αλλά και… σχέσεις.

Τι δείχνουν τα οικονομικά
στοιχεία της αλυσίδας 
και τι συμβαίνει 
με τις μισθώσεις
καταστημάτων
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Σ
ε μια εποχή που η σταθερότητα στην
Ανατολική Μεσόγειο δοκιμάζεται συ-
νεχώς από τον τουρκικό αναθεωρητι-

σμό και την ευρύτερη γεωπολιτική αστάθεια, η
Ελλάδα απαντά όχι με λόγια
αλλά με έργα. Με θεσμική
σοβαρότητα και στρατηγική
οξυδέρκεια, η ελληνική κυ-
βέρνηση, υπό τον πρωθυ-
πουργό Κυριάκο Μητσοτάκη,

προχωρά στην πρώτη θεσμο-
θετημένη αποτύπωση του Θα-

λάσσιου Χωροταξικού Σχεδιασμού (ΘΧΣ) της
χώρας. Μια πράξη που αποπνέει εθνική αυτο-
πεποίθηση και γεωπολιτική συνειδητότητα.

Θεσμική ασπίδα στη θάλασσα
Η Ελλάδα, ως χώρα με τη μεγαλύτερη ακτο-

γραμμή στην Ευρωπαϊκή Ένωση και με εκα-
τοντάδες κατοικημένα και μη νησιά, δεν μπο-
ρούσε να συνεχίσει να αφήνει τον θαλάσσιό
της χώρο χωρίς συγκροτημένο πλαίσιο. Ο ΘΧΣ,
όπως παρουσιάστηκε από το υπουργείο Περι-
βάλλοντος και Ενέργειας σε συνεργασία με το
υπουργείο Εξωτερικών, δεν είναι απλώς μια
τεχνοκρατική άσκηση. Είναι ο πρώτος επίση-
μος «χάρτης κυριαρχίας» που σχεδιάζεται με
ευρωπαϊκή υπογραφή, περιβαλλοντική ευαι-
σθησία και εθνική στρατηγική στόχευση.

Για πρώτη φορά στην ιστορία της χώρας
αποτυπώνονται στα χαρτιά και αναγνωρίζονται
σε επίπεδο ευρωπαϊκού κεκτημένου τα δυνη-
τικά εξωτερικά όρια της ελληνικής υφαλοκρη-
πίδας, σύμφωνα με το διεθνές δίκαιο της θά-
λασσας και τη Σύμβαση UNCLOS. Η χάραξη
της μέσης γραμμής, σε συνδυασμό με τις ήδη
υφιστάμενες συμφωνίες με Ιταλία και Αίγυπτο,
αποτελεί ισχυρό θεσμικό ανάχωμα απέναντι σε
κάθε διεκδίκηση που στερείται νομικής βάσης.

«Κλείνουμε εκκρεμότητες»
Όπως σημειώνουν κυβερνητικές πηγές στην

«Political», «κλείνουμε εκκρεμότητες του πα-
ρελθόντος, υπερασπιζόμαστε τα εθνικά συμ-
φέροντα στην πράξη». Πρόκειται για μια τοπο-
θέτηση που δεν επιδέχεται παρερμηνείας. Η
Ελλάδα δεν επιλέγει τον απομονωτισμό ούτε
την καλλιέργεια τεχνητών εντάσεων, αλλά δίνει
σαφές στίγμα: οποιαδήποτε συζήτηση με γεί-
τονες γίνεται στη βάση της ισότητας, της θεσμι-
κότητας και της πλήρους αναγνώρισης των κυ-
ριαρχικών της δικαιωμάτων.

Είναι μάλιστα ενδεικτικό ότι ο ΘΧΣ δεν απο-
κλείει, αλλά προετοιμάζει τις μελλοντικές συμ-
φωνίες οριοθέτησης με πλήρη σεβασμό στο
διεθνές δίκαιο. Αυτό που κάνει η κυβέρνηση
είναι να δημιουργεί νομικό προηγούμενο, τεκ-
μηριωμένο με ευρωπαϊκή υπογραφή, ώστε
κανείς να μην μπορεί να παρερμηνεύσει τις ελ-
ληνικές θέσεις.

«Αναμενόμενο και αναγκαίο βήμα»
Ο καθηγητής Διεθνών Σχέσεων του Παντεί-

ου Πανεπιστημίου Κωνσταντίνος Υφαντής, μι-

λώντας στην «Ρolitical», χαρακτηρίζει τον Θα-
λάσσιο Χωροταξικό Σχεδιασμό ως ένα αναμε-
νόμενο και αναγκαίο βήμα της ελληνικής Πολι-
τείας. Όπως επισημαίνει, «δεν ήταν ξαφνικό·
επρόκειτο για θεσμική υποχρέωση και όχι επι-
λογή διακριτικής ευχέρειας του κράτους».

Οι αντιδράσεις των Τούρκων, κατά τον ίδιο,
ήταν επίσης προεξοφλημένες, με
δεδομένο ότι με την παρούσα συγ-
κυρία «δεν υπάρχει προοπτική
συμφωνίας με την Τουρκία για
οριοθέτηση υφαλοκρηπίδας, ούτε
προοπτική προσφυγής στο Διεθνές
Δικαστήριο της Χάγης». Συνεπώς
«δεν υπήρχε λόγος να παραμένει το
θέμα στο συρτάρι».

Ο ΘΧΣ, όπως τονίζει, έχει διττή
σημασία: από τη μία αποτυπώνει τα
απώτατα δυνητικά όρια της ελληνικής υφαλο-
κρηπίδας και από την άλλη συνιστά ένα νομικό
προηγούμενο.

«Είναι η πρώτη φορά που υπάρχουν επίση-
μοι χάρτες με τέτοια λεπτομέρεια, πολύ πέρα
από τις πολιτικές δηλώσεις ή τον χάρτη της Σε-
βίλλης ή τη “Γαλάζια Πατρίδα”», αναφέρει. Κα-
τά τον Κωνσταντίνο Υφαντή, το λιγότερο κακό

σενάριο θα ήταν «αυτοί οι δύο χάρτες -ελληνι-
κός και τουρκικός- να οδηγήσουν τελικά στη
Χάγη».

Για πρώτη φορά, όπως λέει, «μιλάμε για νο-
μική διαφορά που θα πρέπει να στηριχθεί στο
διεθνές δίκαιο, ξεπερνώντας τις καθαρά πολι-
τικές συγκρούσεις και είναι η Τουρκία τώρα

που θα κληθεί να στηρίξει νομικά
όσα λέει και όχι απλώς με πολιτι-
κές δηλώσεις».

Οδικός χάρτης 
εθνικής ανάπτυξης

Ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχε-
διασμός δεν είναι απλώς πολιτική
άμυνας. Είναι και εργαλείο εθνι-
κής ανάπτυξης. Προβλέπει την
αξιοποίηση των ενεργειακών μας

πόρων, τη δημιουργία θαλάσσιων πάρκων, τη
βιώσιμη τουριστική ανάπτυξη, την ενίσχυση
της ιχθυοκαλλιέργειας και των διασυνοριακών
υποδομών με στρατηγικούς εταίρους της ΕΕ
όπως η Ιταλία, η Γαλλία και η Κύπρος. Ενσωμα-
τώνει όλες τις παραμέτρους που οδηγούν σε
μια ελληνική «γαλάζια στρατηγική» με αναπτυ-
ξιακή και γεωπολιτική διάσταση.

Αυτός ο σχεδιασμός είναι ολιστικός: καλύ-
πτει τις ανθρώπινες δραστηριότητες, τις περι-
βαλλοντικές προτεραιότητες και τις ενεργει-
ακές ανάγκες της χώρας. Δεν είναι λοιπόν
απλώς ένας χάρτης. Είναι η νέα γεωστρατηγική
αφήγηση της Ελλάδας, σε μια εποχή που οι θά-
λασσες δεν είναι μόνο πεδία κυριαρχίας αλλά
και αγωγοί ενέργειας, επενδύσεων και σταθε-
ρότητας.

Η θάλασσα ως πεδίο κυριαρχίας
Η Τουρκία μπορεί να διακηρύσσει τη «Γαλά-

ζια Πατρίδα», αλλά η Ελλάδα, σιωπηρά και συ-
στηματικά, κατοχυρώνει τη δική της πατρίδα
στη γαλάζια έκταση της Μεσογείου, με υπο-
γραφές, με νόμους, με χάρτες και με διεθνείς
συμμαχίες. Αυτός είναι ο νέος πατριωτισμός.
Όχι των κραυγών αλλά των πράξεων, όχι της
επίδειξης αλλά της στρατηγικής ψυχραιμίας.

Ο πρωθυπουργός Κυριάκος Μητσοτάκης,
πιστός στο δόγμα της θεσμικής συνέπειας, δεν
επέλεξε τα μεγάλα λόγια αλλά τη μεγάλη πρά-
ξη: να χαράξει τα όρια της εθνικής κυριαρχίας
στη θάλασσα, όχι με πολεμικά πλοία αλλά με
διεθνή τεκμηρίωση.

Η εθνική κυριαρχία δεν είναι σύνθημα, είναι
πράξη. Και η Ελλάδα επιτέλους πράττει.

Όταν η γεωπολιτική θερμοκρασία ανεβαίνει
και τα συμφέροντα συγκρούονται στη Μεσό-
γειο, εκεί που κρίνονται τα σοβαρά δεν χωρούν
μεγάλα λόγια αλλά μεγάλα έργα. Η Ελλάδα, με
την κυβέρνηση Μητσοτάκη, διανύει μια από τις
πιο συγκροτημένες περιόδους γεωστρατηγι-
κής ενίσχυσης της ιστορίας της. Και αυτό δεν
είναι εικασία, είναι πράξη.

Σε συνέχεια του Θαλάσσιου Χωροταξικού
Σχεδιασμού (ΘΧΣ), που αποτύπωσε θεσμικά
την ελληνική κυριαρχία στις θάλασσες, η Αθή-
να περνά στη δεύτερη φάση: την έμπρακτη
αποτροπή με επίκεντρο την τεχνολογία και την
εθνική αυτονομία. Η ελληνική κυριαρχία χα-
ράσσεται πλέον και με στρατηγικά μέσα απο-
τροπής στο πεδίο. 

Ανάχωμα στη «Γαλάζια
Πατρίδα» ο Θαλάσσιος

Χωροταξικός Σχεδιασμός 

Ενσωματώνει όλες τις παραμέτρους που οδηγούν σε μια ελληνική 
στρατηγική με αναπτυξιακή και γεωπολιτική διάσταση, θωρακίζοντας 
την εθνική μας κυριαρχία απέναντι σε κάθε επιβουλή - Τι λέει στην «Ρ» 

ο καθηγητής Διεθνών Σχέσεων Κωνσταντίνος Υφαντής

του Χρήστου
Μυτιλινιού 

Κωνσταντίνος Υφαντής

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Η
τουρκική στρατηγική είναι γνωστή:
εκφοβισμός, ρητορική casus belli,
επεισόδια όπως στην Κάσο, NAV-

TEX και «δοκιμές αντοχών». Αυτήν τη φορά
όμως έρχεται με έναν νέο κίνδυνο: τη σύντα-
ξη «χωροταξικού χάρτη» για τη λεγόμενη
«Γαλάζια Πατρίδα», σύμφωνα με δημοσίευ-
μα της τουρκικής εφημερίδας «Milliyet».

Η Άγκυρα επιχειρεί να αντιδράσει στην
ελληνική θεσμική αποτύπωση του ΘΧΣ
προωθώντας δικό της χάρτη που αποτυ-
πώνει τη μέση γραμμή του Αιγαίου ως
όριο, αμφισβητώντας το δικαίωμα των νη-
σιών σε θαλάσσιες ζώνες. Αυτός ο «επι-
στημονικός» χάρτης επιχειρεί να ακυρώ-
σει το Διεθνές Δίκαιο της Θάλασσας (UNC-
LOS), απομονώνοντας πλήρως τα ελληνι-
κά νησιά.

Ο Κωνσταντίνος Υφαντής ανέφερε στην
«Ρolitical» ότι αυτός ο χάρτης δεν είναι επί-
σημος, απλώς δημοσιεύτηκε από τη «Mil-
liyet» και αναμένουμε τον τρόπο που θα
απαντήσει η Τουρκία και αν θα προχωρή-
σει και εκείνη σε παρόμοιες ανακοινώσεις,
όπως και έπραξε λίγο αργότερα.

Η απάντηση της Ελλάδας είναι ούτε πανι-
κός ούτε υποχώρηση. Στρατηγική, συμμα-
χίες, θεσμική ενότητα. Το παλιό παιχνίδι
πίεσης της Τουρκίας δεν περνά, γιατί
απλούστατα η Ελλάδα έχει αλλάξει κλίμακα.

«Μονομερείς ενέργειες»
Χθες, κατά τη συνεδρίαση του ΚΥΣΕΑ,

συζητήθηκε ενδεχόμενο η Άγκυρα να κλι-
μακώσει την αντίδρασή της μετά την πα-
ρουσίαση του ελληνικού Θαλάσσιου Χωρο-
ταξικού Σχεδιασμού και έπεσαν στο τραπέ-
ζι δύο σενάρια. Το πρώτο ήταν να υπάρξει
μια ανακοίνωση από το ΥΠΕΞ ή το υπουρ-
γείο Εθνικής Άμυνας της γείτονος που στη
συνέχεια θα αναπαραχθεί ευρέως στα
τουρκικά ΜΜΕ, μαζί με τον χάρτη που ήδη
έχει παρουσιαστεί στη «Milliyet» και εμφα-
νίζει το μισό Αιγαίο ως περιοχή τουρκικών
διεκδικήσεων. Το δεύτερο σενάριο που
εξετάστηκε είναι η Τουρκία να επιδιώξει να
καταθέσει τον χάρτη της σε κάποιο διεθνές
φόρουμ ή οργανισμό, προσπαθώντας να
πετύχει κάποια νομιμοποίηση των διεκδι-
κήσεών της, με δεδομένο ότι η Ελλάδα κα-
ταθέτει τον θαλάσσιο χωροταξικό σχεδια-
σμό στην Ευρωπαϊκή Επιτροπή.

Λίγο αργότερα επιβεβαιώθηκε άμεσα το
πρώτο σενάριο, καθώς το τουρκικό ΥΠΕΞ
εξέδωσε ανακοίνωση με την οποία χαρα-
κτηρίζει «μονομερείς» τις ενέργειες της
Αθήνας και ότι «παραβιάζουν τις περιοχές
θαλάσσιας δικαιοδοσίας της Τουρκίας τό-
σο στο Αιγαίο Πέλαγος όσο και στην Ανατο-
λική Μεσόγειο», ενώ προανήγγειλε πως η
Άγκυρα «θα υποβάλει το δικό της Σχέδιο
στην UNESCO και στους αρμόδιους φορείς
των Ηνωμένων Εθνών», επιβεβαιώνοντας

και το δεύτερο σενάριο. Συγκεκριμένα, η
ανακοίνωση του υπουργείου Εξωτερικών
της Τουρκίας αναφέρει: «Ορισμένες από
τις περιοχές που καθορίζονται στο Θαλάσ-
σιο Χωροταξικό Σχέδιο (ΘΧΣ) που έχει κη-
ρύξει η Ελλάδα στο πλαίσιο της νομοθε-
σίας της ΕΕ παραβιάζουν τις περιοχές θα-
λάσσιας δικαιοδοσίας της Τουρκίας τόσο
στο Αιγαίο Πέλαγος όσο και στην Ανατολι-
κή Μεσόγειο. Επαναλαμβάνουμε ότι οι μο-
νομερείς ενέργειες και διεκδικήσεις της
Ελλάδας δεν θα έχουν καμία νομική συνέ-
πεια για την Τουρκική Δημοκρατία. Υπεν-
θυμίζουμε επίσης ότι οι μονομερείς ενέρ-
γειες θα πρέπει να αποφεύγονται σε μια
κλειστή ή ημίκλειστη θάλασσα όπως το Αι-
γαίο και η Μεσόγειος, ότι το διεθνές ναυτι-
κό δίκαιο ενθαρρύνει τη συνεργασία μετα-
ξύ των παράκτιων κρατών σε αυτές τις θά-
λασσες, μεταξύ άλλων και σε περιβαλλον-
τικά θέματα, και από αυτή την άποψη, η
Τουρκική Δημοκρατία είναι πάντα έτοιμη
να συνεργαστεί με την Ελλάδα στο Αιγαίο

Πέλαγος. Οι προαναφερθείσες ενέργειες
και προσπάθειες τετελεσμένων γεγονότων,
όπως και στο παρελθόν, δεν θα έχουν κα-
μία νομική συνέπεια για την Τουρκική Δη-
μοκρατία σήμερα ή στο μέλλον. Η Τουρκική
Δημοκρατία εμμένει στη θέση της ότι θα
πρέπει να υιοθετηθεί μια ειλικρινής και
ολοκληρωμένη προσέγγιση για την επίλυ-
ση των ζητημάτων με βάση το διεθνές δί-
καιο, την ισότητα και την καλή γειτονία στο
πλαίσιο της Διακήρυξης των Αθηνών για
τις Φιλικές Σχέσεις και την Καλή Γειτονία,
με ημερομηνία 7 Δεκεμβρίου 2023, η
οποία αντικατοπτρίζει το πνεύμα που και τα
δύο μέρη θέλουν να διατηρήσουν στις ελ-
ληνοτουρκικές σχέσεις. Η Τουρκική Δημο-
κρατία θα υποβάλει το δικό της Σχέδιο στην
UNESCO και στους αρμόδιους φορείς των
Ηνωμένων Εθνών».

Η ελληνική στρατιωτική θωράκιση
Το νέο εξοπλιστικό και στρατηγικό πρό-

γραμμα της χώρας φέρει βαρύ συμβολι-

σμό: ονομάζεται «Ασπίδα του Αχιλλέα».
Και μόνο το όνομα αποπνέει αυτό που
πραγματώνεται: Θωράκιση με στόχο όχι
την επίθεση, αλλά την ασφάλεια· όχι την
ένταση, αλλά την υπεράσπιση. Το πρό-
γραμμα προβλέπει:

• Πυραυλικά δίκτυα σύγχρονων προδια-
γραφών.

• Συστήματα παρακολούθησης με
drones και anti-drones.

• Κυβερνοάμυνα με τεχνητή νοημοσύνη.
• Διαλειτουργικότητα με τα πρότυπα

ασφαλείας του NATO και της ΕΕ.
Πρόκειται για μια τεχνολογική επανά-

σταση στην καρδιά των Ενόπλων Δυνάμε-
ων, που καθιστά την Ελλάδα πυλώνα απο-
τροπής και καινοτομίας, μακριά από δόγ-
ματα ξεπερασμένων αντανακλαστικών.

Η Τουρκία μπορεί να επενδύει σε επικοι-
νωνιακές φιέστες και μεγαλομανή σχέδια
στα κατεχόμενα. Η Ελλάδα όμως επενδύει
σε δομές θεσμικής αντοχής και πραγματι-
κής εθνικής ασφάλειας.

Ηλεκτρική διασύνδεση 
Το έργο της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελ-

λάδας - Κύπρου - Ισραήλ μέσω υποθαλάσ-
σιου καλωδίου δεν είναι απλώς ενεργει-
ακή υποδομή. Είναι στρατηγική δήλωση
γεωπολιτικής αυτοπεποίθησης. Ενοχλεί
την Άγκυρα γιατί παρακάμπτει τον τουρκι-
κό παράγοντα, ενώνει τρεις δημοκρατίες
και χτίζει την ενεργειακή σταθερότητα της
Ευρώπης χωρίς διαπραγματεύσεις με εκ-
βιαστές.

Όπως δήλωσε με νόημα ο υπουργός
Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης, «η Με-
σόγειος είναι σπαρμένη με καλώδια» και η
Ελλάδα κρατά πλέον τον διακόπτη. Η Άγ-
κυρα μπορεί να επικαλείται «θαλάσσιες δι-
καιοδοσίες», όμως η Αθήνα υλοποιεί έργα
ευρωπαϊκού και διεθνούς κύρους, με θε-
σμική κάλυψη και οικονομική στήριξη.

Κόμβος σταθερότητας
Η γεωστρατηγική πορεία της Ελλάδας

δεν βασίζεται πια σε «ευχολόγια». Βασίζε-
ται σε θεσμούς, νόμους, χάρτες και συμμα-
χίες. Η χώρα λειτουργεί ως κόμβος σταθε-
ρότητας και στρατηγικού ρεαλισμού στην
Ανατολική Μεσόγειο. Δεν είναι πια το εύ-
κολο θύμα· είναι πρωταγωνιστής.

Και αυτή η πρωταγωνιστική θέση δεν
κερδίζεται με φωνές ή σημαίες. Κερδίζε-
ται με αποτροπή, σχέδιο και αξιοπρέπεια.
Η Ελλάδα, το απέδειξε και θα το ξανακάνει.

Στον 21ο αιώνα η ισχύς δεν κρίνεται μόνο
από την εμβέλεια των κανονιών αλλά από
τη διάρκεια της στρατηγικής. Και σε αυτό η
Ελλάδα δείχνει ότι όχι μόνο έχει σχέδιο αλ-
λά και αυτοπεποίθηση.

Σε πανικό η Τουρκία, 
απειλεί με

δικό της «χάρτη»

Αμφισβητεί το δικαίωμα των νησιών μας σε θαλάσσιες ζώνες - 
Όλα τα σενάρια για την κλιμάκωση της αντίδρασης από την Άγκυρα

Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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Κ
ανόνες στην οργάνωση του θα-
λάσσιου χώρου βάζει το υπουρ-
γείο Περιβάλλοντος και Ενέργειας

σε συνεργασία με το υπουργείο Εξωτερι-
κών, με την Ελλάδα να αποτυπώνει για
πρώτη φορά σε χάρτη τον Θαλάσσιο Χωρο-
ταξικό Σχεδιασμό, ο οποίος αποτελεί απα-
ραίτητη προϋπόθεση για την επιτυχή ανά-
πτυξη γαλάζιας και κυκλικής οικονομίας,

αποδίδοντας με ευκρίνεια
τις ανθρώπινες δραστηριό-
τητες που μπορούν να
πραγματοποιούνται σε όλες
τις θαλάσσιες ζώνες της
χώρας μας.

Στην ουσία, η Εθνική Χω-
ρική Στρατηγική για τον Θα-
λάσσιο Χώρο, στην οποία

εξειδικεύεται ο Θαλάσσιος Χωροταξικός
Σχεδιασμός, που συνυπογράφουν ο ΥΠΕΝ
Σταύρος Παπασταύρου και ο υπουργός
Εξωτερικών Γιώργος Γεραπετρίτης, οριο-
θετεί λεπτομερείς χρήσεις των θαλάσσιων
ζωνών, ενώ υλοποιεί την ευρωπαϊκή υπο-
χρέωση που έχει η χώρα μας, σύμφωνα
με την Οδηγία 2014/89/ΕΕ, με τα συναρ-
μόδια υπουργεία να ξεκαθαρίζουν ότι «η
οδηγία αυτή δεν θίγει τα κυριαρχικά δι-
καιώματα και τη δικαιοδοσία των κρατών-
μελών επί των θαλάσσιων υδάτων, τα
οποία απορρέουν από τις σχετικές διατά-
ξεις του διεθνούς δικαίου, ιδίως δε από
την UNCLOS».

Οι 4 χωρικές ενότητες 
Ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός

έχει χωριστεί σε τέσσερις χωρικές ενότη-
τες, απεικονίζοντας με αυτόν τον τρόπο τη

διοικητική διάρθρωση των αντίστοιχων πε-
ριφερειών, ενώ αναμένεται και η έκδοση
των αντίστοιχων θαλάσσιων χωροταξικών
πλαισίων, όπως συνέβη και με τα Περιφε-
ρειακά Χωροταξικά Πλαίσια (12 από τα συ-
νολικά 13 έχουν ήδη δημοσιευτεί, ενώ
δρομολογείται και το 13ο). 

Ουσιαστικά αποτελεί τον οδικό χάρτη
αξιοποίησης των θαλασσίων ζωνών που
διαθέτει η Ελλάδα, ενώ αποκτά ακόμα με-
γαλύτερη αξία, αν συνυπολογιστεί ότι η
χώρα μας έχει τη μεγαλύτερη ακτογραμμή
στην Ευρωπαϊκή Ένωση και τα περισσότε-
ρα καταγεγραμμένα νησιά.

Σημειώνεται ότι το γεωγραφικό πεδίο
εφαρμογής του Θαλάσσιου Χωροταξικού
Σχεδιασμού καθορίστηκε σύμφωνα με την
κείμενη νομοθεσία της Ένωσης και με το
διεθνές δίκαιο της θάλασσας, ιδίως, δε, με
τη Σύμβαση των Ηνωμένων Εθνών για το

Δίκαιο της Θάλασσας (UNCLOS). 
Μάλιστα, είναι η πρώτη φορά που αποτυ-

πώνονται σε επίσημο ρυθμιστικό κείμενο
της Ευρωπαϊκής Ένωσης τα όρια της ελλη-
νικής υφαλοκρηπίδας, δηλαδή πλήρης
επήρεια της ηπειρωτικής χώρας και των
νησιών. Παράλληλα, ο Θαλάσσιος Χωροτα-
ξικός Σχεδιασμός υλοποιεί μια σειρά από
ευρωπαϊκές στρατηγικές και αποτελεί τμή-
μα του ευρωπαϊκού κεκτημένου.

Οι 6 στοχεύσεις
Ο Θαλάσσιος Χωροταξικός Σχεδιασμός

στοχεύει στην οργάνωση του θαλάσσιου
χώρου, στην ομαλή αλληλεπίδραση χερ-
σαίων και θαλάσσιων δραστηριοτήτων, με
στόχο την προστασία του περιβάλλοντος
και τη βιώσιμη ανάπτυξη. Λαμβάνονται
υπόψη κοινωνικές, οικονομικές, ενεργει-
ακές και περιβαλλοντικές παράμετροι, για

δραστηριότητες όπως:
�Η προστασία του θαλάσσιου περιβάλλον-
τος από τις επιπτώσεις της κλιματικής αλ-
λαγής -μεταξύ άλλων- διά του ορισμού θα-
λάσσιων πάρκων.
� Η βελτίωση και προστασία των θαλάσ-
σιων μεταφορών.
�Η βιώσιμη τουριστική ανάπτυξη.
� Η εκμετάλλευση των ενεργειακών πό-
ρων της χώρας και ιδιαίτερα των δυνητι-
κών κοιτασμάτων φυσικού αερίου αλλά και
των υπεράκτιων αιολικών μας πάρκων.
�Η ιχθυοκαλλιέργεια.
� Η ενίσχυση των διασυνοριακών υποδο-
μών κοινού ενδιαφέροντος με άλλα κράτη-
μέλη της Ευρωπαϊκής Ένωσης και της
άμεσης περιφέρειάς της.

Συντεταγμένη οριοθέτηση
Όπως επισημαίνουν τα δύο υπουργεία,

«με τον Θαλάσσιο Χωροταξικό Σχεδιασμό
δίνεται η δυνατότητα μιας συντεταγμένης -
και όχι αποσπασματικής- οριοθέτησης αν-
θρώπινων δραστηριοτήτων. Η ορθή μετα-
φορά της οδηγίας στο εθνικό δίκαιο είναι
απαραίτητη για την ανάπτυξη βιώσιμης γα-
λάζιας οικονομίας, τη βιώσιμη χρήση των
θαλάσσιων πόρων και τη διατήρηση υγιών
θαλάσσιων οικοσυστημάτων και της βιο-
ποικιλότητας, στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής
Πράσινης Συμφωνίας. Σε συνέχεια των
στρατηγικών προτεραιοτήτων που έθεσε ο
πρωθυπουργός στο 9ο Our Ocean Confe-
rence, ο Σχεδιασμός αποτελεί μέρος μιας
ολιστικής πολιτικής χωροταξικού σχεδια-
σμού της χώρας σε θάλασσα και στεριά,
που προοδευτικά υλοποιείται από την ελ-
ληνική κυβέρνηση».

Στόχος η ανάπτυξη 
γαλάζιας και 

κυκλικής οικονομίας

Με τη χώρα μας να διαθέτει τη μεγαλύτερη ακτογραμμή στην ΕΕ, 
ο χάρτης επιδιώκει τη βιώσιμη χρήση των θαλάσσιων πόρων και 

τη διατήρηση της βιοποικιλότητας και των υγιών θαλάσσιων 
οικοσυστημάτων στο πλαίσιο της Ευρωπαϊκής Πράσινης Συμφωνίας

Γράφει 
o Κώστας
Νούσης

knusis@yahoo.gr
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα
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«Δημιουργούμε ισχυρή και αυτοδύναμη
Ελλάδα που μειώνει δραστικά 

την απόσταση από τους εταίρους της»

«

Τ
ην εκτίμηση ότι η ψύχραιμη φωνή του Κυριάκου Μητσο-
τάκη στο θέμα των δασμών και το κάλεσμά του για μια συ-
νολική αναθεώρηση των αμερικανοευρωπαϊκών σχέσεων

δεν λανθάνουν της προσοχής της αμερικανικής πλευράς, που
βλέπει στην Ελλάδα έναν αναντικατάστατο σύμμαχο και ειλικρινή
συνεργάτη, αναλύει η υπουργός Πολιτισμού Λίνα Μενδώνη, η
οποία, σημειωτέον, υπήρξε η πρώτη κυβερνητική αξιωματούχος

που είχε σημαντικές συναντήσεις στις ΗΠΑ με τη
νέα αμερικανική διοίκηση του Ντόναλντ Τραμπ. 

Στην εφ’ όλης της ύλης συνέντευξή της στην
«Political», η κ. Μενδώνη τονίζει ότι όλες οι επι-
μέρους πολιτικές της κυβέρνησης συγκλίνουν
στον στόχο της ισχυρής και αυτοδύναμης Ελλά-
δας που μειώνει δραστικά την απόσταση από
τους εταίρους της. Σχολιάζοντας τον πολυκερμα-
τισμό των πολιτικών δυνάμεων και τη δυναμική
της Πλεύσης Ελευθερίας της Ζωής Κωνσταντο-
πούλου στις δημοσκοπήσεις, η υπουργός Πολιτι-

σμού αφήνει σαφέστατα υπονοούμενα για το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥ-
ΡΙΖΑ, τονίζοντας ότι «το γεγονός ότι η Πλεύση Ελευθερίας υπο-
σκελίζει κόμματα της αντιπολίτευσης, με ιστορία και μεγαλύτερη
απήχηση, κόμματα που έχουν κυβερνήσει στο παρελθόν, δηλώ-
νει περισσότερα για τον τρόπο της άσκησης αντιπολίτευσης, παρά
για τα πεπραγμένα της κυβέρνησης». Εκφράζει επίσης τη βεβαι-
ότητα ότι, όταν οι δικαστικοί λειτουργοί που θα αποφανθούν για
την υπόθεση των Τεμπών, θα κερδίσουν μια θεαματική εμπιστο-
σύνη από τους πολίτες. 

Ερωτηθείσα πώς εξελίσσονται οι συζητήσεις για την επιστρο-
φή των Γλυπτών του Παρθενώνα με τη Βρετανία, η κ. Μενδώνη
εκτιμά ότι ο χρόνος λειτουργεί υπέρ του εθνικού ελληνικού αιτή-
ματος. 

Κυρία υπουργέ, να ξεκινήσουμε, αν δεν έχετε αντίρρηση,
από την πολιτική κατάσταση. Όπως προκύπτει από όλες τις
δημοσκοπήσεις της περιόδου, η ΝΔ παραμένει μεν πρώτο
κόμμα, με διαφορά από το δεύτερο, με ποσοστά ωστόσο που
υπολείπονται από τους στόχους και που σίγουρα δεν δια-
σφαλίζουν αυτοδυναμία. Ποια στοιχήματα θεωρείτε ότι
πρέπει να κερδίσει η κυβέρνηση για να εξασφαλίσει μια
τρίτη θητεία;

Μετά από μια εξαιρετικά ταραχώδη και επώδυνη δεκαετία, η Νέα
Δημοκρατία με πρόεδρο τον Κυριάκο Μητσοτάκη έχει κερδίσει,
με ισχυρή αυτοδυναμία, δύο εκλογικές αναμετρήσεις. Αποκατέ-
στησε την πολιτική σταθερότητα στη χώρα, εξασφαλίζοντας
ασφαλές περιβάλλον για ανάπτυξη και ευημερία. Η χώρα επανά-
κτησε το διεθνές κύρος της. Στο σημερινό πολιτικό σκηνικό που
μοιάζει με κινούμενη άμμο, η Νέα Δημοκρατία κατέχει σταθερά
την πρώτη θέση, με σαφείς τάσεις ανόδου, όπως προκύπτει από
τις τελευταίες δημοσκοπήσεις. Το όποιο δεύτερο κόμμα σταθερά
υπολείπεται δέκα τουλάχιστον μονάδες. Φυσικά, οι μετρήσεις
αποτελούν χρήσιμα εργαλεία, μεταφέροντας τον σφυγμό της κοι-
νωνίας. Ωστόσο, δεν μπορεί να υπαγορεύουν τις μείζονες κατευ-
θύνσεις της πολιτικής της κυβέρνησης. Τα στοιχήματα που πρέ-
πει να κερδηθούν παραμένουν αμετάβλητα. Τα περιέγραψε και τα
καθόρισε ο πρωθυπουργός από την πρώτη ημέρα της δεύτερης
κυβερνητική εντολής. Δηλαδή, τη δέσμευσή μας να συγκλίνει η
Ελλάδα με τους Ευρωπαίους εταίρους της στους κρίσιμους το-
μείς, με κορυφαίο τη μεγέθυνση του εθνικού πλούτου και την όλο
και δικαιότερη κατανομή του. Σε αυτόν τον στόχο, της ισχυρής και
αυτοδύναμης Ελλάδας που μειώνει δραστικά την απόσταση από
τους εταίρους της, συγκλίνουν όλες οι επιμέρους πολιτικές μας.
Δεν αποσκοπούν, απλώς, σε μια νέα κυβερνητική θητεία. Δημι-
ουργούν μια νέα Ελλάδα. 

Στην πολιτική σκηνή έχουμε έναν πρωτοφανή πολυκερμα-
τισμό δυνάμεων, με μια «τιμωρητική» διάθεση των ψηφο-
φόρων για τα κόμματα που έχουν ασκήσει εξουσία, δηλαδή
το ΠΑΣΟΚ και τον ΣΥΡΙΖΑ, και με πρωτόγνωρη ενίσχυση του

Το γεγονός ότι 
η Πλεύση Ελευθερίας υποσκελίζει

κόμματα της αντιπολίτευσης, 
με ιστορία και μεγαλύτερη

απήχηση, κόμματα που έχουν
κυβερνήσει στο παρελθόν, δηλώνει

περισσότερα για τον τρόπο 
της άσκησης αντιπολίτευσης παρά
για τα πεπραγμένα της κυβέρνησης

στην 
Έλλη 

Τριανταφύλλου
ellitriant@yahoo.com



λεγόμενου αντισυστημικού ρεύματος που εκφράζεται από
την Πλεύση Ελευθερίας και τη Ζωή Κωνσταντοπούλου. Ποιοι
πιστεύετε ότι είναι οι λόγοι που άλλαξε τόσο η εκλογική συμ-
περιφορά των ψηφοφόρων; Σας φοβίζει ο δημοσκοπικός
«καλπασμός» της Πλεύσης Ελευθερίας; Τι σηματοδοτεί;

Δεν είναι η πρώτη φορά που εμφανίζει δυναμική το λεγόμενο αντι-
συστημικό ρεύμα, αν και πιστεύω ότι δεν θα πρέπει να υιοθετή-
σουμε τον όρο, επειδή πιθανότατα να είναι πιο συστημικό και από
τα… συστημικά. Οι δημοσκοπήσεις, πράγματι, καταγράφουν άνο-
δο της Πλεύσης Ελευθερίας της Ζωής Κωνσταντοπούλου, με εισ-
ροή από όμορους χώρους. Όμως, η εκλογική συμπεριφορά των
πολιτών είναι διαφορετική από εκείνη των απαντήσεων στα ερω-
τήματα των δημοσκοπήσεων και μάλιστα, όταν απέχουμε δύο χρό-
νια από τις εκλογές, όπως έχει αποσαφηνίσει ο πρωθυπουργός. Η
πραγματική εκλογική συμπεριφορά, όπως αναφέρετε και εσείς,
εκφράζεται μόνον ενώπιον της κάλπης. Φρονώ ότι η άνοδος ενός
κόμματος -της Πλεύσης Ελευθερίας εν προκειμένω- που έχει μι-
κρή κοινοβουλευτική δύναμη βρίσκεται σε απόλυτη συνάφεια -
μεταξύ άλλων- και με τη δυσπιστία μερίδας πολιτών έναντι ισχυ-
ρότερων κομμάτων, της ίδιας ιδεολογικής βάσης, από τα οποία άλ-
λωστε και αντλεί. Δεν θέλω να επιχειρήσω ερμηνείες, αλλά το γε-
γονός ότι η Πλεύση Ελευθερίας υποσκελίζει κόμματα της αντιπο-
λίτευσης, με ιστορία και μεγαλύτερη απήχηση, κόμματα που έχουν
κυβερνήσει στο παρελθόν, δηλώνει περισσότερα για τον τρόπο της
άσκησης αντιπολίτευσης παρά για τα πεπραγμένα της κυβέρνη-
σης. Σε κάθε περίπτωση, εμείς παρακολουθούμε τις δημοσκοπή-
σεις και τις τάσεις που καταγράφουν, και τις αποτιμούμε με ψυ-
χραιμία και λογική. 

Οι πολίτες, σε συντριπτικό βαθμό, δηλώνουν ότι δεν εμπι-
στεύονται τη Δικαιοσύνη και δεν πιστεύουν ότι θα λάμψει η
αλήθεια για την εθνική τραγωδία των Τεμπών…

Η καταγραφόμενη, στις δημοσκοπήσεις, δυσπιστία των πολιτών
για τη Δικαιοσύνη είναι εύρημα που πρέπει να διερευνηθεί και να
αξιολογηθεί αναλόγως. Η αλήθεια, όμως, να λέγεται: Όλους τους
προηγούμενους μήνες διακινήθηκαν πιθανές, αλλά και απίθανες,
στη συντριπτική τους πλειονότητα, εκδοχές για την τραγωδία των
Τεμπών. Η Δικαιοσύνη όφειλε να μην αφήσει την παραμικρή σκιά
εξετάζοντας όσες απηχούσαν αιτήματα των συγγενών, αλλά και
όλες τις άλλες. Ακόμη και εκείνες που καταρρίπτονται με πάταγο
τώρα. Ωστόσο, αυτό αυξάνει τον όγκο της εξαιρετικά απαιτητικής
δουλειάς, που δυστυχώς μεταθέτει και την έναρξη της δίκης, κάτι
που ίσως δημιουργεί αισθήματα δυσπιστίας. Στις δημοκρατίες,
αρμόδιοι για την αποκάλυψη της αλήθειας είναι η Δικαιοσύνη και
οι θεσμικοί μηχανισμοί της. Αλίμονο αν δεν συμφωνούμε σε αυτό.
Νομίζω ότι όταν η ανάκριση περατωθεί και η υπόθεση αχθεί στο
δικαστήριο -όπου η διαδικασία είναι δημόσια και τίποτα δεν μένει
κρυφό- θα γίνουμε μάρτυρες έκφρασης μιας θεαματικής εμπι-
στοσύνης στους δικαστικούς λειτουργούς που θα αναλάβουν να
αποφανθούν.

Ήσασταν η πρώτη υπουργός της κυβέρνησης που είχε συνάν-
τηση με αξιωματούχο της νέας αμερικανικής κυβέρνησης.
Ποια εντύπωση αποκομίσατε για το πώς βλέπει ο Λευκός Οί-
κος τη χώρα μας; 

Στην Ουάσιγκτον είχα τη χαρά να συναντηθώ με τον Ντάρεν Μπίτι,
υφυπουργό Εξωτερικών των ΗΠΑ, υπεύθυνο για τη Δημόσια Δι-
πλωματία και τον Σκοτ Ουάινχολντ, βοηθό υφυπουργό Εξωτερι-
κών, αρμόδιο για θέματα Παιδείας και Πολιτισμού. Διαπιστώσαμε
την άριστη συναντίληψη, σε πλειάδα θεμάτων, με προεξάρχοντα τα
της στενής συνεργασίας μας για την καταπολέμηση της παράνο-
μης διακίνησης πολιτιστικών αγαθών -που πολλές φορές συνδέε-
ται με το οργανωμένο έγκλημα και την τρομοκρατία- μέσω της
ανανέωσης και ενδυνάμωσης του ισχύοντος Μνημονίου Συνεργα-
σίας των ΗΠΑ και της Ελλάδας. Συζητήσαμε την ανταλλαγή εκθέ-
σεων και συνεδρίων και, εν γένει, την από κοινού δράση μας τόσο
για την προστασία και την ανάδειξη της πολιτιστικής κληρονομιάς
όσο και για την ενθάρρυνση και τη στήριξη της σύγχρονης δημι-

ουργίας. Από τις συνομιλίες μου με τους Αμερικανούς αξιωματού-
χους αποκόμισα τη βεβαιότητα ότι οι ΗΠΑ επιθυμούν να αναπτύ-
ξουν, στο έπακρο, κάθε ευκαιρία για την ενδυνάμωση των πολιτι-
στικών μας δεσμών, αξιοποιώντας κάθε δίαυλο συνεργασίας. Οι
διμερείς μας σχέσεις βρίσκονται, χάρη στη μεθοδική δουλειά της
κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη, στο καλύτερο δυνατό επί-
πεδο. Διαπίστωσα ότι και η αμερικανική κυβέρνηση θέλει να τις
εμβαθύνει ακόμη περισσότερο, καθώς τα θεμέλια της συνεργα-
σίας μας είναι πολύ γερά. Είμαι βέβαιη ότι θα γίνουν ισχυρότερα.
Εδώ και έξι χρόνια, ο ίδιος ο πρωθυπουργός καλλιεργεί, συστημα-
τικά, τη διμερή συνεργασία, δείχνοντας στην αμερικανική πλευρά
πόσο πολύτιμος σύμμαχος και συνεργάτης είναι η Ελλάδα, ως πυ-
λώνας σταθερότητας και ευημερίας, στην ευρύτερη περιοχή της. Ο
Κυριάκος Μητσοτάκης, στην πρόσφατη αναταραχή, αποτέλεσε μια
εξαιρετικά ψύχραιμη φωνή, με το θέμα των δασμών, καλώντας σε
μια συνολική αναθεώρηση των αμερικανοευρωπαϊκών σχέσεων.
Η φωνή του, όπως φαίνεται, δεν λανθάνει της προσοχής της αμερι-
κανικής πλευράς, που βλέπει στην Ελλάδα έναν αναντικατάστατο
σύμμαχο και ειλικρινή συνεργάτη. 

Η πολιτιστική συνεργασία Ελλάδας - ΗΠΑ αποτελεί σημαντι-
κό κομμάτι του στρατηγικού διαλόγου μεταξύ των δύο χωρών.
Πώς βλέπετε να εξελίσσεται;

Όπως σας είπα ήδη, με τους Αμερικανούς συνομιλητές μου δια-
γνώσαμε αμέσως ότι έχουμε την ίδια οπτική, σε πλείστα όσα θέμα-
τα πολιτισμού. Ιδιαίτερα, υπάρχει συναντίληψη σε ό,τι αφορά την
προστασία και ανάδειξη της πολιτιστικής κληρονομιάς. Το 2026

επίκειται η ανανέωση του Μνημονίου Συνεργασίας ΗΠΑ και Ελλά-
δας για την παράνομη διακίνηση των πολιτιστικών αγαθών. Ο υφυ-
πουργός Ντάρεν Μπίτι μου μίλησε ανεπιφύλακτα για αυστηροποί-
ηση των ποινών. Θεωρώ πολύ σημαντική την επικείμενη διοργά-
νωση του συνέδριου για την καταπολέμηση της αρχαιοκαπηλίας,
που θα διεξαχθεί σε μερικούς μήνες στην Αθήνα, σε συνεργασία
με την Αμερικανική Πρεσβεία στην Αθήνα και την υποστήριξη του
Στέιτ Ντιπάρτμεντ με συμμετέχοντες σημαντικούς ειδικούς, από
τις δύο χώρες, αλλά και από χώρες της ευρύτερης περιοχής μας.
Όμως, η στρατηγική μας για την εξωστρέφεια του ελληνικού πολι-
τισμού ενισχύεται όχι μόνον με τις διμερείς συνεργασίες μας, αλλά
και με τις διοργανώσεις περιοδικών εκθέσεων στο εξωτερικό. Τον
Ιούνιο, θα παρουσιαστεί στο Μουσείο Getty στο Λος Άντζελες η έκ-
θεση «Ο Πρίγκιπας της Πύλου. Θησαυροί της Εποχής του Χαλκού
στη Μεσσηνία», την οποία οργανώνει το υπουργείο Πολιτισμού, με
εξέχοντα εκθέματα της μυκηναϊκής εποχής. Ο Ντάρεν Μπίτι άκου-
σε πολύ θετικά την πρότασή μου να την εγκαινιάσουμε μαζί. Υπάρ-
χουν πολλές ιδέες και διανοίγονται πολλά πεδία εμβάθυνσης της
συνεργασίας μας. Δουλεύουμε συστηματικά για να τις μετουσιώ-
σουμε σε απτό αποτέλεσμα, αποδεικνύοντας ότι ο πολιτισμός είναι
συστατικό στοιχείο της ισχυρότατης διμερούς μας σχέσης.

Σε ποιο στάδιο βρίσκονται οι συζητήσεις με το Λονδίνο για
την επανένωση των Γλυπτών του Παρθενώνα; Πότε πιστεύετε
ότι θα έχουμε «λευκό καπνό»;

Η υπόθεση των Γλυπτών του Παρθενώνα είναι εξαιρετικά λεπτή
και απαιτητική. Δεν επιδέχεται, ευνόητα, χρονοδιαγράμματα. Η
αδημονία δεν θα εξυπηρετούσε την αίσια έκβασή της. Διαπραγμα-
τεύσεις αυτού του είδους είναι ιδιαίτερα σχολαστικές και απαιτούν
επιμονή, υπομονή, χρόνο και μεθοδικότητα. Οι συζητήσεις εδρά-
ζονται στην απαρέγκλιτη εθνική θέση περί της μη αναγνώρισης
οποιασδήποτε μορφής κυριότητας, νομής και κατοχής των Γλυ-
πτών από το Βρετανικό Μουσείο. Αυτή η θέση υπαγορεύει και κά-
θε επόμενη κίνησή μας. Το διεθνές κλίμα, που αφορά την ηθική
της διαχείρισης των συλλογών των μουσείων, ενισχύει τη θέση
μας. Αλλά και η παγκόσμια και η βρετανική κοινή γνώμη τάσσονται
πλειοψηφικά υπέρ της επανένωσης των Γλυπτών στην Αθήνα. Ο
χρόνος, ο οποίος φυσικά και δεν είναι ατέρμων, λειτουργεί υπέρ
του εθνικού ελληνικού αιτήματος. 
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Από τις συνομιλίες μου με τους Αμερικανούς αξιωματούχους αποκόμισα τη βεβαιότητα ότι οι ΗΠΑ
επιθυμούν να αναπτύξουν, στο έπακρο, κάθε ευκαιρία για την ενδυνάμωση των πολιτιστικών μας
δεσμών αξιοποιώντας κάθε δίαυλο συνεργασίας. Οι διμερείς μας σχέσεις βρίσκονται, χάρη 
στη μεθοδική δουλειά της κυβέρνησης του Κυριάκου Μητσοτάκη, στο καλύτερο δυνατό επίπεδο

«

Η υπόθεση των Γλυπτών του Παρθενώνα
είναι εξαιρετικά λεπτή και απαιτητική. 
Δεν επιδέχεται, ευνόητα,
χρονοδιαγράμματα. Η αδημονία 
δεν θα εξυπηρετούσε την αίσια έκβασή
της. Ο χρόνος, ο οποίος φυσικά 
και δεν είναι ατέρμων, λειτουργεί
υπέρ του εθνικού ελληνικού αιτήματος

«
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Α
ντιμέτωποι με ένα κύμα καχυπο-

ψίας βρίσκονται στο ΠΑΣΟΚ, κα-

θώς τα εσωκομματικά χαρακώ-

ματα αρχίζουν και «επανδρώνονται» μετά

την πειθαρχική ποινή που επιβλήθηκε

στην Κατερίνα Μπατζελή με διαγραφή

ενός έτους από το κόμμα. Προς το παρόν

όμως καμία πλευρά δεν

πρόκειται να κάνει κάποια

κίνηση, εκτός και αν προ-

κληθεί.

Η πρόθεση της ηγεσίας

είναι σαφής, καθώς με αυ-

τή την κίνηση θέλει να στεί-

λει μήνυμα στο εσωκομμα-

τικό τερέν, όπου το τελευταίο διάστημα εί-

χε αρχίσει να ηλεκτρίζεται ιδιαίτερα το

κλίμα. Παράλληλα όμως επιδιώκουν να

μην αφήσουν την εσωστρέφεια να δηλη-

τηριάσει περαιτέρω την ατμόσφαιρα.

Δεν είναι τυχαίο πάντως ότι στη Χαριλά-

ου Τρικούπη επιχειρούν να «προσπερά-

σουν» το γεγονός σαν να μην έχει συμβεί.

Στις χθεσινές τους δημόσιες παρεμβάσεις

τόσο ο πρόεδρος του ΠΑΣΟΚ όσο και κο-

ρυφαία στελέχη που κλήθηκαν να σχολιά-

σουν τη διαγραφή Μπατζελή προσπάθη-

σαν να υποβαθμίσουν το γεγονός ή να το

«γειώσουν», δίνοντας έμφαση στη «μεγά-

λη εικόνα», όπως η ακρίβεια ή οι εξελίξεις

στα Ελληνοτουρκικά.

Δεν τραβούν το σχοινί
μέχρι νεωτέρας

Και από την πλευρά του δημάρχου Αθη-

ναίων απέφυγαν να τραβήξουν το σχοινί

και σε πρώτη φάση έμειναν στο προσεκτι-

κό και δηκτικό σχόλιο που ακολούθησε

μετά την ανακοίνωση της ποινής. Ένα

σχόλιο που δείχνει αφενός τη δυσφορία

για την απόφαση της Επιτροπής Δεοντο-

λογίας, αφετέρου τη διάθεση να μη φτάσει

η κατάσταση στα άκρα και κυρίως να μη

φανεί ο δήμαρχος ως υπονομευτής στη

συνολική προσπάθεια.

Η Κατερίνα Μπατζελή πάντως δεν ακο-

λούθησε ακριβώς την ίδια τακτική και

στηλίτευσε τη στάση του κόμματός της,

χωρίς όμως να σηκώσει τους τόνους.

Έκανε λόγο για ειλημμένη απόφαση και

με δηκτικό ύφος δήλωσε ότι είναι «φίλη

του ΠΑΣΟΚ». Η πρώην υπουργός του ΠΑ-

ΣΟΚ μιλώντας στην ERTNEWS διευκρίνι-

σε: «Θέλω να σας πω, επειδή ακούστηκε

περί καταστατικής λειτουργίας, ότι πα-

ρουσιάστηκα δύο φορές στην ΕΔΕΚΑΠ,

όπου στη μία δεν μπόρεσα να εισέλθω για

να εξηγήσω, πριν από δέκα μέρες, τον λό-

γο ή να δώσω εξηγήσεις, έτσι ώστε το πο-

λιτικό αυτό όργανο, όπως είναι η ΕΔΕΚΑΠ,

να ενημερωθεί και χθες (σ.σ.: προχθές)

όπου κατέθεσα το υπόμνημα, εφόσον με-

σολάβησε η επιστολή του γραμματέα του

κόμματος, όπου μου έκανε επίπληξη ή

ποινή για προσβολή και μομφή κατά το

πρόσωπο του προέδρου για τα πέντε δευ-

τερόλεπτα τηλεοπτικού χρόνου, το οποίο

ουδείς μπορούσε να δώσει σαφή απάντη-

ση για το τι ειπώθηκε και γιατί ειπώθηκε.

Μόνο εγώ, η οποία και το είπα. Και μέσα

σε αυτήν τη λογική τονίζω, για να το ξέ-

ρουν όλοι, πέρα και έξω από τον λόγο που

μπορούν να ομιλούν σήμερα, ότι πουθενά

και ποτέ δεν είπα “τοξικό”, δεν αμφισβη-

τήθηκε καμία πολιτική ηγεσία... Και, τρί-

τον, πάντα υποστήριξα τις θέσεις του ΠΑ-

ΣΟΚ πέρα και έξω -αν ήμουν σε εκλογική

αναμέτρηση ή όχι- όπως όλοι πάρα πολύ

καλά γνωρίζουν».

«Μπορεί να γραφτώ 
στη λίστα των φίλων»

Στη συνέχεια η πρώην υπουργός συμ-

πλήρωσε στο ίδιο ύφος: «Συνεπώς λοιπόν

θεωρώ ότι η απόφαση, όπως έτσι ελήφθη

και μάλιστα με προαναγγελία ποινών από

δημοσιεύματα, ήταν μια ειλημμένη από-

φαση. Δεν γνωρίζω τους λόγους. Κατέθε-

σα το υπόμνημα εννέα σελίδων, δεν πήρα

καμία απάντηση επί αυτών. Αυτό το λέω

για να το ακούσει και ο κ. Μάντζος. Και

δεύτερον, ότι σε καμία περίπτωση όλη αυ-

τή η ιστορία δεν την ξεκίνησα εγώ ως ιστο-

ρία εσωστρέφειας, διότι ως πολιτικό άτο-

μο ποτέ δεν είχα εσωστρεφή λόγο, ούτε

δράση. […]

Εγώ πλέον μπορεί να γραφτώ στη λίστα

των φίλων, δεν έχω αποφασίσει ακόμα,

αλλά είμαι φίλη στο ΠΑΣΟΚ».

Η κυρία Μπατζελή μίλησε και στο Πρώ-

το Πρόγραμμα, όπου πήγε ένα βήμα πιο

μπροστά και εστίασε στις αιτίες που ταλα-

νίζουν το κόμμα: «Το πρόβλημα του ΠΑ-

ΣΟΚ σήμερα, με τη γενικότερη έννοια, εί-

ναι αυτό που αντιμετωπίζουν και πολλά

άλλα κόμματα: την πλήρη διάλυση της κοι-

νωνικής αποδοχής και της κοινωνικής

τους βάσης. Διότι πλέον έχει αλλάξει η

ατζέντα, οι γενιές, η ιστορία. (…) Το δίπολο

ΠΑΣΟΚ-ΝΔ, όπως λέγαμε παλιά, δεν

υπάρχει. Δεν υπάρχουν τέτοια αφηγήμα-

τα. Βλέπουμε ότι υπάρχει μια πολύ μεγά-

λη πολυδιάσπαση. Και δεν είναι μόνο εδώ.

Είναι γενικότερα. Έτσι λοιπόν έρχεται το

ΠΑΣΟΚ στον μικρόκοσμο πλέον στον

οποίο υποχρεωτικά ή δυστυχώς απευθύ-

νεται να εγκλωβίζεται σε μικροϊστορίες.

Θεωρώ λοιπόν ότι η δική μου υπόθεση εί-

ναι μια υπόθεση η οποία σε άλλο ΠΑΣΟΚ

θα πέρναγε στα ψιλά ή και στα καθόλου

γιατί πραγματικά θα είχαμε τη δυνατότητα

ανά πάσα στιγμή ή να αναδιαμορφώσουμε

ή να πούμε ή να περάσουμε σε μεγάλα ζη-

τήματα πολιτικά. Και αυτό τον μικρόκοσμο

τον έχουν όλα τα κόμματα…».

«Δεν εκβιαζόμαστε»
Εντωμεταξύ, στη Χαριλάου Τρικούπη

κλιμακώνεται η αντιπαράθεση με την

Ομάδα Αλήθειας μετά το εξώδικο που

έστειλαν οι διαχειριστές της Ομάδας προς

το μέλος του Πολιτικού Κέντρου Θανάση

Γλαβίνα. «Φοβούνται περαιτέρω αποκα-

λύψεις, για αυτό και εκβιάζουν με εξώδι-

κα τους πολιτικούς τους αντιπάλους με

σκοπό να τους φιμώσουν. Μάλιστα, έφτα-

σαν στο σημείο να δηλώσουν στα δικό-

γραφά τους ότι “δεν επιθυμούν να συμμε-

τάσχουν στο πολιτικό παιχνίδι, καθώς

σκοπός της ψηφιακής τους πλατφόρμας

είναι να παράγει ενημερωτικό και κοινω-

νικό υλικό” (!) […] Τους δηλώνουμε ξεκά-

θαρα: Δεν εκβιαζόμαστε και δεν φοβόμα-

στε τους θρασύδειλους γκεμπελίσκους

του Μαξίμου που κινούνται στο παρασκή-

νιο. Να γνωρίζουν ότι στο τέλος πάντα το

φως νικάει το σκοτάδι», αναφέρει η ανα-

κοίνωση του ΠΑΣΟΚ. 

ΣΤΑ ΔΥΟ ΤΟ ΠΑΣΟΚ

Εσωκομματικά
«χαρακώματα»

μετά τη διαγραφή 
της Μπατζελή 

Αν και η ομάδα Ανδρουλάκη προσπαθεί να υποβαθμίσει 
το γεγονός, υπάρχει έντονη δυσφορία για την πειθαρχική 

ποινή που επιβλήθηκε - Σκληρή απάντηση 
από την πρώην υπουργό: «Ήταν μια ειλημμένη απόφαση» 

του Αντώνη 
Ι. Αντωνόπουλου

aantonopoulos10@gmail.com 
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Σ
ε σοβαρό κλίμα εσωστρέφειας βυ-
θίζεται η Νέα Αριστερά μετά την
απόφαση της Κεντρικής της Επι-

τροπής το περασμένο Σαββατοκύριακο να
μπλοκάρει τον δρόμο της συνεργασίας με
τον ΣΥΡΙΖΑ υπερψηφίζοντας την αντι-ει-

σήγηση του Γαβριήλ Σακελ-
λαρίδη και την τροπολογία
του Ευκλείδη Τσακαλώτου,
οι οποίες απέκλεισαν τη
συνεργασία αποκλειστικά
με τον ΣΥΡΙΖΑ.

Πλέον τα στελέχη της Νέ-
ας Αριστεράς έχουν να δια-
χειριστούν τα πενιχρά δη-

μοσκοπικά τους ποσοστά, που ούτε κατά
διάνοια προσεγγίζουν το όριο της κοινο-
βουλευτικής εκπροσώπησης, με την αυτό-
νομη πορεία να θέτει εν αμφιβόλω την πο-
λιτική επιβίωση των άλλοτε φερέλπιδων
40άρηδων του ΣΥΡΙΖΑ: Αλέξη Χαρίτση,
Έφης Αχτσιόγλου, Δημήτρη Τζανακόπου-
λου, Νάσου Ηλιόπουλου. 

«Παγωμάρα»
Μόνο που τον δρόμο της πολιτικής επι-

βίωσης δεν τον κλείνει μόνο ο... μετανοη-
μένος Ευκλείδης Τσακαλώτος, ο οποίος
από μνημονιακός υπουργός έγινε ξαφνικά
αμετανόητος ιδεολόγος, αλλά και ένας εκ-
πρόσωπος της δικής του γενιάς, ο Γαβριήλ
Σακελλαρίδης. Ο γραμματέας της Νέας
Αριστεράς, ο οποίος πλέον τίθεται εκ των
πραγμάτων επικεφαλής της νέας πλειοψη-
φίας της Κεντρικής Επιτροπής, δεν είχε
ακολουθήσει ούτε στην κυβέρνηση του ΣΥ-
ΡΙΖΑ τον δρόμο των υπόλοιπων στελεχών.

Αντίθετα, ο κυβερνητικός εκπρόσωπος
της πρώτης κυβέρνησης του Αλέξη Τσίπρα
είχε επιλέξει, παρά τη διαφωνία του με την
ψήφιση του τρίτου μνημονίου, να παραμεί-
νει στο κόμμα αντίθετα με Λαφαζάνη, Βα-
ρουφάκη και Κωνσταντοπούλου. Μάλιστα,
παρέμεινε και στις εκλογές του Σεπτεμβρί-
ου και παραιτήθηκε μόνο τον Νοέμβριο,
παραδίδοντας μάλιστα και τη βουλευτική
του έδρα, χωρίς να δημοσιοποιήσει τους
λόγους της αποχώρησής του από το μέχρι
πρότινος κόμμα του.

Οι σχέσεις των δύο στελεχών βρίσκονται
στο χειρότερό τους σημείο. Δεν είναι άλ-
λωστε τυχαίο ότι εδώ και λίγες μέρες ο
ένας αποφεύγει σταθερά να αναδημοσι-
εύει παρεμβάσεις του άλλου, έστω και αν
πρόκειται για αναπαραγωγή του κοινού
τμήματος της γραμμής του κόμματος. Η
«παγωμάρα» που επικρατεί στην Πατησίων
δεν αναμένεται να υποχωρήσει, καθώς
εκτός από τις διαφωνίες μεγάλης μερίδας
στελεχών του κόμματος υπάρχει και η
πλειοψηφία της Κοινοβουλευτικής Ομά-
δας, η οποία τάσσεται υπέρ της συνεργα-

σίας με τον ΣΥΡΙΖΑ. Κάποιοι εξ αυτών μά-
λιστα θα μπορούσαν να σκεφτούν να προ-
χωρήσουν ακόμη και… μόνοι σε συνεργα-
σία με την Κουμουνδούρου, εφόσον το
κόμμα τους αρνείται να μπει στις σχετικές
συζητήσεις.

Μια τέτοια εξέλιξη θα μπορούσε να προ-

καλέσει «ντόμινο», καθώς η Νέα Αριστερά
βρίσκεται μόλις δύο απώλειες βουλευτών
μακριά από το να χάσει το στάτους της Κοι-
νοβουλευτικής Ομάδας, με τους υπόλοι-
πους βουλευτές να εντάσσονται σε ένα τέ-
τοιο σενάριο στη δεξαμενή των «ανεξάρτη-
των».

Στην Κουμουνδούρου είναι δεδομένο
πως θα επιλέξουν μια τέτοια στρατηγική, η
οποία -είναι δεδομένο πως- θα βρει σύμ-
φωνο και τον βουλευτή Χανίων Παύλο Πο-
λάκη, ο οποίος έχει ταχθεί αναφανδόν κατά
της συντεταγμένης απορρόφησης της Νέ-
ας Αριστεράς. Στον ΣΥΡΙΖΑ άλλωστε υπο-
στηρίζουν πως η απόφαση της ΚΕ της Νέας
Αριστεράς να «μπλοκάρουν» τη συνεργα-
σία, κάνει τη χάρη στη Νέα Δημοκρατία,
στο ΠΑΣΟΚ αλλά και στην Πλεύση Ελευθε-
ρίας που δείχνει να κερδίζει από τη φθορά
του συγκεκριμένου χώρου.

Όνειρο θερινής νυκτός
Η άρνηση της Νέας Αριστεράς στερεί

από την άλλη ένα επιχείρημα «επανασυ-
σπείρωσης», το οποίο ο Σωκράτης Φάμελ-
λος ευελπιστούσε να παίξει στο επικείμενο
συνέδριο του κόμματός του ώστε να υπε-
ρασπιστεί τα πεπραγμένα των μηνών της
ηγεσίας του. Ακόμη μάλιστα και αν κατά-
φερνε να προσεγγίσει τους βουλευτές της
Νέας Αριστεράς που προτίθενται να επι-
στρέψουν η επανακατάληψη της θέσης της
αξιωματικής αντιπολίτευσης μοιάζει σχε-
δόν όνειρο θερινής νυκτός.

Την ίδια ώρα, ο πρόεδρος του ΣΥΡΙΖΑ
έχει ήδη δει να αποτυγχάνει και το εγχεί-
ρημα της Κεντρικής Επιτροπής Επανεκκί-
νησης, για την οποία η task force που σχη-
ματίστηκε δεν κατάφερε να προσεγγίσει
κάποιο όνομα που θα έκανε τη διαφορά.

«Επιτυχίες» άλλωστε μεταξύ των 730
ονομάτων που ανακοινώθηκαν θα μπορού-
σαν να θεωρηθούν μόνο οι επιστροφές τού
πρώην πρύτανη του Πανεπιστημίου Ιωαν-
νίνων Τριαντάφυλλου Αλμπάνη, του για-
τρού και αντιστασιακού κατά της χούντας
Νίκου Μανιού, του προερχόμενου από το
Ποτάμι, πρώην βουλευτή Νίκου Νυφούδη
και από το ΠΑΣΟΚ τής πανεπιστημιακού
Μαριζέτας Αντωνοπούλου και του δικηγό-
ρου Δημήτρη Μελίδη.

Στα μαχαίρια Χαρίτσης - 
Σακελλαρίδης για

τα... μάτια του ΣΥΡΙΖΑ

Δύο ξένοι στο ίδιο κόμμα τα δύο στελέχη της Νέας Αριστεράς
μετά τη διαφωνία τους για τη συμπόρευση με τον ΣΥΡΙΖΑ - Την ίδια ώρα,

απογοήτευση Φάμελλου για το εγχείρημα της επανεκκίνησης

του Αντώνη 

Αναστασόπουλου

antonis.anastasopoulos@gmail.com
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Σ
ε μια χρονική συγκυρία έντονων γεωπο-
λιτικών ανακατατάξεων και αυξημένων
απαιτήσεων για στρατηγικό αναπροσα-

νατολισμό, συνεδρίασε την M. Τρίτη 16 Απριλίου
το Κυβερνητικό Συμβούλιο Εθνικής Ασφαλείας
(ΚΥΣΕΑ) υπό την προεδρία του πρωθυπουργού
Κυριάκου Μητσοτάκη. 

Κεντρικό θέμα της συνεδρίασης αποτέλεσε ο
Μακροπρόθεσμος Προγραμματισμός Αμυντι-
κών Εξοπλισμών (ΜΠΑΕ) 2025-2036, με έμφα-
ση στην ενίσχυση της αποτρεπτικής ισχύος των
Ενόπλων Δυνάμεων. Το νέο πλαίσιο αποτυπώ-
νει τις κυβερνητικές στοχεύσεις για μια ευρεία
επιχειρησιακή και τεχνολογική αναβάθμιση, με
ιδιαίτερη έμφαση στο Πολεμικό Ναυτικό, το

οποίο παρουσιάζει, αυτή τη
στιγμή, τις μεγαλύτερες ανάγ-
κες. 

Ενίσχυση της «αιχμής 
του δόρατος»

Ο σχεδιασμός του υπουρ-
γείου Άμυνας που παρουσιά-
στηκε από τον πρωθυπουργό

και τον Νίκο Δένδια την προηγούμενη εβδομά-
δα, έπειτα από τις εισηγήσεις των αρχηγών των
Γενικών Επιτελείων, προβλέπει τη σταδιακή
ενίσχυση του στόλου με νέα πλοία, αλλά και την
αναβάθμιση των υφιστάμενων μονάδων. 

Ο υπουργός Άμυνας, όπως είχε ήδη αναφέ-
ρει τη Μεγάλη Δευτέρα, κατά την επίσκεψή του
στη γαλλική φρεγάτα «Alsace» που είχε δέσει
στο λιμάνι του Πειραιά, εισηγήθηκε την από-
κτηση και τέταρτης φρεγάτας τύπου FDI
(Belh@rra). Η εισήγηση επισφραγίστηκε, κα-
θώς κρίθηκε απαραίτητη για τη συγκρότηση
μιας πλήρους και συνεκτικής δύναμης πρώτης
γραμμής, με τις διαπραγματεύσεις να συνεχί-
ζονται για το τελικό ποσό που θα κοστίσει μία
ακόμα πλήρως ψηφιακή φρεγάτα, η καλύτερη
παγκοσμίως. 

Παράλληλα, επιβεβαιώθηκε η πρόθεση έν-
ταξης στον ελληνικό στόλο δύο φρεγατών τύ-
που FREMM (κλάσης Bergamini), οι οποίες
αναμένεται να αποσυρθούν τα επόμενα χρόνια
από το ιταλικό Ναυτικό. Η χώρα μας έχει εκ-
φράσει ήδη έντονο ενδιαφέρον και βρίσκεται
σε πολύ προχωρημένες συζητήσεις με τους
Ιταλούς για τα μόλις 12 ετών πανίσχυρα πλοία.
Μάλιστα, παρά το γεγονός ότι το Marina Militare
σχεδιάζει να αποδεσμεύσει δύο Bergamini το
2029, η Αθήνα πιέζει να το κάνει νωρίτερα,
ώστε να φέρει το συντομότερο τα δύο πλοία
στον ναύσταθμο Σαλαμίνας. 

Στον ίδιο σχεδιασμό που τέθηκε επί τάπητος
στο ΚΥΣΕΑ εντάσσεται και ο εκτεταμένος εκ-
συγχρονισμός των τεσσάρων φρεγατών ΜΕΚΟ
κλάσης «Ύδρα», με πρόβλεψη για σημαντική
αναβάθμιση των ηλεκτρονικών συστημάτων
και ενίσχυση της δομικής αντοχής τους. Μάλι-
στα, πληροφορίες αναφέρουν πως ο εκσυγ-
χρονισμός είναι πολύ πιθανό να πραγματοποι-
ηθεί στα Ναυπηγεία Σκαραμαγκά, τα οποία
αναβαθμίζουν συνεχώς τις υποδομές τους.
Μάλιστα, τα ίδια ναυπηγεία έχουν ήδη ενταχθεί

στον μελλοντικό σχεδιασμό της Naval Group,
σε περίπτωση που προχωρήσει η ναυπήγηση
επιπλέον φρεγατών τύπου FDI στην Ελλάδα.

Σημαντικές συμφωνίες
Στον νέο ΜΠΑΕ προβλέπονται επίσης πα-

ρεμβάσεις εκσυγχρονισμού των επτά πυραυ-

λακάτων τύπου Ρουσσέν, καθώς και η υλοποί-
ηση του εκσυγχρονισμού μέσης ζωής για τα
τέσσερα υποβρύχια τύπου 214, τα οποία δια-
δραματίζουν κρίσιμο ρόλο στο ελληνικό απο-
τρεπτικό δόγμα.

Το νέο εξοπλιστικό πλαίσιο ενισχύει και το
σκέλος της τεχνικής υποστήριξης, μέσω συμ-

φωνιών εν συνεχεία υποστήριξης (Follow On
Support), ζήτημα που επίσης τέθηκε κατά τη
συνεδρίαση του ΚΥΣΕΑ. Οι συμφωνίες αυτές
κρίνονται καθοριστικής σημασίας για τη διατή-
ρηση της διαθεσιμότητας των κύριων μονάδων
μάχης και την απρόσκοπτη επιχειρησιακή τους
παρουσία. Με τον τρόπο αυτό μειώνεται η εξάρ-
τηση από έκτακτες πιστώσεις και διευκολύνε-
ται η μακροπρόθεσμη δημοσιονομική διαχείρι-
ση του λειτουργικού προϋπολογισμού των Ενό-
πλων Δυνάμεων.

Το νέο ΜΠΑΕ 2025-2036 σηματοδοτεί την
έναρξη ενός νέου κύκλου σχεδιασμού, ο οποί-
ος βασίζεται στη διαλειτουργικότητα, την τεχνι-
κή αυτονομία και την επιχειρησιακή ωρίμανση
των ελληνικών Ενόπλων Δυνάμεων. Η έμφαση
στον εκσυγχρονισμό μέσων, στη συντήρηση
και στις στοχευμένες αγορές συνιστά απόκλι-
ση από τις πρακτικές του παρελθόντος, υιοθε-
τώντας πλέον ένα μοντέλο βάθους και όχι εντυ-
πωσιασμού.

Η Ελλάδα επιχειρεί να προσαρμόσει τον
αμυντικό της σχεδιασμό στις πραγματικές της
ανάγκες, διασφαλίζοντας ταυτόχρονα την εθνι-
κή κυριαρχία, την επιχειρησιακή ετοιμότητα και
τη στρατηγική αυτοτέλεια σε ένα ασταθές και
ταχέως μεταβαλλόμενο διεθνές περιβάλλον.

Βούληση για την 
ηλεκτρική διασύνδεση

Κατά τη διάρκεια της συνεδρίασης έγινε και
ειδική αναφορά στο έργο Great Sea Intercon-
nector, το οποίο αφορά την ηλεκτρική διασύν-
δεση Ελλάδας - Κύπρου μέσω Κρήτης. 

Αν και διατυπώθηκε εκ νέου η πολιτική πρό-
θεση να επανεκκινήσει το έργο, δεν υπήρξε
σαφής προσδιορισμός του χρονοδιαγράμμα-
τος. Η αρμόδια υπηρεσία για τις NAVTEX δεν
έχει λάβει ακόμα εντολή έκδοσης, ενώ το
ερευνητικό σκάφος «NG Worker» που ήταν
υπεύθυνο για τις έρευνες ανατολικά της Κάσου
και νοτίως της Καρπάθου πλέει στα νερά της
νότιας Ιταλίας και φαίνεται πως μέχρι στιγμής
δεν έχει λάβει κανένα σήμα για επιστροφή στο
νοτιοανατολικό Αιγαίο. 

Μετά και τις αντιδράσεις της Τουρκίας για τον
θαλάσσιο χωροταξικό σχεδιασμό της Ελλάδας,
στο οποίο αναγνωρίζεται επήρεια όλων των νη-
σιών, περιλαμβανομένου του Καστελόριζου,
όπως άλλωστε ορίζουν το Διεθνές Δίκαιο και το
Δίκαιο της Θάλασσας, εκτιμάται πως η Αθήνα
δεν θα θελήσει άμεσα να υψώσει περαιτέρω
τους τόνους ανακοινώνοντας επανέναρξη των
εργασιών για πόντιση του καλωδίου ηλεκτρι-
κής διασύνδεσης με την Κύπρο. 

«Πράσινο φως» για 
4η Belh@rra και 

εκσυγχρονισμό του
Πολεμικού Ναυτικού

Νίκος Δένδιας: «Τα ζητήματα υπαρξιακής 
αγωνίας των κομμάτων να μένουν 

εκτός των θεμάτων της Εθνικής Άμυνας»
Ο υπουργός Εθνικής Άμυνας Νίκος Δένδιας, μετά την ολοκλήρωση της συνεδρία-

σης του ΚΥΣΕΑ, δήλωσε: «Με ιδιαίτερη έκπληξη παρατήρησα τις τελευταίες δύο μέ-
ρες τις ανακοινώσεις των κομμάτων της αντιπολίτευσης ότι δεν έτυχαν ενημέρωσης
ως προς το θέμα της τέταρτης φρεγάτας Belh@rra. Νομίζω ότι στην παρουσία μου
τόσο στο υπουργείο Εξωτερικών όσο και στο υπουργείο Εθνικής Άμυνας θα μπο-
ρούσα ίσως να κατηγορηθώ για υπερβολική ενημέρωση».

Στη συνέχεια ο υπουργός Εθνικής Άμυνας υπενθύμισε ότι η υπόθεση της τέταρ-
της φρεγάτας αναγράφεται και περιλαμβάνεται στη δομή δυνάμεων η οποία πέρασε
από την αρμόδια επιτροπή της Βουλής των Ελλήνων.

«Υπάρχει ειδική γραφική παράσταση για το θέμα της φρεγάτας με επίσης πιθανολο-
γούμενη τιμή κόστους. Θα ήθελα, λοιπόν, να παρακαλέσω τα ζητήματα της υπαρξιακής
αγωνίας των κομμάτων να μένουν εκτός των θεμάτων της Εθνικής Άμυνας. Η Εθνική
Άμυνα είναι κάτι το οποίο πρέπει να ομονοούμε και να συνεννοούμαστε, έχω δηλώσει
ξεκάθαρα προς τη Βουλή των Ελλήνων ότι είμαι στη διάθεση οποιουδήποτε, οποτεδή-
ποτε για ενημέρωση. Είτε κόμματος είτε βουλευτή», ξεκαθάρισε ο κ. Δένδιας.

Μ.Π.

Το ΚΥΣΕΑ αποδέχτηκε χθες 
την εισήγηση του υπουργού Εθνικής
Άμυνας για την απόκτηση και 
τέταρτης φρεγάτας Belh@rra 
- Τι συζητήθηκε για τον εξοπλιστικό
σχεδιασμό της χώρας 
σε βάθος 12ετίας

Γράφει 
o Bασίλης 

Σκουλαράκος

skoularb@gmail.com
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«Ας πανηγυρίζει
η Τουρκία, εμείς 

συνεχίζουμε το έργο 
του καλωδίου»

Τ
ις πληροφορίες περί τουρκικού μπλο-
καρίσματος στο έργο της ηλεκτρικής
διασύνδεσης Κύπρου - Ελλάδας διέ-

ψευσε ο Πρόεδρος της Κύπρου Νίκος Χρι-
στοδουλίδης, δηλώνοντας ότι δεν έχει υπάρ-
ξει τέτοια εξέλιξη και ότι το έργο συνεχίζει να
υποστηρίζεται από την Ευρωπαϊκή Ένωση.  

«Είναι ένα έργο που στηρίζεται από
την Ευρωπαϊκή Ένωση, κάτι τέτοιο
δεν έχει γίνει. Η Τουρκία μπορεί να
πανηγυρίζει, μπορεί να λέει ό,τι θέλει,
όπως λέει και σε πολλά των θεμάτων.
Εμείς κάνουμε τη δουλειά μας. Έγι-
ναν συγκεκριμένες συμφωνίες με την
εταιρεία που θα προχωρήσει στις
απαιτούμενες έρευνες, έτσι ώστε να
αρχίσει και η πόντιση του καλωδίου. Να ανα-
μένουμε τις εξελίξεις και να μην προτρέχου-
με», τόνισε ο Πρόεδρος της Κυπριακής Δη-
μοκρατίας. 

«Καμία υπαναχώρηση»
Η έγκριση του Θαλάσσιου Χωροταξικού

Σχεδιασμού δεν έχει άμεση σχέση με την
υπόθεση των ερευνών για την πόντιση του
καλωδίου της ηλεκτρικής διασύνδεσης Κύ-
πρου - Κρήτης, οι οποίες έχουν αναβληθεί
λόγω και των απειλών της Τουρκίας. Όμως,
αποτελεί μία κίνηση που, εκτός του ότι λύνει
μια σοβαρή εκκρεμότητα της χώρας έναντι
της Ευρωπαϊκής Ένωσης, στέλνει το μήνυμα
ότι δεν υπάρχει καμία υπαναχώρηση από τα
κυριαρχικά δικαιώματα που προσφέρει στην
Ελλάδα το Δίκαιο της Θάλασσας.

Η Άγκυρα, παρά τις όποιες εντυπώσεις
άφηνε το τελευταίο διάστημα, είναι σαφές
πως δεν θέλει να προχωρήσει το έργο ηλε-
κτρικής διασύνδεσης Κρήτης - Κύπρου. Πα-
ρουσιάζεται δε έτοιμη να αποτρέψει την υλο-
ποίησή του προσφεύγοντας στη γνωστή συν-

ταγή της έντασης. Παρά το γεγονός ότι στο
έργο εμπλέκονται και επηρεάζονται με διά-
φορους τρόπους η Ευρωπαϊκή Ένωση και η
Γαλλία λόγω της εταιρείας Nexans που κατα-
σκευάζει το καλώδιο, ωστόσο, αυτό δεν επη-
ρεάζει τη στάση της Άγκυρας. Όλοι οι εμπλε-
κόμενοι έχουν προβεί σε διαβήματα προς την

Τουρκία ενώ το έργο στηρίζουν και οι
ΗΠΑ ενόψει της εμπλοκής και του Ισ-
ραήλ. 

Καθόλου λοιπόν τυχαία, στις 4 Μαΐ-
ου ο Πρόεδρος της Κυπριακής Δημο-
κρατίας θα επισκεφτεί το Ισραήλ. Σύμ-

φωνα με κυπριακές πηγές, το ταξίδι
θεωρείται εξαιρετικά σημαντικό, αφού
πραγματοποιείται σε μια περίοδο με-

γάλης έντασης αλλά και αλλαγών στην περιο-
χή της νοτιοανατολικής Μεσογείου, οι οποίες
επηρεάζουν τόσο την Κύπρο και το Ισραήλ
όσο και την Ελλάδα στο ενεργειακό και όχι
μόνο επίπεδο και είναι και το τελευταίο βήμα
της προεργασίας για την πραγματοποίηση
της Τριμερούς Διάσκεψης Κύπρου - Ελλά-
δας – Ισραήλ, η οποία αναμένεται να πραγ-
ματοποιηθεί εντός του Μαΐου.  

«Ενίσχυση της αποτρεπτικής ισχύος»
Ο Πρόεδρος της Κύπρου κατά την επίσκε-

ψή του στο στρατόπεδο «Σταύρος Στυλιανί-
δης» στον Κόρνο, με την ευκαιρία των εορ-
τών του Πάσχα, σημείωσε ότι ως ένα κράτος
μιας περιοχής με ιδιαίτερη γεωστρατηγική
σημασία έχει υποχρέωση να ενισχύει συνε-
χώς την αποτρεπτική της ισχύ. «Η Κυπριακή
Δημοκρατία είναι ένα κράτος το οποίο βρί-
σκεται υπό τουρκική κατοχή, ένα κράτος-
μέλος της Ευρωπαϊκής Ένωσης και ένα
κράτος μιας περιοχής με ιδιαίτερη γεω-
στρατηγική σημασία, για αυτό κι έχει υπο-
χρέωση -και αυτό πράττουμε- να ενισχύει

συνεχώς την αποτρεπτική της ισχύ». 
Ο κ. Χριστοδουλίδης κατέληξε λέγοντας ότι

«χαιρόμαστε γιατί η Ευρώπη προχωρά μετά
από πολλά χρόνια -η Κυπριακή Δημοκρατία
ήταν ένα από τα κράτη-μέλη που επέμενε

στην ανάγκη η Ευρωπαϊκή Ένωση να προχω-
ρήσει- σε ενίσχυση των αμυντικών της δυνα-
τοτήτων, μέσα στο πλαίσιο και της επίτευξης
του στόχου της στρατηγικής αυτονομίας της
Ευρωπαϊκής Ένωσης». 

Γράφει 
η Αλεξία 
Τασούλη

Διέψευσε τις φήμες περί μπλοκαρίσματος από την Άγκυρα 
της ηλεκτρικής διασύνδεσης Ελλάδας - Κύπρου - «Κλείδωσε» 

η σημαντική επίσκεψή του στο Ισραήλ στις 4 Μαΐου

ΝΙΚΟΣ ΧΡΙΣΤΟΔΟΥΛΙΔΗΣ
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Σκύλος βοηθός: 
Μέσο για την αυτονομία 

των ατόμων με αναπηρία

Η
ανεξάρτητη διαβίωση των ατόμων με αναπηρία, η προσωπική τους αυτονομία, η
ισότιμη κοινωνική τους ένταξη, αποτελούν πλέον θεμελιώδη δικαιώματα που κατο-
χυρώνονται στη σχετική Σύμβαση των ΗΕ και αντικατοπτρίζουν τον πυρήνα της δι-

καιωματικής προσέγγισης της αναπηρίας. Στο πλαίσιο αυτό, ο σκύλος βοηθός ή σκύλος βοη-
θείας (assistance dog) είναι ένα μέσο υλοποίησης του δικαιώματος για ανεξαρτησία και αυ-
τονομία του ατόμου με αναπηρία στην πράξη, ακόμη και σε περιβάλλοντα με ελλείψεις στην
προσβασιμότητα. Οι σκύλοι βοηθοί μπορούν να συμβάλουν στη βελτίωση της ποιότητας της
ζωής σε διάφορες κατηγορίες αναπηρίας. Ορισμένα παραδείγματα εργασίας σκύλων βοη-
θών είναι: Σκύλος οδηγός για άτομα με οπτική αναπηρία, σκύλος ακοής για κωφούς, σκύλος
βοηθός για άτομα με αυτισμό, σκύλος βοηθός ιατρικής ειδοποίησης/ανταπόκρισης, σκύλος
βοηθός για άτομα με κινητική αναπηρία, σκύλος βοηθός για άτομα με διαβήτη, σκύλος βοη-

θός για άτομα με επιληψία. 
Έτσι, οι σκύλοι βοηθοί εκπαιδεύονται για να προσφέρουν ανεξαρτη-

σία, ασφάλεια και πολλές φορές να σώζουν τις ζωές των χειριστών τους,
αφού εντοπίζουν έγκαιρα επικείμενες ιατρικές κρίσεις, όπως για παρά-
δειγμα επιληψία, ανωμαλίες στα επίπεδα γλυκόζης στο αίμα, ενώ άλλοτε
πάλι προλαμβάνουν τους αυτοτραυματισμούς. 

Η εκπαίδευση ενός υποψήφιου σκύλου βοηθού διαρκεί περίπου δύο
χρόνια. Τον πρώτο χρόνο το κουτάβι φιλοξενείται στο σπίτι ενός ανάδο-
χου εθελοντή, εκπαιδεύεται σε βασικές έννοιες, γνωρίζει τον κόσμο και
κοινωνικοποιείται. Στη συνέχεια, παραδίδεται ώριμο πλέον για εξειδι-
κευμένη εκπαίδευση ανάλογα με την αναπηρία που θα υποστηρίξει, η
οποία διαρκεί περίπου έναν χρόνο. 

Ο σκύλος βοηθός συμβάλλει στη μεγιστοποίηση της αυτονομίας του
ατόμου με αναπηρία, ανάλογα με τις ανάγκες του. Για παράδειγμα, μπο-

ρεί να ανοίξει ή να κλείσει μια πόρτα, ή να πιάσει ένα αντικείμενο από το πάτωμα, ενώ σε άλλες
περιπτώσεις μπορεί να βοηθήσει κάποιον να ξεπεράσει μια κρίση πανικού. 

Στη χώρα μας, οι εκπαιδευμένοι και οι υπό εκπαίδευση σκύλοι βοηθείας έχουν δικαίωμα
πρόσβασης και εισόδου σε όλους τους δημόσιους χώρους ή χώρους συνάθροισης κοινού,
όπου βρίσκεται ο χειριστής τους. Ο κάθε σκύλος βοηθός λειτουργεί ως προέκταση του σώμα-
τος του χειριστή και δεν πρέπει να διαχωρίζεται από αυτόν, γιατί έτσι περιορίζονται η αυτονο-
μία, η ασφάλεια και η ελευθερία των επιλογών του. Η άρνηση πρόσβασης του σκύλου βοηθού
εκεί όπου βρίσκεται ο χειριστής του ισοδυναμεί με δυσμενή διάκριση λόγω αναπηρίας. 

Σε ευρωπαϊκό επίπεδο, σύμφωνα με τους κανονισμούς για τα δικαιώματα των επιβατών,
οι σκύλοι βοηθοί επιτρέπεται να βρίσκονται εκεί όπου κάθεται ο χειριστής τους, ενώ η τυ-
χόν επιβολή επιπλέον χρέωσης συνιστά διακριτική μεταχείριση. Ωστόσο οι αεροπορικές
εταιρείες δεν εφαρμόζουν ομοιόμορφη πολιτική σχετικά με τη δυνατότητα εισόδου των
σκύλων βοηθείας στην καμπίνα του αεροσκάφους μαζί με τον χειριστή τους, με αποτέλε-
σμα να ανακύπτουν προβλήματα σε αρκετές περιπτώσεις. Στην κατεύθυνση αυτήν, το Ευ-
ρωπαϊκό Φόρουμ Ατόμων με Αναπηρία εξέδωσε τον περασμένο Μάρτιο έγγραφο θέσης,
σύμφωνα με το οποίο διατυπώνει κάποιες προτάσεις για την επίλυση ανάλογων προβλη-
μάτων. Σε αυτό το πλαίσιο, το EDF προτείνει μεταξύ άλλων την αποδοχή εκ μέρους των αε-
ροπορικών εταιρειών όχι μόνο των διεθνών αλλά και των εθνικών πιστοποιήσεων των
σκύλων βοηθών όπου υπάρχουν, τη δυνατότητα ο επιβάτης να μπορεί να μεταφέρει τρο-
φή, νερό και ιατρικά είδη για τον σκύλο βοηθό χωρίς χρέωση, την απαγόρευση επιβολής
χρήσης φίμωτρου για τον σκύλο βοηθό, ενώ πρέπει να υπάρχει σύστημα πολυκάναλης και
προσβάσιμης επικοινωνίας για τυχόν διευκρινίσεις. Παράλληλα, τονίζεται η ανάγκη οι
υπηρεσίες υποστήριξης στα αεροδρόμια να είναι προσαρμοσμένες στις ανάγκες των χει-
ριστών και των σκύλων βοηθών, ενώ θα πρέπει να καθιερωθεί υποχρεωτική εκπαίδευση
του προσωπικού σε θέματα σκύλων βοηθείας. Επιπλέον το EDF καλεί την Ευρωπαϊκή Επι-
τροπή να προτείνει νομοθετικά μέτρα για την αμοιβαία αναγνώριση των σκύλων βοήθειας
και να εξετάσει τη δυνατότητα δημιουργίας πανευρωπαϊκής βάσης δεδομένων ή ενιαίας
ευρωπαϊκής κάρτας για σκύλους βοήθειας.

Ο σκύλος βοηθός είναι ένα μέσο που διασφαλίζει την ανεξαρτησία του χειριστή του στον μέ-
γιστο βαθμό και όλοι μας έχουμε χρέος να ενισχύσουμε και να διευκολύνουμε την πρόσβασή
του παντού χωρίς περιορισμούς, διακρίσεις και αποκλεισμούς. 

Η
πρόταση δυσπιστίας που κατέθεσε
η αντιπολίτευση δεν αποτελεί απλά
μια πρόταση αμφισβήτησης του κυ-

βερνητικού έργου, αλλά ταυτόχρονα είναι
και μια ευκαιρία ανασύνταξης και επαναβε-
βαίωσης της ενότητας της κυβερνητικής πα-
ράταξης, μετά και τον πρόσφατο ανασχημα-
τισμό. Δεν εκλαμβάνεται ως απειλή, αντιθέ-
τως μπορεί να λειτουργήσει ως καταλύτης
για ενδοσκόπηση, βελτίωση και επιβεβαί-
ωση της πολιτικής στρατηγικής που θα κα-
τευθύνει τη χώρα το επόμενο διάστημα. Εί-
ναι μια στιγμή που επιτρέπει την αυστηρή και
δίκαιη αυτοκριτική, την επαναξιολό-
γηση, τη συνεκτίμηση των πεπραγμέ-
νων μας, τη διόρθωση λαθών και τη
συνέχιση της πορείας στις ράγες της
μεταρρυθμιστικής ατζέντας.

Τα δύο χρόνια που έχουμε μπροστά
μας μέχρι τις εθνικές εκλογές θα είναι
καθοριστικά. Η κυβέρνηση, με πρω-
θυπουργό τον Κυριάκο Μητσοτάκη,
οφείλει να προσέλθει στην επόμενη
κάλπη με αποδείξεις ότι οι δεσμεύ-
σεις της έχουν υλοποιηθεί. Η προσπά-
θεια να αντιμετωπιστούν οι προκλή-
σεις και να ολοκληρωθεί το μεταρρυθ-
μιστικό έργο πρέπει να συνεχιστεί με απο-
φασιστικότητα, συνέπεια και ταχύτητα. Κάτω
από αυτό το πρίσμα, η πρόταση δυσπιστίας
δεν είναι παρά ένα σημείο καμπής που θα
λειτουργήσει ως μοχλός επιτάχυνσης και
εμβάθυνσης της κυβερνητικής δράσης. 

Η κυβέρνηση έχει αποδείξει ότι μπορεί να
διαχειριστεί κρίσεις, να σταθεί δίπλα στους
πολίτες και να παράξει ουσιαστικό έργο. Από
την ανάπτυξη της οικονομίας μέχρι τη στήρι-
ξη των ασθενέστερων κοινωνικών ομάδων,
έχει υλοποιήσει πολιτικές που ενισχύουν τη
σταθερότητα, τη βελτίωση του βιοτικού επι-
πέδου και την πρόοδο. Όλα όσα προηγήθη-
καν εντός και εκτός Βουλής το αμέσως προ-
ηγούμενο χρονικό διάστημα δεν μας διχά-
ζουν αλλά μας ενώνουν. Δεν μας αποδυνα-
μώνουν αλλά μας κάνουν ισχυρότερους. Η
Κοινοβουλευτική Ομάδα της Νέας Δημο-
κρατίας, παρά τις δυσοίωνες προβλέψεις
περί του αντιθέτου, παραμένει αρραγής,
ενωμένη, πιστή στις αρχές και τις αξίες της,
επιδεικνύοντας αταλάντευτη εμπιστοσύνη
προς το πρόσωπο του προέδρου της και
πρωθυπουργού της χώρας.

Η αντιπολίτευση, αντίθετα, επιχειρεί να
δημιουργήσει συνθήκες αποσταθεροποί-
ησης και σύγχυσης, καθώς σπαράσσεται
από σοβαρές εσωκομματικές αντιπαλότητες

και εσωστρέφεια. Όμως, οι πολίτες έχουν
πλέον εμπειρία, κριτική σκέψη και μπορούν
να διακρίνουν ποιος εργάζεται για το συλλο-
γικό καλό και ποιος επιλέγει τον αδιέξοδο
δρόμο του ψεύδους και της στείρας αντιπα-
ράθεσης. 

Όλες οι δημοσκοπήσεις αναδεικνύουν τη
Νέα Δημοκρατία πρώτη εκλογική επιλογή
για τους πολίτες, με ποσοστό άνω του 12%
από το δεύτερο κόμμα, παρά την κυβερνητι-
κή φθορά της εξαετούς διακυβέρνησης και
παρά τον πολυμέτωπο και ανηλεή πόλεμο
που δέχονται κυβέρνηση, βουλευτές, στελέ-

χη και προσωπικά ο πρωθυ-
πουργός Κυριάκος Μητσοτά-
κης. Μια πρόταση δυσπιστίας
λοιπόν που δεν συνοδεύεται
και από μια ουσιαστική εναλλα-
κτική πρόταση διακυβέρνησης
δεν μπορεί παρά να αποτύχει.
Οι εποχές άλλαξαν και οι πολί-
τες δεν αρκούνται πια στις φω-
νές και στα συνθήματα αλλά
επιζητούν μεστό πολιτικό λόγο,

πολιτική σταθερότητα και όραμα
για το μέλλον αυτού του τόπου.

Σε μια διεθνή συγκυρία που
μαστίζεται από πολέμους, πολιτικές και οι-
κονομικές ανακατατάξεις, παγκόσμια οικο-
νομική κρίση και κλιματική αλλαγή, το χρέος
και η ευθύνη της πολιτικής σταθερότητας,
της συνετής διακυβέρνησης και της αναπτυ-
ξιακής πορείας της χώρας μας πέφτει πάνω
στους ώμους της Νέας Δημοκρατίας, της με-
γάλης και ιστορικής μας παράταξης. Οφεί-
λουμε και πρέπει να μετατρέψουμε τη συγ-
κυρία αυτή σε αφετηρία επανεκκίνησης, ευ-
καιρία εξωστρέφειας και να ανταποκριθού-
με με επιτυχία στις υψηλές προσδοκίες των
πολιτών. Η διασφάλιση της σταθερής πορεί-
ας της Ελλάδας κατά τα επόμενα χρόνια, σε
συνδυασμό με την επιτάχυνση των μεταρ-
ρυθμίσεων σε όλους τους τομείς, είναι οι
άμεσοι πολιτικοί μας στόχοι.

Η εθνική πορεία προς την πρόοδο δεν εί-
ναι απλά ένα ρητορικό σχήμα αλλά ένα στοί-
χημα που πρέπει να κερδηθεί για να γυρίσει
σελίδα η πατρίδα μας και να αφήσει οριστικά
πίσω της τις πληγές και τα λάθη του παρελ-
θόντος. Η μάχη αυτή, της ανάκτησης της
εθνικής υπερηφάνειας και της αξιοπρέπει-
ας, θα δοθεί από τη Νέα Δημοκρατία με στο-
χοπροσήλωση και ενότητα για να δικαιωθεί
η εμπιστοσύνη των πολιτών προς την παρά-
ταξή μας και τον πρωθυπουργό Κυριάκο
Μητσοτάκη.

της

Θωμαΐδος (Τζίνα)
Οικονόμου

Βουλευτής
Ευρυτανίας 

με τη ΝΔ

του

Γιώργου 
Σταμάτη

Βουλευτής 
Επικρατείας 

της ΝΔ

Οι πολίτες δεν αρκούνται πια
στις φωνές και στα συνθήματα…
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Τι νέο επιδιώκει ο Ορέστης Ομράν 
με το think tank Synergia;

Η ιδέα 
Με τη λήξη των ευρωεκλογών της 9ης Ιουνίου 2024 για αρκετούς έκλεισε και η ουσιαστική συ-

ζήτηση για τα θέματα της ελληνικής και ευρωπαϊκής πολιτικής για τα επόμενα πέντε χρόνια. Για
εμάς όμως καθώς και για τον εμπνευστή και επικεφαλής του νεοσύστατου think tank που ονομά-
ζεται Synergia, του Ορέστη Ομράν -του γνωστού δικηγόρου και επικεφαλής του ελληνικού τμή-
ματος διεθνούς δικηγορικής εταιρείας στις Βρυξέλλες- άρχισε κάτι νέο και ρηξικέλευθο σε αυ-
τόν τον τομέα. Η Synergia αποτελεί μια πρωτοβουλία επαγγελματιών και επιστημόνων από την
Ελλάδα και το εξωτερικό και έχει ως στόχο τη συμβολή στον δημόσιο διάλογο και την παραγωγή
συγκεκριμένων ουσιαστικών και εφαρμόσιμων προτάσεων διακυβέρνησης σε κρίσιμους τομείς,
όπως η οικονομία, η ενέργεια, το Δημογραφικό, το κοινωνικό κράτος, οι θεσμοί, η εξωτερική πο-
λιτική και η πολιτική ασφαλείας, καθώς και η τεχνολογία. 

Η δημιουργία
Όσον αφορά τη δημιουργία του συγκεκριμένου εγχειρήματος, αυτή πηγά-

ζει πρωτίστως από την πεποίθηση ότι η επιτυχία και η ευημερία ενός κρά-
τους και μιας κοινωνίας προϋποθέτουν ουσιαστικό δημοκρατικό διάλογο,
βασισμένο σε άρτια επεξεργασμένες αναλύσεις, καθώς και την εφαρμογή
πρακτικών και ριζοσπαστικών προτάσεων διακυβέρνησης.

Ο σκοπός
Σκοπός της Synergia δεν είναι απλώς η διοργάνωση εκδηλώσεων ή συζη-

τήσεων για μια μικρή «κάστα» επαϊόντων, αλλά, αντίθετα, η εμβάθυνση στον
δημόσιο διάλογο με όρους συλλογικής συμμετοχής. Στοχεύουμε σε έναν
γόνιμο πολιτικό προβληματισμό που θα υπερβαίνει την ιστορική συγκυρία
και την πολιτική επικαιρότητα και θα συμβάλει στην επίτευξη ευρύτερων συ-

νεργασιών. Μέλημά μας είναι η παραγωγή νέων και βελτιωμένων πολιτικών προτάσεων για τη
διακυβέρνηση της χώρας και κυρίως για την καθημερινή ζωή των πολιτών. 

Η ιδρυτική διακήρυξη 
Η ιδρυτική μας διακήρυξη αναγνωρίζει πρωταρχικά ότι η κρίση και οι πολυδιάστατες επιπτώ-

σεις της οδήγησαν σε μια πολιτικοποίηση της κοινωνίας, ιδίως της νεολαίας, τόσο εντός της Ελλά-
δας όσο και εκτός αυτής, που είχε όμως και αρνητικές έως και τοξικές πλευρές. Σήμερα, το ζη-
τούμενο είναι η απόρριψη τόσο μιας απαθούς, απολιτικής στάσης όσο και μιας πολεμικής και το-
ξικής εργαλειοποίησης του δημόσιου διαλόγου. Αυτή η ανάγκη δημιούργησε τη Synergia, ως
ανοιχτή κοινότητα σκέψης και δράσης για την προσπάθεια βελτίωσης της διακυβέρνησης της Ελ-
λάδας σε όλα τα επίπεδα.

Το ανθρώπινο δυναμικό
Οι άνθρωποι της Synergia είναι διακεκριμένοι και καταξιωμένοι επιστήμονες τόσο στην Ελλά-

δα όσο και στο εξωτερικό, οι οποίοι λαμβάνουν δημόσιο βήμα με σκοπό την παραγωγή ουσιαστι-
κής πολιτικής και την επεξεργασία συγκεκριμένων προτάσεων διακυβέρνησης για τη χώρα. Εν-
δεικτικά, στην οικογένεια της Synergia συμμετέχουν μεταξύ άλλων ο Γιώργος Τσίνας, αντιδή-
μαρχος Ψηφιακής Πολιτικής και Καινοτομίας του Δήμου Περιστερίου, η Πορφυλένια Κανελλο-
πούλου, μάχιμη δικηγόρος και υποψήφια βουλευτής στο ψηφοδέλτιο Επικρατείας της Νέας Δη-
μοκρατίας στις προηγούμενες εθνικές εκλογές, ο βραβευμένος campaign manager Γεράσιμος
Ζαγορίτης, ο Δημήτρης Παπαγγελόπουλος, σύμβουλος Επικοινωνίας και Πολιτικής Διαχείρισης
στον ιδιωτικό τομέα, η Μαρίνα Καλαϊτζή, μάχιμη δικηγόρος, ο Γιώργος Σωτηρόπουλος, στέλεχος
της Τράπεζας της Αγγλίας, ο Μανώλης Βρέντζος, αντιδημάρχος Ανωγείων, η Μαρία Σωτηρίου,
υπεύθυνη Εξωτερικών Σχέσεων του Παγκοσμίου Οργανισμού Υγείας, και ο Μιχάλης Ρίσβας, επί-
κουρος καθηγητής Διεθνούς Οικονομικού Δικαίου στη Νομική Σχολή του Πανεπιστημίου του Σα-
ουθάμπτον και δικηγόρος σε διεθνή δικηγορική εταιρεία στις Βρυξέλλες.

Συμπέρασμα
Η Synergia και τα μέλη της έχουν πλήρη επίγνωση ότι η επίτευξη των προαναφερθέντων στό-

χων δεν είναι εύκολη, αλλά θεωρούν ότι η σοβαρή προσπάθεια προς αυτή την κατεύθυνση είναι
επιβεβλημένη. Απαιτείται συλλογική συνεργασία, διαρκής προσπάθεια και δέσμευση· και με αυ-
τό τον τρόπο μπορούμε να συμβάλουμε όλοι αποφασιστικά στη διαμόρφωση μιας καλύτερης και
αξιοκρατικότερης κοινωνίας. 

Ο Ορέστης 
Ομράν 

είναι διεθνής 
δικηγόρος, 
πρόεδρος 
του think 

tank Synergia

E
να από τα μεγαλύτερα προβλή-
ματα που αντιμετωπίζουν τα
κράτη σήμερα είναι η κλιματική

αλλαγή, η οποία έχει πλέον προφανώς
επηρεάσει τις κλιματολογικές παραμέ-
τρους της υδρογείου. Η Κύπρος, ευρι-
σκόμενη στη γεωγραφική της θέση στη
νοτιοανατολική Μεσόγειο, επηρεάζεται
άμεσα από αυτές τις συστηματικές με-
ταβολές και αντιμετωπίζει έντονα την
κλιματική αλλαγή. 

Σε συνδυασμό με τις εγγενείς αστο-
χίες στη διαχείριση των επι-
πτώσεών της, ειδικά στον
τομέα του ισοζυγίου του
υδατικού, η Κύπρος βρί-
σκεται προ ιδιαίτερα αρνη-
τικών συνεπειών. Για παρά-
δειγμα, αν και οι παράγον-
τες που ενυπάρχουν και
συμβάλλουν στην αλλαγή
των δεδομένων για το υδα-
τικό -οι αλλαγές στις φυσι-
κές και περιβαλλοντικές συνθήκες και
οι ανθρώπινες δραστηριότητες- μπο-
ρούσαν να αντιμετωπιστούν για επαρκή
διαχείριση των ζητημάτων που προκύ-
πτουν τα τελευταία χρόνια λόγω της
ανομβρίας, δυστυχώς, δεν λήφθηκαν
ορθολογιστικά μέτρα ή αυτά που έχουν
ληφθεί ή προγραμματίζονται δεν επαρ-
κούν.

Η κατάσταση που αφορά το υδατικό
στην Κύπρο είναι ομολογουμένως, σή-
μερα, τραγική. Η υδρολογική ξηρασία
των τελευταίων τριών χρόνων δημιουρ-
γεί το αρνητικό υδατικό ισοζύγιο που
έχουμε σήμερα, με τα ποσοστά πληρό-
τητας των φραγμάτων μας να βρίσκονται
στο 23,8% σε σύγκριση με 46,1% της αντί-
στοιχης περσινής περιόδου, ενώ οι
απώλειες στο πεπαλαιωμένο σε αρκετές
περιπτώσεις δίκτυο υδροδότησης φτά-
νουν μέχρι και το 80% (βλ. Λεμεσό για
παράδειγμα, ειδικά σε περιοχές που εν-
τάχθηκαν σε δημαρχούμενες περιοχές
μετά τη μεταρρύθμιση της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης). Η ανακοίνωση για κατα-
βολή πρόσθετου κονδυλίου ύψους 8
εκατομμυρίων ευρώ προς τους Επαρ-
χιακούς Οργανισμούς Αυτοδιοίκησης
που ανακοινώθηκε πρόσφατα για την
αντικατάσταση των δικτύων είναι ουσια-
στικά «σταγόνα στον ωκεανό» και δεν θα
επιλύσει ούτε βραχυπρόθεσμα ούτε μα-
κροπρόθεσμα το πρόβλημα. 

Επιπρόσθετα, η απουσία ενός ολιστι-
κού σχεδίου, προληπτικού και προνοη-
τικού ενόψει του γεγονότος της κλιματι-
κής αλλαγής και της απεξάρτησης από
τα κλιματολογικά φαινόμενα, οδηγεί σε
ημίμετρα που απομειώνουν μερικώς
αντί να αντιμετωπίζουν πλήρως τα δεδο-
μένα. Είναι βέβαιο, πλέον, ότι υπάρχουν
σοβαρά προβλήματα στη διασφάλιση
της επάρκειας υδροδότησης ακόμη και
για την ύδρευση, πέραν των ήδη σοβα-
ρών μειώσεων στις πραγματικές ανάγ-

κες της κτηνοτροφίας και της άρ-
δευσης. Όσον αφορά τη γεωργία,
ζήτημα είναι αν θα τα καταφέρου-
με έστω για τις μόνιμες καλλιέρ-
γειες, ενώ για τις εποχικές έχου-
με ήδη καταθέσει τα όπλα. Η με-
ρική επιδότηση των απωλειών
στους αγρότες σίγουρα δεν απαμ-
βλύνει το μείζον ζήτημα της προ-
σέγγισης που πρέπει να υπάρχει
στην κλιματική αλλαγή. 

Η κλιματική αλλαγή επηρεάζει άμεσα
το υδατικό ισοζύγιο -από την απορροή,
την εδαφική υγρασία, τα υπόγεια ύδατα,
τα κατακρημνίσματα, την εξατμισοδια-
πνοή, την πλημμυρική προστασία, τη
διαχείριση των υγροβιότοπων, τη λει-
τουργία των υδροταμιευτήρων, την ει-
σχώρηση θαλασσινού νερού στους πα-
ράκτιους υδατικούς πόρους και γενικό-
τερα στην ποιότητα και ποσότητα του νε-
ρού. Τα υδατικά συστήματα υποβαθμί-
ζονται και οδηγούμαστε προς ερημο-
ποίηση. Οι λύσεις πρέπει να είναι ολιστι-
κές και να οδηγούν σε βιώσιμη διαχείρι-
ση μέσω στρατηγικών εξοικονόμησης,
σύγχρονων λύσεων, χρήση των νέων τε-
χνολογιών και μεθόδων αντιμετώπισης
της λειψυδρίας, προσαρμοστική ικανό-
τητα, ανθεκτικότητα, μείωση της ευπά-
θειας στην κλιματική αλλαγή, αναβάθμι-
ση των υποδομών ύδρευσης και άρδευ-
σης, εκπαίδευση και ευαισθητοποίηση.
Μέχρι τότε, θα λέμε, δυστυχώς, «το νερό
νεράκι»…

* Λέκτορας Νομικής στο Πανεπι-
στήμιο Λευκωσίας, LL.B Law (Bri-
stol), Ph.D in Law - International
Law and Human Rights (Kent), δι-
ευθυντής Μονάδας Νομικής Κλι-
νικής Πανεπιστημίου Λευκωσίας

του

δρα Αντώνη 
Στ. Στυλιανού*

Ο αντίκτυπος της κλιματικής 
αλλαγής στο υδατικό ισοζύγιο
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Α
ναντίλεκτα, η σεξουαλική παρενόχληση στο εργα-
σιακό περιβάλλον αποτελεί στις μέρες μας μια συ-
νηθισμένη παραβατική συμπεριφορά που δεν

προκαλεί πλέον έκπληξη σε κανέναν. 
Δεν πρόκειται, όμως, για ένα πρωτόγνωρο φαινόμενο.

Αναδείχτηκε κυρίως στη σημερινή εποχή εξαιτίας των κι-
νητοποιήσεων διάφορων φορέων για
την ευαισθητοποίηση της κοινής
γνώμης. Σε αυτές τις κινητοποιήσεις
οφείλονται εξάλλου αντίστοιχες θε-
σμικές πρωτοβουλίες για την προ-
στασία των θυμάτων. 

Ιδιαίτερα αποκαλυπτικά είναι τα
στατιστικά στοιχεία που αποδει-
κνύουν τη μεγάλη διάσταση που έχει
λάβει, όπως προκύπτει από σχετική
έρευνα που διενεργήθηκε από τη
ΓΣΕΕ, κατά την οποία:

- 1 στους/στις 3 εργαζόμενους/ες
έχει δεχτεί σεξουαλική παρενόχληση
στον χώρο εργασίας (31,4%).

- 3 στα 4 θύματα είναι γυναίκες ερ-
γαζόμενες (75,3%).

- Μόνο το 1,6% των θυμάτων κατήγγειλε το περιστατικό
στις αρμόδιες Αρχές.

- Τα θύματα δεν ενημερώνουν τις αρμόδιες Αρχές, είτε
γιατί δεν τις εμπιστεύονται (27,2%), είτε γιατί πιστεύουν ότι
δεν θα γίνει κάτι ουσιαστικό (51,1%) (gsee.gr). 

Η σεξουαλική παρενόχληση 
σύμφωνα με την ελληνική νομοθεσία

Ο εν λόγω όρος περιλαμβάνει οποιαδήποτε μορφή ανε-
πιθύμητης λεκτικής, ψυχολογικής ή σωματικής συμπερι-
φοράς σεξουαλικού χαρακτήρα, με σκοπό ή αποτέλεσμα
την προσβολή της προσωπικότητας ενός προσώπου, ιδίως
με τη δημιουργία εκφοβιστικού, εχθρικού, εξευτελιστικού,
ταπεινωτικού ή επιθετικού περιβάλλοντος. 

Οι τρόποι εκδήλωσής της στο εργασιακό περιβάλλον
ποικίλλουν. Μπορεί να εκδηλωθεί από τον εργοδότη προς
τον εργαζόμενο ή και αντιστρόφως, μεταξύ συναδέλφων,
καθώς επίσης και στο πλαίσιο αναζήτησης εργασίας.

Σύμφωνα με το άρθρο 3 του ν. 3896/2010, η σεξουαλική
παρενόχληση απαγορεύεται ως διάκριση λόγω φύλου και
αντιμετωπίζεται από ένα πλέγμα νομικών διατάξεων που
εμπίπτουν τόσο στο πεδίο του ποινικού όσο και του αστι-
κού δικαίου. 

Ειδικότερα, το άρθρο 337 ΠΚ θεσπίζει την προσβολή της
γενετήσιας αξιοπρέπειας με την παράγραφο 4 να προβλέ-
πει ποινή φυλάκισης έως 3 έτη για όποιον «προβαίνει σε
χειρονομίες γενετήσιου χαρακτήρα ή διατυπώνει προτά-
σεις για τέλεση γενετήσιων πράξεων σε πρόσωπο που
εξαρτάται εργασιακά από αυτόν ή εκμεταλλευόμενος τη
θέση προσώπου έχει ενταχθεί σε διαδικασία αναζήτησης
εργασίας». 

Επιπλέον, το άρθρο 343 ΠΚ που θεσπίζει την κατάχρηση
σε γενετήσια πράξη προβλέπει ποινή φυλάκισης τουλάχι-
στον 2 ετών και χρηματική ποινή στις ακόλουθες περιπτώ-
σεις: «α) όποιος υποχρεώνει άλλον σε επιχείρηση ή ανοχή
γενετήσιας πράξης, με κατάχρηση σχέσης εργασιακής
εξάρτησης οποιαδήποτε φύσης, β) όποιος υποχρεώνει άλ-
λον σε επιχείρηση ή ανοχή γενετήσιας πράξης, εκμεταλ-
λευόμενος τη θέση του παθόντος, ως προσώπου, το οποίο
αναζητά εργασία». 

Παράλληλα, με τα ανωτέρω, το θύμα δύναται κατά το
αστικό δίκαιο να προβάλλει αξίωση για ικανοποίηση ηθι-
κής βλάβης για την προσβολή της προσωπικότητάς του, η
οποία μπορεί να εδράζεται σε γεγονότα που συνιστούν
διάκριση με σεξουαλικό περιεχόμενο, χωρίς απαραίτητά
να έχουν λάβει χώρα «ασελγείς» χειρονομίες και προτά-
σεις. 

Συγχρόνως, το θύμα προστατεύεται και σύμφωνα με τις
διατάξεις του εργατικού δικαίου, ως ακολούθως:

Αν η σεξουαλική παρενόχληση τελείται από τον εργοδό-
τη, υπάρχει καταχρηστική άσκηση του διευθυντικού δι-
καιώματος που συνιστά μονομερή βλαπτική μεταβολή των
όρων εργασίας και αποτελεί λόγο καταγγελίας της σύμβα-
σης εργασίας, γεγονός που θεμελιώνει αξίωση καταβολής
αποζημίωσης απόλυσης. Οι ίδιες συνέπειες επέρχονται
όταν η πράξη αυτή προέρχεται και από προϊστάμενο ή συ-
νάδερφο. 

Σε περίπτωση, δε, που συντρέξει ενδεχόμενη απόλυση
του εργαζομένου για εκδικητικούς λόγους, χωρεί η δυνα-
τότητα άσκησης αγωγής λόγω ακυρότητας της καταγγε-
λίας της σύμβασης εργασίας συνδυαστικά με την αξίωση
αποδοχών υπερημερίας και τη συνέχιση της εργασιακής
σχέσης. 

Δικαιώματα θύματος 
περιστατικού σεξουαλικής παρενόχλησης

• Να απευθυνθεί σε δικηγόρο για να τον συνδράμει στην

υποβολή εγκλήσεων και αγωγών ενώπιον των αρμόδιων
δικαστηρίων για τη διασφάλιση των νόμιμων δικαιωμάτων
του. 

• Προσφυγή στο Σώμα Επιθεώρησης Εργασίας και στον
Συνήγορο του Πολίτη.

• Να απευθυνθεί στη Διεύθυνση Δίωξης Ηλεκτρονικού
Εγκλήματος αν πρόκειται για πράξη που τελέστηκε μέσω
διαδικτύου.

• Επικοινωνία με τη γραμμή SOS 15900 και με τα κατά
τόπους συμβουλευτικά κέντρα για νομική υποστήριξη.

Επιπλέον, ο νόμος 4808/2021 που επέφερε αναβάθμιση
του θεσμικού πλαισίου για την πρόληψη και αντιμετώπιση
του φαινομένου αυτού στον εργασιακό χώρο, καθιέρωσε
την αντιστροφή του βάρους απόδειξης ενώπιον παντός δι-
καστηρίου και πάσης αρμόδιας αρχής. 

Αυτό πρακτικά σημαίνει ότι, σε περίπτωση που πιθανο-
λογείται η τέλεση της εν λόγω παραβατικής συμπεριφο-
ράς, ο καταγγελλόμενος φέρει πλέον το βάρος να αποδεί-
ξει τη μη εκδήλωση τέτοιας συμπεριφοράς σε βάρος του
θύματος.

Επιλογικά, η διαμόρφωση υγιών και αρμονικών ερ-
γασιακών σχέσεων που θα κατατείνουν στην εξάλειψη
των διακρίσεων και στη διασφάλιση της αξιοπρέπειας
και του αυτοσεβασμού του ατόμου στο εργασιακό περι-
βάλλον αποτελεί ζωτικής σημασίας ζήτημα, με οφέλη
όχι μόνο για τις επιχειρήσεις αλλά και για την ίδια την
κοινωνία εν γένει.

Η νομική διάσταση της σεξουαλικής 
παρενόχλησης στον εργασιακό χώρο

της

Ελένης 
Χριστοδουλίδη

Δικηγόρος 
Αθηνών 

παρ’ Αρείω Πάγω
https://echristo

doulidi.gr



Δ
εν έχει τέλος ο εμπορικός πόλεμος
ανάμεσα στην Ουάσιγκτον και το Πε-
κίνο και η επιβολή δασμών 125% σε

αμερικανικά προϊόντα δεν σταματά εδώ. Σύμ-
φωνα με ανακοίνωση του Λευκού Οίκου, η
δεύτερη μεγαλύτερη οικονομία του κόσμου
αντιμετωπίζει πλέον δασμούς έως και 245%,
σε μια νέα κλιμάκωση της οικονομικής διαμά-
χης που βρίσκεται σε εξέλιξη.

«Η Κίνα αντιμετωπίζει πλέον δασμό έως
245% στις εξαγωγές της προς τις Ηνωμένες Πο-
λιτείες ως αποτέλεσμα των αντιποίνων της. Από
την πρώτη ημέρα, ο πρόεδρος Τραμπ ξεκίνησε
την πολιτική εμπορίου “America First” για να
κάνει την αμερικανική οικονομία ξανά μεγά-
λη», αναφέρει μεταξύ άλλων το ενημερωτικό
σημείωμα που δημοσίευσε ο Λευκός Οίκος.

«Περισσότερες από 75 χώρες έχουν ήδη
επικοινωνήσει για να συζητήσουν νέες εμπο-
ρικές συμφωνίες. Ως αποτέλεσμα, οι προσω-
ρινά υψηλότεροι δασμοί αυτή τη στιγμή έχουν
παγώσει κατά τη διάρκεια αυτών των συζητή-
σεων, εκτός από την Κίνα, που αντέδρασε»,
προστίθεται.  Το Πεκίνο ζήτησε ακόμη από τις
κινεζικές αεροπορικές εταιρείες να αναστεί-
λουν τις παραλαβές αεροσκαφών από την
αμερικανική εταιρεία Boeing. Ωστόσο, διόρισε
τον Λι Τσενγκγκάνγκ ως νέο διαπραγματευτή
εμπορικών υποθέσεων, μια κίνηση που ενδέ-
χεται να σηματοδοτεί αλλαγή προσέγγισης
από το Πεκίνο. Ο Λι εργαζόταν προηγουμένως
ως πρεσβευτής της Κίνας στον Παγκόσμιο
Οργανισμό Εμπορίου, τον φορέα που διέπει το
παγκόσμιο εμπόριο και στον οποίο το Πεκίνο
έχει προσφύγει στη διάρκεια της εμπορικής
διαμάχης με τις ΗΠΑ.

Υπήρξε επίσης αναπληρωτής μόνιμος εκ-
πρόσωπος της κινεζικής αντιπροσωπείας στο
γραφείο του ΟΗΕ στη Γενεύη, καθώς και σε
άλλους διεθνείς οργανισμούς στην Ελβετία.

Όλο και περισσότεροι επιθυμούν
εμπορικές σχέσεις με την ΕΕ

Η πρόεδρος της Ευρωπαϊκής Επιτροπής

Ούρσουλα φον ντερ Λάιεν εκτιμά ότι υπάρχει
ένα θετικό παράπλευρο αποτέλεσμα από την
αβεβαιότητα που προκάλεσαν οι δασμοί του
προέδρου των Ηνωμένων Πολιτειών, καθώς
περισσότεροι παγκόσμιοι ηγέτες επιθυμούν
να συνάψουν εμπορικές συμφωνίες με την
Ευρωπαϊκή Ένωση. «Αυτή τη στιγμή έχω αμέ-
τρητες συνομιλίες με αρχηγούς κρατών και
κυβερνήσεων από όλο τον κόσμο, οι οποίοι
θέλουν να συνεργαστούν μαζί μας για τη νέα
παγκόσμια τάξη πραγμάτων», δήλωσε η Φον
ντερ Λάιεν σε συνέντευξή της στη γερμανική
εφημερίδα «Die Zeit».

«Όλοι ζητούν περισσότερες εμπορικές σχέ-
σεις με την Ευρώπη -και δεν πρόκειται μόνο
για οικονομικούς δεσμούς. Αφορά επίσης τη
θέσπιση κοινών κανόνων και τη σταθερότη-
τα», πρόσθεσε, επισημαίνοντας: «Η Ευρώπη
μπορεί να προσφέρει αυτά τα στοιχεία».

Στο μεταξύ, η αμερικανική κυβέρνηση ήρε
τις κυρώσεις σε στενό συνεργάτη του Ούγ-
γρου πρωθυπουργού Βίκτορ Όρμπαν, ανακοί-

νωσε το Στέιτ Ντιπάρτμεντ, προσθέτοντας ότι
τα τιμωρητικά μέτρα ήταν «ασυμβίβαστα με τα
συμφέροντα της εξωτερικής πολιτικής των
ΗΠΑ». Ο υπουργός Εξωτερικών Μάρκο Ρούμ-
πιο συνομίλησε με τον Ούγγρο ομόλογό του,
τον υπουργό Εξωτερικών Πέτερ Σιγιάρτο, και
τον ενημέρωσε για την κίνηση αυτή, ανέφερε
σε ανακοίνωσή της η εκπρόσωπος του Στέιτ
Ντιπάρτμεντ Τάμι Μπρους.

«Ο υπουργός ενημέρωσε τον υπουργό
Εξωτερικών Πέτερ Σιγιάρτο για την αφαίρεση
του ανώτερου Ούγγρου αξιωματούχου Αντάλ
Ρογκάν από τον κατάλογο των Ειδικά Καθορι-
σμένων Εθνικών και Αποκλεισμένων Προσώ-
πων του υπουργείου Οικονομικών των ΗΠΑ,
σημειώνοντας ότι ο συνεχιζόμενος χαρακτη-
ρισμός δεν συνάδει με τα συμφέροντα της
εξωτερικής πολιτικής των ΗΠΑ». Οι δύο
υπουργοί επίσης μίλησαν για την ενίσχυση της
ευθυγράμμισης ΗΠΑ-Ουγγαρίας σε κρίσιμα
ζητήματα και τις ευκαιρίες για οικονομική συ-
νεργασία. 

Μ. ΠΕΜΠΤΗ 17 AΠΡΙΛΙΟΥ 2025

ΡOLITICAL ΚΟΣΜΟΣ26

Περισσότερες από 200 συλλήψεις σε πέντε χώρες, τις περισ-
σότερες εξ αυτών στην Τουρκία, πραγματοποιήθηκαν χθες, με
στόχο τέσσερις συμμορίες του οργανωμένου εγκλήματος.

Παράλληλα με τις συλλήψεις, αστυνομικοί που συμμετείχαν
στην επιχείρηση «Μπουλούτ», που σημαίνει σύννεφο στα τουρ-
κικά, προχώρησαν σε κατασχέσεις ποσοτήτων 21 και πλέον τό-
νων ναρκωτικών, συμπεριλαμβανομένων 3,3 εκατομμυρίων
χαπιών, ανακοίνωσε η Europol, ο οργανισμός της Ευρωπαϊκής
Ένωσης για τη συνεργασία στον τομέα της επιβολής του νόμου,

που συντόνισε το εγχείρημα. «Πρόκειται για ένα από τα πιο ση-
μαντικά πλήγματα εναντίον των ομάδων του οργανωμένου εγ-
κλήματος τα τελευταία χρόνια», τόνισε στο Γαλλικό Πρακτορείο
ο Άντι Κράαχ, ο διευθυντής του Ευρωπαϊκού Κέντρου Δράσης
κατά του Οργανωμένου Εγκλήματος στη Europol. Σε οπτικό
υλικό από τις εφόδους εικονίζονται οπλισμένοι αστυνομικοί
καθώς εφορμούν σε ιδιοκτησίες, συλλαμβάνουν υπόπτους και
τους καθηλώνουν στο έδαφος προτού τους περάσουν χειροπέ-
δες. Οι συμμορίες επιδίδονταν στη διακίνηση κοκαΐνης προς τις

αγορές της Τουρκίας και της Ευρώπης διά θαλάσσης και μέσω
χερσαίων οδών από κράτη της Λατινικής Αμερικής, καθώς και
ηρωίνης από το Ιράν και το Αφγανιστάν, κάνναβης μέσω Βαλκα-
νίων και έκστασης μέσω Ευρώπης.

Οι τέσσερις συμμορίες που εξαρθρώθηκαν ενέχονταν επί-
σης σε ξέπλυμα χρήματος, βίαια εγκλήματα και άλλες παράνο-
μες δραστηριότητες.

Πέρα από την Τουρκία, συλλήψεις έγιναν στο Βέλγιο, στη
Γερμανία, στην Ισπανία και στην Ολλανδία.

Χτύπημα στα κυκλώματα εμπορίας ναρκωτικών με πάνω από 200 συλλήψεις σε πέντε χώρες
Γράφει η Αλεξία Τασούλη

Η απάντηση Νετανιάχου
στον Χαμενεΐ: «Πολεμάμε
γιατί το Ιράν έχει στόχο
να μας καταστρέψει»

Ο Ισραηλινός πρωθυπουργός
Μπενιαμίν Νετανιάχου απάντησε
στην ανάρτηση του ηγέτη του ιρα-
νικού καθεστώτος Αγιατολάχ Αλί
Χαμενεΐ κατά τη διάρκεια της επί-
σκεψης που πραγματοποίησε στη
βόρεια Γάζα. «Θέλω να σας πω για
τι αγωνιζόμαστε και γιατί πολεμά-
με», είπε. «Είναι μια ανάρτηση που
δημοσιεύτηκε σήμερα από τον δι-
κτάτορα του Ιράν, Αγιατολάχ Χαμε-
νεΐ, στην οποία εξηγεί γιατί το Ισ-
ραήλ πρέπει να καταστραφεί».

«Η καταπίεση των Σιωνιστών θα
απαντηθεί με μια αυστηρή θεϊκή
απάντηση, δεν υπάρχει καμία αμ-
φιβολία για αυτό. Ωστόσο, αυτό δεν
μειώνει το καθήκον του λαού, το
καθήκον μας ή το καθήκον των κυ-
βερνήσεων», ανέφερε ο Χαμενεΐ
στην ανάρτησή του. 

Σε αυτή τη συγκυρία, οι Αμερι-
κανοί πρότειναν στην Τεχεράνη να
μεταφέρει το απόθεμά της εμ-
πλουτισμένου ουρανίου σε τρίτη
χώρα όπως η Ρωσία, ως μέρος μιας
συμφωνίας για τον περιορισμό του
πυρηνικού της προγράμματος.
Αμερικανοί και Ιρανοί αξιωματού-
χοι πρόκειται να συναντηθούν ξα-
νά στο Μουσκάτ το Σάββατο, μια
εβδομάδα αφότου ανώτατοι αξιω-
ματούχοι διεξήγαγαν τις πρώτες
συνομιλίες υψηλού επιπέδου. 

Νέες απειλές από τις ΗΠΑ 
για δασμούς 245% στην Κίνα

Κλιμακώνεται η διαμάχη των δύο πλευρών, με την Ουάσιγκτον 
να ετοιμάζει αντίποινα στα… αντίποινα του Πεκίνου
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ΟΙ ΠΕΝΤΕ ΑΝΔΡΕΣ ΠΟΥ ΒΡΙΣΚΟΝΤΑΙ ΣΤΟ ΜΙΚΡΟΣΚΟΠΙΟ ΤΗΣ ΕΛΑΣ

Σφίγγει ο κλοιός για τον βομβιστή
και τον ακάλυπτο τσιλιαδόρο

Η
αντίστροφη μέτρηση για να συλληφθούν
οι δράστες της βομβιστικής επίθεσης στα
γραφεία της Hellenic Train έχει αρχίσει,

με τις εξελίξεις στην υπόθεση να κρίνονται
καταιγιστικές. Η Αντιτρομοκρατική Υπηρεσία

βρίσκεται πλέον ένα βήμα πριν από την πλήρη
ταυτοποίηση των βασικών υπόπτων, καθώς τα
στοιχεία που έχουν συγκεντρωθεί από τις κάμε-
ρες ασφαλείας, σε συνδυασμό με την τεχνολογική
ανάλυση, οδηγούν σε απτά αποτελέσματα.

Στο επίκεντρο των ερευνών
βρίσκεται ένα βίντεο-ντοκου-

μέντο που φέρνει στο φως με
απόλυτη καθαρότητα τις

κινήσεις των δύο βασι-
κών προσώπων που

φέρονται να εμπλέ-
κονται στην επί-

θεση. Στο υλικό δια-
κρίνεται ο φερόμε-

νος ως βομβιστής
να πλησιάζει με-

θοδικά στο ση-
μείο, μεταφέ-
ροντας σακί-
διο πλάτης
που περιείχε

τον αυτοσχέδιο
εκρηκτικό μηχανισμό. Λίγα
μέτρα πιο πίσω, ο συνεργός

του λειτουργεί ως παρατηρητής, συνομιλώντας
παράλληλα στο τηλέφωνο, πιθανώς για τον συντο-
νισμό της ενέργειας.

Η εικόνα που έχει καταγραφεί προκαλεί ιδιαίτε-
ρη αίσθηση, καθώς αποτυπώνει την απόλυτη ψυ-
χραιμία των δύο ανδρών. Ο τσιλιαδόρος έχει ακά-
λυπτο το πρόσωπο και δεν φαίνεται να προσπαθεί
να κρύψει την ταυτότητά του, γεγονός που διευκο-
λύνει τις Αρχές για τον εντοπισμό του. Μετά την το-
ποθέτηση του σακιδίου σε μεταλλική κολόνα, οι

δύο άνδρες απομακρύνονται μαζί από το
σημείο, χωρίς κανένα ίχνος πανικού ή
βιασύνης.

Η νέα γενιά τρομοκρατών και 
το άτομο από τον παλιό πυρήνα

Οι ερευνητές, ξετυλίγοντας το κουβάρι
των επαφών και των κινήσεων γύρω από

την επίθεση, έχουν εστιάσει το ενδιαφέρον τους σε
πρόσωπα που έχουν απασχολήσει στο παρελθόν
τις διωκτικές Αρχές για βαριά ποινικά αδικήματα.
Πληροφορίες αναφέρουν πως μεταξύ των βασι-
κών υπόπτων βρίσκονται τουλάχιστον πέντε άν-
δρες με ιστορικό επιθέσεων κατά τραπεζικών
υποκαταστημάτων, σε Αθήνα, Θεσσαλονίκη και μι-
κρότερες πόλεις. Οι περισσότεροι από αυτούς φέ-
ρεται να έχουν περάσει από τα δικαστικά έδρανα
με κατηγορίες για ένοπλες ληστείες, χωρίς ωστό-
σο να καταδικαστούν για τρομοκρατία. Πολλοί μά-
λιστα διατηρούσαν για χρόνια ένα προφίλ «διακρι-

τικής περιφέρειας» γύρω από τον αντιεξουσιαστι-
κό χώρο, χωρίς επίσημη σύνδεση με οργανώσεις,
κάτι που δεν πέρασε απαρατήρητο από τις υπηρε-
σίες ασφαλείας. Το νέο στοιχείο που προβληματί-
ζει είναι η εμφάνιση δύο ακόμα προσώπων με πιο
ενεργό ρόλο, τα οποία φαίνεται να σχετίζονται με
την «παρέα της Αρκαδίας» και εντοπίστηκαν από
ύποπτες επικοινωνίες μέσω τηλεφωνικών συνδέ-
σεων που δεν ανήκαν σε ελληνικά δίκτυα. Οι Αρ-
χές εξετάζουν σοβαρά το σενάριο ο άνθρωπος που
τοποθέτησε τον εκρηκτικό μηχανισμό να ανήκει σε
νεότερη γενιά ατόμων με ριζοσπαστική δράση,
ενώ ο δεύτερος -ο συνοδός και επιτηρητής- να
προέρχεται από τον «παλιό σκληρό πυρήνα», με
προσεκτικό και οργανωτικό ρόλο.

Οι αλγόριθμοι που βοηθούν 
στον εντοπισμό μοτίβων

Καθοριστικό ρόλο στην εξέλιξη της έρευνας
παίζει η χρήση ενός ειδικού λογισμικού ανάλυ-
σης, το οποίο επιτρέπει στις Αρχές να εντοπίζουν
ύποπτα πρόσωπα και να «δένουν» στοιχεία από
διαφορετικές πηγές. Το σύστημα συγκεντρώνει
στοιχεία από πολλές διαφορετικές πηγές -από
κάμερες και κινητά τηλέφωνα, μέχρι βάσεις δε-
δομένων και υλικό παρακολούθησης- και τα συν-
δυάζει αυτόματα, εντοπίζοντας πρόσωπα, κινή-
σεις και συμπεριφορές. Μπορεί να αναγνωρίσει
πρόσωπα ακόμα και από χαμηλής ποιότητας βίν-
τεο, να καταγράψει την ακριβή χρονική σειρά των
γεγονότων και να εμφανίσει τις πιθανές σχέσεις
μεταξύ υπόπτων, σημείων και αντικειμένων σε
διαγράμματα που «μιλούν» στους ερευνητές. Ει-
δικά διαμορφωμένοι αλγόριθμοι βοηθούν στον
εντοπισμό μοτίβων -όπως η επανάληψη συγκε-
κριμένων διαδρομών, συχνές τηλεφωνικές επα-
φές πριν από ενέργειες ή η χρήση κοινών μέσων-
δίνοντας στις Αρχές προβάδισμα ακόμα και πριν
υπάρξει επόμενο χτύπημα.

Η υπόθεση απέκτησε ιδιαίτερη βαρύτητα μετά
την ανάληψη ευθύνης από την οργάνωση Επανα-
στατική Ταξική Αυτοάμυνα, η οποία φαίνεται να
επανέρχεται στη δράση μετά από μακρό διάστημα
σιωπής. Οι αναλυτές της ΕΛΑΣ ερευνούν με επι-
μονή αν η επίθεση αυτή σχετίζεται με παρόμοιες
ενέργειες που καταγράφηκαν το τελευταίο διά-
στημα στην ευρύτερη περιοχή της Αττικής.

Πηγές με γνώση των ερευνών της ΕΛΑΣ τονί-
ζουν ότι οι πληροφορίες συγκλίνουν προς συγκε-
κριμένες κατευθύνσεις και πως σύντομα ενδέχε-
ται να υπάρξουν συλλήψεις, ενώ γίνεται απόλυτη
αξιοποίηση κάθε διαθέσιμου τεχνολογικού και
επιχειρησιακού μέσου. 

του Σωτήρη
Μπαρσάκη

Οι κάμερες ασφαλείας, σε συνδυασμό με τη χρήση 
ενός ειδικού λογισμικού ανάλυσης, οδηγούν 

τις αστυνομικές αρχές στην πόρτα των νεοτρομοκρατών
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Μ
νήμες από τον φονικό σεισμό
της Αθήνας του 1999 ξύπνησαν
οι σεισμικές δονήσεις που ση-

μειώθηκαν μισή ώρα μετά τα μεσάνυχτα
της Τρίτης, με τους κατοίκους της Βορει-
οδυτικής Αττικής να πετάγονται από τα
κρεβάτια τους έντρομοι.

Ο μεγαλύτερος σεισμός είχε μέγεθος 3
Ρίχτερ και σημειώθηκε στις 00.27 τα ξη-
μερώματα της Μεγάλης Τετάρτης με επί-
κεντρο 8 χλμ. βόρεια της Ελευσίνας. Ση-

μειώθηκαν και άλλοι μι-
κροσεισμοί μεγέθους 2,7
και 2,6 Ρίχτερ και αρκετοί
μικρότεροι.

Σύμφωνα με όσα μας εί-
πε ο διευθυντής Ερευνών
στο Γεωδυναμικό Ινστιτού-
το του Εθνικού Αστεροσκο-
πείου Αθηνών Θανάσης

Γκανάς, «είναι ένα μικρό κομμάτι του
ρήγματος της Φυλής, το οποίο παρουσιά-
ζει μια μικρή διέγερση. Είναι στο βόρειο
δυτικό του κομμάτι, σε βάθη κοντά στα 10
χιλιόμετρα, τα οποία δεν δίνουν λόγους
ανησυχίας. Το μεγαλύτερο μέρος του
ρήγματος έχει ενεργοποιηθεί ήδη από
τους σεισμούς του 1999 και του 2019».

Σε ερώτησή μας για τα μεγέθη που
μπορεί να δώσει το συγκεκριμένο ση-
μείο, ο κύριος Γκανάς -αρκετά επιφυλα-
κτικός- μας εξήγησε ότι «δεν ξέρουμε
πόσο κομμάτι έχει μείνει άσπαστο, αλλά η
δυναμικότητά του είναι πολύ μικρή».

Καθησυχαστικός εμφανίστηκε ο σει-
σμολόγος και μέλος του Συμβουλίου Δι-
οίκησης του Ελληνικού Μεσογειακού
Πανεπιστημίου Γεράσιμος Παπαδόπου-
λος, ο οποίος μας είπε ότι το ρήγμα της
Φυλής ότι είναι ήδη ενεργό: «Θυμίζω ότι
το 1999 είχε δώσει τον ισχυρό καταστρο-
φικό σεισμό με μέγεθος 5,9. Τον Ιούλιο
του 2019 μας είχε δώσει έναν πολύ μι-
κρότερο σεισμό με μέγεθος 5,1. Αλλά ένα
ενεργό ρήγμα, όπως είναι της Φυλής, κα-
τά καιρούς μάς δίνει και πολύ μικρότε-

ρους σεισμούς, όπως ήταν οι χθεσινο-
βραδινοί. Άρα δεν βλέπω κάποιον ιδιαί-
τερο κίνδυνο να βρίσκεται σε εξέλιξη.
Τουλάχιστον με τα μέχρι στιγμής στοι-
χεία».

Σύμφωνα πάντως με τον κ. Παπαδόπου-
λο, «το δυναμικό του είναι περίπου μέχρι
τα 6 Ρίχτερ, όπως ήταν το 1999. Έχουμε τη
γνώμη -γενικότερα η σεισμολογική κοινό-
τητα στη χώρα- ότι το δυναμικό αυτό
εξαντλήθηκε το 1999 και πιστεύουμε ότι
πρέπει να περάσουν πολλά χρόνια για να
ξαναδώσει σεισμό παρόμοιου μεγέθους
με εκείνου το 1999. Δεν μπορώ να ξέρω
πόσα χρόνια χρειάζονται για να ξαναδώσει
τέτοια μεγέθη, πάντως στο ορατό μέλλον
δεν υπάρχει κάτι τέτοιο. Μπορεί να είναι
και σε εκατοντάδες χρόνια».

1999: 143 νεκροί και
3 δισ. ευρώ καταστροφές

7 Σεπτεμβρίου 1999, 14.56.50 ώρα Ελ-
λάδας, η αττική γη αρχίζει να τρέμει και
μέσα σε 15 δευτερόλεπτα χάνονται 143
άνθρωποι και σημειώνονται καταστρο-

φές, που στοίχισαν 3 δισ. ευρώ, από τον
ισχυρότερο σεισμό (5,9 Ρίχτερ) που έζη-
σε η χώρα μας τα τελευταία 50 χρόνια.

Ο σεισμός ήταν ιδιαιτέρως καταστρο-
φικός εξαιτίας της εγγύτητάς του στην
Αθήνα, με επίκεντρο 18 χιλιόμετρα από το
κέντρο της πόλης, ανάμεσα στις Αχαρνές
και τον Εθνικό Δρυμό Πάρνηθας, καθώς
και του μικρού εστιακού βάθους, από 9
μέχρι 14 χιλιόμετρα.

1.600 τραυματίες, 50.000 άστεγοι και
143 νεκροί, εκ των οποίων οι 79 ήταν σε
έξι κτήρια: συγκεκριμένα 39 στη Ρικομέξ,
8 στη Φαράν, 16 στην πολυκατοικία της
οδού Ψυχάρη στη Μεταμόρφωση, 7 στη
μοιραία οικοδομή στην οδό Πίνδου της
Νέας Φιλαδέλφειας, 3 στο εργοστάσιο
Φιλοπλάστ ΕΠΕ και 6 στο εργοστάσιο
ΒΙΟΚΥΤ. Από τραύματα πέθαναν 36 άν-
θρωποι, ενώ άλλοι 31 έχασαν τη ζωή τους
από ασφυξία. Έξι άτομα πέθαναν από έμ-
φραγμα, δύο πήδηξαν από μπαλκόνια,
ενώ 85 σώθηκαν μέσα από τα ερείπια.

Οι ευθύνες και τα δικαστήρια
Να σημειώσουμε πως η Ρικομέξ είχε

υποστεί σοβαρές ζημιές πριν από το σει-
σμό από πυρκαγιά, αλλά συνέχιζε να
υπάρχει, ενώ η πολυκατοικία της Νέας
Φιλαδέλφειας είχε ζημιές από τον σεισμό
του 1981, που είχαν καλυφθεί με «μπαλώ-
ματα». Παρότι τα κτήρια που κατέρρευ-
σαν και στα οποία σημειώθηκαν θάνατοι
ήταν 27, κατηγορίες απαγγέλθηκαν μόνο
για τα παραπάνω έξι κτήρια και για μια
κατοικία στα Άνω Λιόσια.

Η δίκη για τη Ρικομέξ έγινε το 2007. Οι
33 κατηγορούμενοι απαλλάχθηκαν, ενώ

στους συγγενείς δόθηκαν ως αποζημιώ-
σεις από 17.000 έως 40.000 ευρώ. Το
2010 το Συμβούλιο της Επικρατείας απο-
φάσισε την καταβολή 18 εκατ. ευρώ
στους συγγενείς, ενώ επέρριψε ευθύνες
στην τότε Νομαρχία, η οποία δεν διενήρ-
γησε σωστά τους προληπτικούς ελέγχους
στην κατασκευή του εργοστασίου.

Το 2012 το Περιφερειακό Συμβούλιο
Αττικής αποφάσισε τελικά την καταβολή
13 εκατ. ευρώ στους συγγενείς των θυμά-
των.

Στις δίκες για τις άλλες καταρρεύσεις
εργοστασίων οι κατηγορούμενοι κρίθη-
καν ένοχοι εκτός από εκείνους της Φα-
ράν, οι οποίοι αθωώθηκαν. Για την κατάρ-
ρευση πολυκατοικίας στην οδό Ψυχάρη
στη Μεταμόρφωση τα αδικήματα παρα-
γράφηκαν.

Ο σεισμός της 19ης Ιουλίου 2019
Τον Ιούλιο του 2019 το ρήγμα της Πάρ-

νηθας μας… θυμήθηκε και πάλι. Αυτήν
τη φορά τα 5,1 Ρίχτερ που «χτύπησαν»
την Αττική από το ίδιο ρήγμα χαρακτηρί-
στηκαν ισχυρή δόνηση - μετασεισμός
εκείνου του 1999. Μπορεί να μην είχε θύ-
ματα και τόσο εκτεταμένες ζημιές, ωστό-
σο ήταν αρκετός για πολλά από τα κτήρια
που «τραυματίστηκαν» το 1999 να πα-
ρουσιάσουν προβλήματα -κυρίως σε τοι-
χοποιίες- ενώ ο πανικός ήταν και πάλι
εμφανής στα μάτια των κατοίκων του λε-
κανοπεδίου, καθώς ακόμη και οι δύο δε-
καετίες που έχουν παρέλθει από τον Σε-
πτέμβρη του 1999 φαντάζουν πολύ λίγες
για να ξεχαστούν τα τότε δραματικά γε-
γονότα…

Σε αναμονή για την εξέλιξη 
του φαινομένου οι σεισμολόγοι -

Τι λένε στην «Political» 
Γκανάς και Παπαδόπουλος

Έρευνες στα ερείπια 
της Ρικομέξ, όπου το 1999

έχασαν τη ζωή τους 
39 συνάνθρωποί μας

ΤΙ  ΣΗΜΑΙΝΟΥΝ ΤΑ 3 ΡΙΧΤΕΡ ΣΤΗ ΦΥΛΗ

Ενεργοποιήθηκε και
το τελευταίο κομμάτι

του φονικού ρήγματος
της Αθήνας

Γράφει 
η Ιωάννα

Ντάνη

ioannadani@gmail.com
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E
να δαιδαλώδες κύκλωμα, στο
οποίο συμμετείχαν δεκάδες
εταιρείες που λειτουργούσαν

ως ένα μεγάλο «πλυντήριο» για το
ξέπλυμα βρόμικου χρήματος, έπεσε
στα δίχτυα της Αρχής για την Καταπο-
λέμηση Νομιμοποίησης Εσόδων από
Εγκληματικές Δραστηριότητες.

Περισσότερες από 15 εταιρείες, κυρίως κα-
τασκευαστικές, φαίνεται ότι σχημάτιζαν ένα
καλοοργανωμένο σύστημα, το οποίο λειτουρ-
γούσε από το 2020 έως το 2023 και εμφανίζε-
ται να είχε «ξεπλύνει» περίπου 16 εκατομμύ-
ρια ευρώ. Πίσω από το σύστημα εταιρειών, οι
οποίες, σε πολλές περιπτώσεις, διαπιστώθη-
κε ότι λειτουργούσαν σαν κέλυφος, εντοπί-
στηκαν 40 φυσικά πρόσωπα, όλοι αλλοδαποί.
Μάλιστα, κάποια από αυτά τα πρόσωπα χτύ-
πησαν καμπανάκι στην Αρχή για το ξέπλυμα
βρόμικου χρήματος, καθώς φαίνεται ότι ήταν
γνώριμα σε αντίστοιχες Αρχές του εξωτερι-

κού, αφού εμφανίζονται να είχαν ανα-
πτύξει πλούσια ποινική δράση και
εκτός Ελλάδος. Ο επικεφαλής της ανε-
ξάρτητης αρχής, επίτιμος αντεισαγγε-
λέας του Αρείου Πάγου Χαράλαμπος
Βουρλιώτης, έδωσε εντολή να αρχίσει

έρευνα, η οποία ακολούθησε τα ίχνη του
χρήματος και εντόπισε τον μηχανισμό

δράσης του κυκλώματος.

Έφτιαχναν κατασκευαστικές
Οι εμπλεκόμενοι φέρονται να δημιουργού-

σαν κατασκευαστικές εταιρείες και να ανα-
λάμβαναν δουλειές. Στη συνέχεια μετακύλιαν

τα οικονομικά βάρη αυτών των εταιρειών,
όπως τους φόρους και τα χρέη, σε άλλες εται-
ρείες. Η ζημιά που προκάλεσαν στο ελληνικό
Δημόσιο, από χρέη και μη καταβολή ΦΠΑ,
υπολογίζεται, από την αρχή, σε 100 εκατομμύ-
ρια ευρώ.

Το θράσος των εμπλεκομένων, σύμφωνα με
την Αρχή κατά της Νομιμοποίησης Εσόδων
από Εγκληματικές Δραστηριότητες, ξεπέρασε
κάθε όριο καθώς φέρονται, με απατηλά μέσα,
να κατάφεραν να εισπράξουν από το Δημόσιο
ακόμα και επιδότηση ύψους 1,5 εκατ. ευρώ
για μικρομεσαίες επιχειρήσεις, με το πρόσχη-
μα ανάπτυξης καινοτόμων εταιρειών.

Η Αρχή περιγράφει τον μηχανισμό δράσης
του κυκλώματος σε πόρισμα, το οποίο αριθμεί
περισσότερες από 150 σελίδες και διαβιβά-
στηκε στον εισαγγελέα, ο οποίος καλείται να
ερευνήσει τους 40 αλλοδαπούς εμπλεκόμε-
νους για πέντε κακουργήματα: Σύσταση εγ-
κληματικής οργάνωσης, απάτη σε βάρος του
Δημοσίου, ξέπλυμα βρόμικου χρήματος, φο-
ροδιαφυγή και μη καταβολή χρεών προς το
Δημόσιο.

Παράλληλα, ο πρόεδρος της Αρχής Χαρά-
λαμπος Βουρλιώτης έδωσε εντολή να δε-
σμευτούν ακίνητα, τραπεζικοί λογαριασμοί,
θυρίδες και χρηματιστηριακά προϊόντα. Εντο-
πίστηκαν περίπου 20 ακίνητα σε ολόκληρη
την επικράτεια στην ιδιοκτησία των προσώ-
πων ή των εταιρειών που βρίσκονται στο στό-
χαστρο της Αρχής. Η δράση του κυκλώματος
απλωνόταν σε Αθήνα, Κόρινθο, Λάρισα, Κο-
ζάνη, Μαγνησία και Δυτική Μακεδονία.

Στα δίχτυα της aρχής καταπολέμησης μαύρου χρήματος κύκλωμα αλλοδαπών -
Eντολή Βουρλιώτη να δεσμευτούν ακίνητα, τραπεζικοί λογαριασμοί, 

θυρίδες και χρηματιστηριακά προϊόντα των εμπλεκoμένων

Οι 15 εταιρείες, το…
«ξέπλυμα» των 16 εκατ. 
και η ζημία των 100 εκατ. 

στο ελληνικό Δημόσιο

Με απόλυτη επιτυχία και αναβαθμισμένα
ποιοτικά πρότυπα που προσέδωσαν νέα
δυναμική στον θεσμό ολοκληρώθηκε το 3ο
MESSINIA FORUM, φέρνοντας έναν νέο
αέρα αισιοδοξίας, καινοτομίας και εξω-
στρέφειας στην επιχειρηματική και τουρι-
στική σκηνή της Μεσσηνίας. Το Μέγαρο
Χορού Καλαμάτας φιλοξένησε, για τρεις
ημέρες, ένα δυναμικό φόρουμ με επίκεν-
τρο την εστίαση, τον τουρισμό και την επι-
χειρηματικότητα, καθιστώντας τη Μεσση-
νία σημείο αναφοράς για τον διάλογο γύρω
από τη βιώσιμη ανάπτυξη. Η φετινή διορ-
γάνωση επιβεβαίωσε τον κομβικό της ρό-
λο, όχι μόνο ως πλατφόρμας ανταλλαγής
ιδεών, αλλά και ως καταλύτη δράσης και
συνεργασιών:

• Έφερε νέα πνοή στη Μεσσηνία, ανανεώ-
νοντας το όραμα της περιοχής για τον τουρι-
σμό και την ανάπτυξη.

• Καταγράφηκε έντονη αυτοπεποίθηση
στην τουριστική επιχειρηματικότητα, με τους
τοπικούς επαγγελματίες να δηλώνουν παρόν-
τες, έτοιμοι να ανταποκριθούν στις προκλή-
σεις και να αξιοποιήσουν τις ευκαιρίες.

• Ξεχώρισε για ακόμα μια φορά η ανάδειξη

του μεσσηνιακού αμπελώνα, των τοπικών
αποσταγμάτων και των μικροζυθοποιών, συν-
θέτοντας το αυθεντικό αφήγημα γύρω από τον
γαστρονομικό πλούτο της περιοχής.

• Το καλάθι των παραγωγών και τυποποι-
ητών της Μεσσηνίας εντυπωσίασε με την ποι-
κιλία και την ποιότητα των τοπικών προϊόντων
-αυθεντικά, ξεχωριστά, με διατροφική αξία
και εμπορικό δυναμισμό.

• Η Μεσσηνία και ειδικά η Καλαμάτα βρέ-
θηκαν στο επίκεντρο της πανελλαδικής δημο-
σιότητας, με ισχυρή παρουσία στα ΜΜΕ και
θετική προβολή.

• Το MESSINIA FORUM συγκέντρωσε ξε-
χωριστές προσωπικότητες από τον χώρο της

επιχειρηματικότητας, της γαστρονομίας, της
μόδας, του αθλητισμού και του τουρισμού,
ενισχύοντας τη φήμη του ως σημείου συνάν-
τησης υψηλού κύρους -σε μια εποχή, όπου η
τουριστική επισκεψιμότητα είναι συνήθως
μειωμένη.

• Η καινοτομία και οι φρέσκες ιδέες κυ-
ριάρχησαν, με το κοινό να ανταποκρίνεται εν-
θουσιωδώς σε στρογγυλά τραπέζια, δράσεις,
case studies και παρουσιάσεις.

• Η συμμετοχή της τοπικής επιχειρηματι-
κότητας ήταν μαζική, με τα workshops και τα
masterclasses να ξεπερνούν κάθε προσδο-
κία προσέλευσης και αλληλεπίδρασης.

• Οι ομιλητές και καλεσμένοι, αναγνωρί-

ζοντας τη φιλοξενία, την ποιότητα του περιε-
χομένου και την αυθεντικότητα του τόπου,
έγιναν πλέον με εμφατικό τρόπο φίλοι και
πρεσβευτές της Μεσσηνίας.

• Το MESSINIA FORUM αποτέλεσε γόνιμο
έδαφος για τη δημιουργία νέων συμμαχιών,
συνεργασιών και συνεργειών, που γεννήθη-
καν μέσα από ουσιαστικές επαφές, B2B συ-
ναντήσεις και δικτύωση.

• Το σημαντικότερο όμως είναι ότι επιβε-
βαιώθηκε πως η Μεσσηνία δουλεύει συστη-
ματικά και οραματικά για έναν τουρισμό 365
ημερών -ανθρωποκεντρικό, συμπεριληπτικό,
βιώσιμο, με σεβασμό στον πολίτη, την πολιτι-
στική κληρονομιά και το φυσικό περιβάλλον.

3ο MESSINIA FORUM: Στο επίκεντρο η τουριστική ανάπτυξη της Μεσσηνίας

του 
Κωνσταντίνου 

Γεώργιζα

Χαράλαμπος Βουρλιώτης
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Σ
οκάρουν οι περιγραφές που έρχονται
συνεχώς στο φως από άτομα που βρί-
σκονταν μπροστά στο θανατηφόρο

τροχαίο στα διόδια του Πολυμύλου στην Κο-
ζάνη, όπου εκτυλίχθηκαν σκηνές χάους,
βγαλμένες από εφιάλτη.

«Εγώ κατευθείαν είδα το μποτιλιάρισμα
και είπα, “πάλι τα ίδια, δεν ανοίγουν τα διόδια
να φύγουμε”. Μόλις σταματάω εγώ, από πί-
σω κατευθείαν σε δέκα δευτερόλεπτα, έγινε
ατύχημα, ακούσαμε “μπαμ” από πίσω», τόνι-
σε οδηγός που ήταν στο σημείο τη στιγμή του
δυστυχήματος και συνέχισε λέγοντας: «Κά-
θε βδομάδα κατεβαίνω Θεσσαλονίκη. Αρχές
Μαρτίου το ίδιο πράγμα έγινε. Πάλι είχε ομί-
χλη ο δρόμος, δεν έβλεπες καθόλου. Εχθές
ήταν πιο έντονο το φαινόμενο. Ήμουν ακρι-
βώς πίσω από τα διόδια, στις αρχές των διο-
δίων προς το ρεύμα από τη Βέροια μεριά. Το
φορτηγό καιγόταν ακριβώς μπροστά από τα
διόδια και δεν βλέπαμε τι καιγόταν, ακούγα-
με κρότους, εκρήξεις και λέγαμε τι είναι. Δεν
μπορούσαμε να πλησιάσουμε. Από την ομί-
χλη, δεν βλέπαμε φλόγα».

Ένας άνδρας που βρισκόταν ακριβώς σε
γειτονική λωρίδα περιέγραψε τη σκηνή σαν
κάτι που θα έβλεπε κανείς μόνο στον κινη-
ματογράφο, τονίζοντας ότι ακόμη δεν έχει
καταφέρει να επεξεργαστεί πλήρως όσα συ-
νέβησαν: «Δίπλα ακριβώς ήμουν και ακόμα
δεν έχω συνειδητοποιήσει τι έγινε. Είχε τρο-
μερή ομίχλη και είχε σταματημένα στα διό-
δια δυο αυτοκίνητα και τελευταία στιγμή
βλέπω το πράσινο το βελάκι και πάω δίπλα
και την ώρα που βγάζω τα λεφτά, ακούω ένα
“μπαμ”, ένα πράγμα σαν ταινία ήταν».

Άλλος αυτόπτης μάρτυρας περιγράφει
όσα εκτυλίχθηκαν μέσα σε ελάχιστα δευτε-
ρόλεπτα, χωρίς κανένα προειδοποιητικό ση-
μάδι για τη φονική αλυσίδα γεγονότων που
ακολουθούσε. «Ξέσπασε φωτιά και η κοπέ-
λα που ήταν μέσα στα εκδοτήρια, εκεί μέσα
ήταν, ήταν στα συντρίμμια, την τράβηξαν, τη
βγάλανε έξω. Ήμουν δίπλα με αυτή την κο-
πέλα που τραυματίστηκε και έπαθε πανικό.
Δεν μπορούσε να μιλήσει, έπαθε σοκ.
Έκλαιγε, δεν μπορούσαμε να καταλάβουμε
τι έλεγε».

Ένας 34χρονος άνδρας, που κατάφερε να
εγκαταλείψει εγκαίρως το αυτοκίνητό του
πριν αυτό παραδοθεί στις φλόγες, μίλησε για
τις στιγμές που έζησε. «Ήμουν στη λωρίδα
διοδίων με διέλευση epass. Η μπάρα άρχισε
να ανεβαίνει εκείνη τη στιγμή και εγώ περ-
νούσα. Δεν επιχείρησα να κάνω όπισθεν.
Ξαφνικά άκουσα έναν πολύ δυνατό θόρυβο.
Πίσω μου έγινε η σύγκρουση. Αμέσως βγή-
κα από το αυτοκίνητο και άρχισα να τρέχω
μακριά. Το αυτοκίνητο πήρε φωτιά και κάη-
κε ολοσχερώς».

«Για κάποιο λόγο δεν άνοιξε η μπάρα»
Για τις συνθήκες υπό τις οποίες σημει-

ώθηκε το τροχαίο μίλησε ο Κωνσταντίνος
Κουτσούκος, διευθύνων σύμβουλος της
Εγνατίας Οδού: «Οι πληροφορίες μου λένε
ότι για κάποιο λόγο δεν άνοιξε η μπάρα,
χρειάστηκε να βοηθηθεί από την εισπράκτο-
ρα, η οποία είναι αυτή που ευτυχώς σώθηκε
από θαύμα. Η πληροφορία μου είναι ότι έκα-
νε πίσω το όχημα για ένα με δύο μέτρα -γιατί
ο ανιχνευτής είναι στο ένα μέτρο περίπου-
για να μπορέσει να ξαναπάει. Το μήκος των
λωρίδων που έχουμε στον συγκεκριμένο
σταθμό μας έχει μήκος 70 μέτρων. Το φορ-
τηγό από τη μία πλευρά του σταθμού τη δια-
πέρασε, έσπασε ό,τι υπήρχε από εξοπλισμό,
προφανώς χτύπησε τα οχήματα και βρέθηκε
στην άλλη πλευρά. Αντιλαμβάνομαι ότι όταν
υπάρχει τέτοια σφοδρότητα για να φτάσει
ένα φορτηγό να διαπεράσει όλα αυτά και να
φτάσει στην άλλη πλευρά του σταθμού, η τα-
χύτητα πρέπει να ήταν μεγάλη».

Για το αν έχουν ληφθεί κάποια μέτρα από
την Εγνατία Οδό, δεδομένου ότι στο σημείο
του δυστυχήματος παρουσιάζεται συχνά το
φαινόμενο της ομίχλης, σημείωσε: «Εμείς
έχουμε κάποια ειδικά φώτα στον σταθμό και
υπάρχουν και ηλεκτρονικές σημάνσεις πριν
φτάσει κάποιος στον σταθμό».

Σύμφωνα με την εκπρόσωπο Τύπου της
ΕΛΑΣ Κωνσταντία Δημογλίδου, οι αστυνομι-
κοί της Τροχαίας προσπαθούν να διαπιστώ-
σουν αν τα δύο ΙΧ πρώτα συγκρούστηκαν με-
ταξύ τους και στη συνέχεια το φορτηγό αυτο-
κίνητο με το δεύτερο όχημα ή αν το φορτηγό
έπεσε πάνω στο δεύτερο ΙΧ και εκείνο με τη
σειρά του στο προπορευόμενο. Οι επιβάτες
του δεύτερου ΙΧ πρόλαβαν και βγήκαν έξω,
όπως και ο οδηγός του φορτηγού, πριν επε-
κταθεί η πυρκαγιά, κάτι που δεν συνέβη με
τους επιβαίνοντες στο πρώτο όχημα, που
βρέθηκαν απανθρακωμένοι από τους πυρο-
σβέστες.

Για το περιστατικό διενεργούνται έρευνα και
προανάκριση από την Τροχαία Αυτοκινητο-
δρόμων, ενώ σήμερα θα ζητηθεί το βιντεολη-
πτικό υλικό από τη διαχειρίστρια εταιρεία, κα-
θώς οι κάμερες των διοδίων καταστράφηκαν.

Τ Ρ Ο Χ Α Ι Ο  Σ Τ Α  Δ Ι Ο Δ Ι Α  Π Ο Λ Υ Μ Υ Λ Ο Υ  Κ Ο Ζ Α Ν Η Σ

Οι συγκλονιστικές
μαρτυρίες όσων είδαν 
από κοντά τον θάνατο

Πώς εικάζεται ότι έγινε το δυστύχημα
Όπως ανέφερε το kozanimedia.gr, οι νεκροί του τροχαίου στην Εγνατία Οδό ταυ-

τοποιήθηκαν και διαπιστώθηκε πως, πιθανότατα, ήταν ζευγάρι Ελλήνων που ζούσε
μόνιμα στην Ελβετία και είχε έρθει στην Ελλάδα για τις διακοπές του Πάσχα. Συγ-
κεκριμένα, ο οδηγός ήταν 73 ετών με καταγωγή από την περιοχή των Καμβουνίων
και η σύζυγός του, ηλικίας 68 ετών, με καταγωγή από το Λιβαδερό, με τα πρώτα δε-
δομένα για την ταυτότητα των θυμάτων να προκύπτουν από την εταιρεία ενοικίασης
του οχήματος που οδηγούσε ο άνδρας.

Παράλληλα, η ταυτοποίηση θα γίνει με τη μέθοδο DNA, καθώς οι σοροί του ζευ-
γαριού είναι απανθρακωμένες.

Σύμφωνα με το ρεπορτάζ, πιθανόν λόγω της πυκνής ομίχλης που επικρατούσε
στο σημείο, ο Ουκρανός οδηγός της νταλίκας, στον οποίο ασκήθηκε ποινική δίωξη
σε βαθμό κακουργήματος για επικίνδυνη οδήγηση, δεν είδε εγκαίρως δύο προπο-
ρευόμενα ΙΧ που περνούσαν με epass τα διόδια, έχασε τον έλεγχο και προσέκρου-
σε σε αυτά και στο στηθαίο του κλωβού των διοδίων. Αμέσως στο πρώτο αυτοκίνητο
στο οποίο έπεσε το φορτηγό προκλήθηκε έκρηξη και πυρκαγιά, με αποτέλεσμα οι
δύο επιβαίνοντες να απανθρακωθούν.

Για περίπου πέντε ώρες είχαν εγκλωβιστεί οδηγοί μέσα στα οχήματά τους στην
Εγνατία λόγω του τραγικού δυστυχήματος. Με τέσσερις διαδοχικές προσπάθειες
έγινε ο απεγκλωβισμός τους, ο οποίος ήταν πολύ δύσκολος καθώς είχε πυκνή ομί-
χλη. Ο απεγκλωβισμός πραγματοποιήθηκε μέσω ενός παράδρομου που υπάρχει
κοντά στην είσοδο των διοδίων.

Δύο από τα τρία άτομα που είχαν μεταφερθεί τραυματισμένα μετά το δυστύχημα
στα διόδια του Πολύμυλου, στην Εγνατία, παραμένουν στο Μαμάτσειο Νοσοκομείο
Κοζάνης, ενώ εξιτήριο έλαβε ο τρίτος τραυματίας που επέβαινε στο δεύτερο αυτο-
κίνητο και κατάφερε να βγει.

Ζευγάρι Ελλήνων που ζούσε 
μόνιμα στην Ελβετία οι δυο νεκροί 
- Τι λένε η εκπρόσωπος της ΕΛΑΣ
Κωνσταντία Δημογλίδου και 
ο διευθύνων σύμβουλος 
της Εγνατίας Οδού 
Κωνσταντίνος Κουτσούκος
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Γίνεται «διεθνής» 
η Αγία Παρασκευή

Αφού κατάφερε να βάλει σε μια τάξη τα
σημαντικότερα από τα προβλήματα με τα
οποία ανέλαβε τον Δήμο Αγίας Παρασκευής,
ο δήμαρχος Γιάννης Μυλωνάκης αρχίζει να
κοιτά και προς το εξωτερικό. Μετά από ενέρ-
γειές του ο δήμος εντάσσεται στο δίκτυο Ευ-
ρωπαϊκών Πόλεων της Μεσογείου (MedCi-
ties), προσβλέποντας στη δημιουργία συνερ-
γειών μεταξύ των πόλεων της Μεσογείου,
ενδυναμώνοντας τον ρόλο της Τοπικής Αυ-
τοδιοίκησης και ενεργοποιώντας πολιτικές
που ενισχύουν την κοινωνική συνοχή, την
περιβαλλοντική ευαισθησία και τη συμμετο-
χή των πολιτών.

Πρόκειται για ένα δίκτυο που ιδρύθηκε το
1991 στη Βαρκελώνη και αριθμεί πλέον 67
τοπικές Αρχές από όλες τις ακτές της Μεσο-
γείου. Μεταξύ των μελών του δικτύου συγ-
καταλέγονται πόλεις με μακρά ιστορία και
σημαντική ευρωπαϊκή επιρροή, όπως η Ρώ-
μη, η Βαρκελώνη, η Γένοβα, η Μασσαλία, το
Μονπελιέ και η Βαλένθια.

Καθαίρεσε τον πρόεδρο
του Λιμενικού Ταμείου
Πρεβέζης

Στην καθαίρεση του προέδρου του Δημο-
τικού Λιμενικού Ταμείου Πρεβέζης, Γρηγόρη
Κουμπή, προχώρησε ο δήμαρχος Νίκος Γε-
ωργάκος, αναλαμβάνοντας τη θέση ο ίδιος. Ο
Δήμαρχος ανακοίνωσε την απόφασή του στο
Διοικητικό Συμβούλιο του Λιμενικού Ταμεί-
ου, υποστηρίζοντας ταυτόχρονα πως αυτή θα
επικυρωθεί στην αμέσως επόμενη συνε-
δρίαση του δημοτικού συμβουλίου.

Υπενθυμίζεται πως η κόντρα μεταξύ δη-
μάρχου και καθαιρεμένου, πρώην πλέον,
προέδρου του οικείου Λιμενικού Ταμείου
ήταν εμφανής εδώ και καιρό, καθώς ο κ. Γε-
ωργάκος απέδιδε βαρύτατες κατηγορίες
εναντίον του κ. Κουμπή, για κακοδιαχείριση
αλλά και ανεπάρκεια στη διεκπεραίωση ση-
μαντικών ζητημάτων.

Ειδική Ομάδα Εργασίας 
για το ιστορικό κέντρο   

Την προεκλογική δέσμευσή του πως θα ρίξει ιδιαίτερο
βάρος στο ιστορικό κέντρο της πόλης φαίνεται πως ξεκινά
να υλοποιεί ο δήμαρχος Αθηναίων Χάρης Δούκας ξεκι-
νώντας με τη δημιουργία μιας Ειδικής Ομάδας Εργασίας
(Task Force ιστορικού κέντρου) για την προστασία και την
ανάδειξή του, δίνοντας προτεραιότητα στην περιοχή της
Πλάκας. Κεντρικός στόχος της Ομάδας Εργασίας είναι η υλοποίηση των προβλέ-
ψεων των σχετικών Προεδρικών Διαταγμάτων, ώστε να διατηρηθούν η ταυτότητα
και ο χαρακτήρας του μοναδικού ιστορικού κέντρου. Όπως εξήγησε ο κ. Δούκας:
«Η δράση της ξεκινάει από την Πλάκα, τη “γειτονιά των θεών”, όπως την αποκα-
λούν, που αποτελεί την κιβωτό της πολιτιστικής κληρονομιάς της Αθήνας και μια
από τις αρχαιότερες και ομορφότερες συνοικίες του κόσμου. Η πάταξη της παρα-
νομίας και της αλόγιστης εμπορευματοποίησης των ιστορικών μας χώρων αποτε-
λεί ύψιστη προτεραιότητα για τον Δήμο Αθηναίων». 

Τ
α χρηματικά κονδύλια, το
ύψος αυτών, καθώς και οι
διαδικασίες ανάθεσής

τους για τον εορτασμό των εκατό
χρόνων από την ίδρυση του Δή-
μου Ιλίου προκάλεσαν γκρίνια
και σφοδρές αντιπαραθέσεις με-
ταξύ συμπολίτευσης και αντιπο-
λίτευσης. 

Ο πρώην δήμαρχος Νίκος Ζε-
νέτος κατηγορεί τη δήμαρχο Αν-
δριάνα Αλεβίζου-Κουκουβίνου-
παρουσιάζοντας μάλιστα σχετικά
έγγραφα σε δύο συνεδριάσεις
του Δημοτικού Συμβουλίου ότι «μέχρι στιγμής» ο
εορτασμός των 100 χρόνων κόστισε στον δήμο
103.000 ευρώ!

Συγκεκριμένα ο κ. Ζενέτος ισχυρίζεται ότι ξο-
δεύτηκαν 37.200 ευρώ σε απευθείας ανάθεση
της υπηρεσίας με τίτλο «Δημιουργία επετειακού
λογότυπου και παραγωγή ψηφιακού χρονολογί-
ου για τον εορτασμό των 100 χρόνων του Δήμου
Ιλίου». Άλλα 37.200 ευρώ σε απευθείας ανάθεση
της υπηρεσίας «Δημιουργία podcasts για τον
εορτασμό των 100 χρόνων του Δήμου Ιλίου» και
12.400 ευρώ σε απευθείας ανάθεση που αφορά

την υπηρεσία «Δημιουργία περιεχομένου για τα
100 χρόνια του Δήμου Ιλίου». Τέλος, 16.120 ευρώ
πήγαν για προμήθεια αναμνηστικών μεταλλίων
με τη μορφή νομίσματος. Από τη δική της πλευ-
ρά, η δήμαρχος Ανδριάνα Αλεβίζου-Κουκουβί-
νου αρνείται και διαψεύδει τα ποσά που παρου-
σίασε ο πρώην δήμαρχος.

Υπενθυμίζεται παράλληλα πως, στην επίσημη
εκδήλωση για τα 100 χρόνια του Δήμου Ιλίου, κα-
τά την οποία τιμήθηκαν πρώην αυτοδιοικητικοί
και στελέχη του δήμου, ο πρώην δήμαρχος Νίκος
Ζενέτος δεν ήταν παρών!

Στη Βουλή η ολιγωρία
Αποστολόπουλου  
Στη Βουλή έφτασαν τα ελλιπή μέτρα πυροπροστασίας των σχο-
λείων του Δήμου Παπάγου-Χολαργού, μετά από επίκαιρη ερώ-
τηση που κατέθεσε η Κοινοβουλευτική Ομάδα του ΚΚΕ. Αφορ-
μή, η καταγγελία στην οποία προέβη ο Σύλλογος Γονέων και
Κηδεμόνων του 6ου Νηπιαγωγείου του Δήμου Παπάγου- Χο-

λαργού προς την Πυροσβεστική Υπηρεσία, μετά τον έλεγχο της οποίας επιβεβαι-
ώθηκαν οι ανησυχίες των γονέων για την ελλιπή μέριμνα από πλευράς δημοτικής
αρχής Ηλία Αποστολόπουλου σε ό,τι αφορά την πυρασφάλεια του κτηρίου, όπου κα-
θημερινά φοιτούν 48 νήπια και προνήπια. «Στα σχολεία του Δήμου Παπάγου-Χο-
λαργού υπάρχουν σοβαρά προβλήματα ασφαλείας, θέτοντας καθημερινά σε κίνδυ-
νο μαθητές, εκπαιδευτικούς και βοηθητικό προσωπικό, πχ, στο 1ο Λύκειο Χολαρ-
γού εκκρεμεί η στατική και ενεργειακή αναβάθμιση, έργο που είναι αναγκαίο και
καθυστερεί τραγικά να ολοκληρωθεί», καταγγέλλουν οι βουλευτές του ΚΚΕ.

«Ρινγκ» το δημαρχείο Βόλου  
Άσχημο και απρόβλεπτο τέλος είχε μια συνέντευξη Τύπου στον Βόλο με

τον οικείο δήμαρχο Αχιλλέα Μπέο και τον περιφερειάρχη Θεσσαλίας Δη-
μήτρη Κουρέτα. 

Στη διάρκεια της συνέντευξης, μπήκε στο γραφείο του δημάρχου ο δη-
μοτικός σύμβουλος Στέλιος Λημνιός επικαλούμενος δικαίωμα παρουσίας
ως μέλος του Διοικητικού Συμβουλίου της ΔΕΥΑΜΒ. Αποτέλεσμα της πα-
ρουσίας του απρόσκλητου επισκέπτη ήταν ο άμεσος εκνευρισμός και η συ-
νεπαγόμενη «έκρηξη» του Αχιλλέα Μπέου, ο οποίος άρχισε να σπρώχνει
τον Στέλιο Λημνιό και να του ζητά να αποχωρήσει από το γραφείο του.  Παρά
την αντίσταση που πρόβαλε ο κ. Λημνιός, ο δήμαρχος Βόλου έδωσε εντολή
σε παριστάμενους να τον απομακρύνουν. Το περιστατικό κλιμακώθηκε με

τη σύλληψη του δημοτικού συμβούλου, έπειτα από μήνυση που υπέβαλε ο Αχιλλέας Μπέος για διατά-
ραξη της εύρυθμης λειτουργίας υπηρεσίας. Επιπλέον, σύμφωνα με πληροφορίες, οι αρχές αναζητούν
και ένα μέλος των Ενεργών Πολιτών Βόλου που κατέγραψε το συμβάν.

Κοστίζουν ακριβά τα γενέθλια
στο Ίλιον!

«Όχι» του Δήμου Βύρωνα
στην «Υπουργούπολη»

Την κάθετη αντίθεσή του στον σχεδιασμό και
τις εξαγγελίες της κυβέρνησης για την τσιμεν-
τοποίηση του χώρου των Ελληνικών Αμυντικών
Συστημάτων (ΠΥΡΚΑΛ), τη μεταφορά σε αυτόν
υπουργείων, υπηρεσιών του πρωθυπουργικού
γραφείου και εποπτευόμενων φορέων επαναε-
πιβεβαίωσε το δημοτικό συμβούλιο του Δήμου
Βύρωνα. Παράλληλα, ζήτησε να μην τσιμεντο-
ποιηθεί η έκταση των 180 στρεμμάτων και να
παραχωρηθεί στον Δήμο Δάφνης-Υμηττού, για
να δημιουργηθεί σε αυτήν πάρκο αναψυχής για
την κάλυψη των πολιτιστικών, αθλητικών και
κοινωνικών αναγκών των πολιτών. Επίσης, ζη-
τά να μετατραπεί ο χώρος που σήμερα κατα-
λαμβάνουν τα Ελληνικά Αμυντικά Συστήματα
αποκλειστικά σε πάρκο ζωής και ανάσας για
ολόκληρη την περιοχή. 

Ποιος δήμαρχος, μεγάλου
και παραλιακού δήμου του
Λεκανοπεδίου, με θητεία

στην Ευρώπη, με υψηλά ποσοστά εκλογής
και στενές σχέσεις με ιστορική οικογένεια
της «γαλάζιας» παράταξης, ετοιμάζεται να
είναι υποψήφιος για το Κοινοβούλιο στις
εθνικές εκλογές; Το εκμυστηρεύτηκε σε
στενούς φίλους και συνεργάτες του και
αμέσως άρχισε το παρασκηνιακό παιχνίδι
διαδοχής. Προς ώρας, οι μνηστήρες υπο-
ψήφιοι για τη διαδοχή μετρούνται στον
αριθμό 7… Κι ακόμα «είμαστε στην αρχή»,
ψιθυρίζει ένας «παλιός» στην παράταξη! 
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Y
μνους για τον νέο υπουργό Εθνι-
κής Οικονομίας και Οικονομικών
Κυριάκο Πιερρακάκη, εύσημα

για την πορεία της ελληνικής οικονο-
μίας και σήμα στις αγορές για τοποθε-
τήσεις στην Ελλάδα έστειλε ο πρόεδρος
του Eurogroup και υπουργός Οικονομι-
κών της Ιρλανδίας Πασκάλ Ντόναχιου. 

Χθες, ο κ. Ντόναχιου συναντήθηκε με
τον Κυριάκο Μητσοτάκη, τον αντιπρό-
εδρο της κυβέρνησης Κωστή Χατζηδά-
κη και τον υπουργό Εθνικής Οικονομίας

και Οικονομικών, στους οποίους
εξέφρασε την πλήρη ικανοποίησή
του για το ελληνικό success story,
λέγοντας χαρακτηριστικά: «Η Ελ-
λάδα δεν χαρακτηρίζεται πλέον
από την κρίση αλλά από την επιτυ-
χία και την ανάκαμψη». 

Απένειμε τα εύσημα για την
πρόοδο της ελληνικής οικονομίας

και εξέφρασε την πεποίθησή του ότι το
ελληνικό success story θα συνεχιστεί
και επί των ημερών του νέου υπουργού
Εθνικής Οικονομίας και Οικονομικών
Κυριάκος Πιερρακάκης. Μάλιστα,
επαίνεσε τον κ. Πιερρακάκη λέγοντας
ότι «κατά την πρόσφατη συνεδρίαση
του Eurogroup, διαπιστώσαμε ότι το
συμβούλιο απέκτησε ένα πολύ σοφό
και αποτελεσματικό μέλος». Μάλιστα,
εμφανίστηκε σίγουρος ότι «η πρόοδος
της ελληνικής οικονομίας θα συνεχι-
στεί υπό την ηγεσία του Κυριάκου Πιερ-
ρακάκη».

Η δημοσιονομική σταθερότητα
πυξίδα της κυβερνητικής πολιτικής

Στη συνάντηση με τον κ. Πιερρακάκη,
στην οποία συμμετείχαν σύσσωμο το οι-
κονομικό επιτελείο και ο επικεφαλής
οικονομικός σύμβουλος του πρωθυ-
πουργού Μιχάλης Αργυρού, συζητήθη-
καν οι κρίσιμες αποφάσεις που καλείται

να πάρει η Ευρώπη απέναντι στην πολι-
τική Τραμπ αλλά και το σχέδιο για την
ενίσχυση της άμυνας και ασφάλειας της
Ένωσης. Επιπλέον, πρέπει να σημειωθεί
ότι στη συνάντηση του πρωθυπουργού
με τον κ. Ντόναχιου, πέρα από τη συζή-
τηση για τη διεθνή αναταραχή λόγω
Τραμπ, έγινε εκτενής παρουσίαση της

ελληνικής οικονομίας, με τον Κυριάκο
Μητσοτάκη να προαναγγέλλει παροχές,
οι οποίες θα εξειδικευτούν τον προσεχή
Σεπτέμβριο στη Διεθνή Έκθεση Θεσσα-
λονίκης. 

Η τοποθέτηση του Ευρωπαίου αξιω-
ματούχου για την πορεία της ελληνικής
οικονομίας αποτελεί «διαβατήριο» για

την Ελλάδα και είναι βέβαιο ότι θα συμ-
βάλει στην ενίσχυση του ενδιαφέρον-
τος για την αγορά κρατικών ομολόγων,
αλλά και για περισσότερες και μεγαλύ-
τερες επενδύσεις στην πραγματική οι-
κονομία. Ο κ. Πιερρακάκης στις δηλώ-
σεις του ανέφερε ότι η ελληνική κυβέρ-
νηση υποδέχεται τον πρόεδρο του Eu-
rogroup σε μια τελείως διαφορετική
συγκυρία, καθώς η Ελλάδα αναπτύσσε-
ται και μειώνει το χρέος της, ενώ διαβε-
βαίωσε ότι η δημοσιονομική σταθερό-
τητα αποτελεί την πυξίδα της πολιτικής
της κυβέρνησης.

Γράφει 
o Λουκάς  

Γεωργιάδης

loukas1972@gmail.com
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Ύμνοι Ντόναχιου για 
Πιερρακάκη και Ελλάδα

Πασχαλινό τραπέζι με κόστος για όλα τα γούστα - Πόσο πάνε αρνί και κατσίκι
Ενδεικτική αύξηση 6,2%-6,3% θα δουν φέτος οι κα-

ταναλωτές στο πασχαλινό τραπέζι, με βάση τις τιμο-
ληψίες βασικών αγαθών του Ινστιτούτου Εμπορίου
και Υπηρεσιών της Ελληνικής Συνομοσπονδίας Εμ-
πορίου και Επιχειρηματικότητας (ΙΝΕΜΥ της ΕΣΕΕ).

Ειδικότερα, για ένα τραπέζι 4-6 ατόμων, το κόστος
κυμαίνεται από 99,45 έως και 142,95 ευρώ. Για λό-
γους συγκρισιμότητας των δεδομένων, για την εκτί-
μηση του κόστους του πασχαλινού τραπεζιού, συμ-
περιλαμβάνονται και οι τιμές των αγαθών που εντάσ-
σονται στο «πασχαλινό εορταστικό καλάθι» και το
«καλάθι του νοικοκυριού». Από τις τιμοληψίες προ-
κύπτει σημαντική αύξηση του κόστους σε αρνί και
κατσίκι, η οποία οφείλεται στη διόγκωση του κό-

στους παραγωγής από τους κτηνοτρόφους εξαιτίας
ανόδου των τιμών των ζωοτροφών και λοιπών εξό-
δων, στη μείωση της προσφοράς εξαιτίας των πληγ-
μάτων πανώλης αλλά και ευλογιάς, στη μη πλήρη
αποκατάσταση των ζημιών της κακοκαιρίας «Daniel»
στη Θεσσαλία και στο γεγονός ότι φέτος συμπίπτουν
ορθόδοξο και καθολικό Πάσχα. Από την άλλη, κατα-
γράφεται εντυπωσιακή άνοδος της τιμής του κακάο,
η οποία συμπαρασύρει το κόστος της σοκολάτας και
του σοκολατένιου αυγού. 

Οι καταναλωτές μπορούν να βρουν στη Βαρβάκειο
Αγορά, στα σουπερμάρκετ και τα εξειδικευμένα κα-
ταστήματα, το αρνί στα 10,99-17,50 ευρώ το κιλό, το
κατσίκι στα 11,99-19,30 ευρώ το κιλό, το κοτόπουλο

στα 4,99-8 ευρώ το κιλό, κρεμμύδια ξερά 0,88-2 το
κιλό, πατάτες 0,82-2,54 ευρώ το κιλό, παντζάρι 0,98-
2,89 ευρώ το κιλό, καρότα 0,70-2,69 ευρώ το κιλό,
μαρούλι 0,43-1,90 ευρώ το τεμάχιο, λάχανο 0,70-
2,29 ευρώ το κιλό, ντομάτες 1,50-3,89 ευρώ το κιλό,
σπανάκι 1,70-3,99 ευρώ το κιλό, αγγούρια 0,45-1,49
ευρώ το κιλό, μήλα 1,15-3,55 ευρώ το κιλό, πορτοκά-
λια 0,95-2,99 ευρώ το κιλό, μουστάρδα (250 γραμμά-
ρια) 0,49-7,75 ευρώ το τεμάχιο, τσουρέκι (450 γρμ.)
2,52-12,00 ευρώ το τεμάχιο, σοκολατένιο αυγό (240
γρμ) 7,87-24,60 ευρώ, βαμμένα αυγά 5,20-13,50 ευ-
ρώ η 12άδα, φέτα (400 γρμ.) 5,44-19,00 ευρώ το κιλό,
παρθένο ελαιόλαδο 6,89-17,90 ευρώ το λίτρο και
αναψυκτικά (1,5 λίτρο) 0,83-2,75 ευρώ.

Ο πρόεδρος του Eurogroup έστειλε μήνυμα στις αγορές
για το οικονομικό success story και ο Μητσοτάκης

προαναγγέλλει παροχές
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Κοντά στο 10% η αύξηση των επιβατών στα κρατικά αεροδρόμια το πρώτο τρίμηνο
Αύξηση 9,1% παρουσίασε η επιβατική κίνηση στα

24 αεροδρόμια διαχείρισης της ΥΠΑ, καθώς, σύμ-
φωνα με τα στατιστικά στοιχεία, το σύνολο των επι-
βατών την περίοδο Ιανουαρίου-Μαρτίου 2025
έφτασε τις 687.049, έναντι 629.557 επιβατών το
2024.

Αύξηση 6,5% προκύπτει και στην επιβατική κίνη-

ση για το πρώτο τρίμηνο του έτους 2025 στο σύνολο
των αεροδρομίων της χώρας όπου διεξάγονται εμ-
πορικές. Συγκεκριμένα, η επιβατική κίνηση το χρο-
νικό διάστημα Ιανουαρίου-Μαρτίου έφτασε τα
8.626.646, έναντι 8.096.698 επιβατών το αντίστοιχο
χρονικό διάστημα του 2024.

Αναφορικά με τον αριθμό διακίνησης αεροσκα-

φών την ίδια εξεταζόμενη περίοδο στο σύνολο των
αεροδρομίων της χώρας, των οποίων τον έλεγχο
εναέριας κυκλοφορίας ασκεί κυρίως η ΥΠΑ, σημεί-
ωσε αύξηση 5,2% σε σχέση με το 2024. Ειδικότερα,
πραγματοποιήθηκαν 75.132 πτήσεις, έναντι 71.413
πτήσεων το πρώτο τρίμηνο του 2024.

Ρ. Σαβ.
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Σ
ε ένα περιβάλλον ασταθές και
ευμετάβλητο λόγω των γεωπο-
λιτικών εξελίξεων και των κλι-

μακούμενων συγκρούσεων, ο Οργανι-
σμός Λιμένος Θεσσαλονίκης κατέγρα-
ψε ισχυρές επιχειρησιακές επιδόσεις,

οι οποίες τροφοδότη-
σαν ισχυρές οικονομι-
κές επιδόσεις για το
2024, όπως ανακοινώ-
θηκαν στην ετήσια οι-
κονομική έκθεση της

εταιρείας. 
Μέσω του λιμανιού

της Θεσσαλονίκης εξυπηρετήθηκαν
8.490.728 τόνοι εμπορευμάτων έναντι
7.362.408 το 2023 (+15,32%), 565.595
εμπορευματοκιβώτια (TEU’s) έναντι
520.048 το 2023 (+8,76%) και 2.155
πλοία έναντι 2.098 το 2023 (+2,72%).
3.1. Με τα δεδομένα αυτά, σε σχέση με
το 2023 εμφάνισαν αύξηση το γενικό
φορτίο κατά 15,31%, η κίνηση φορτίων
RO-RO κατά 15,74% και τα μοναδοποι-
ημένα φορτία (Ε/Κ) κατά 8,76% σε
TEU’s. Αντίθετα η διακίνηση χύδην
φορτίων εμφάνισε μείωση κατά 0,41%.

Τα έσοδα του ομίλου προσέγγισαν τα

100,7 εκατ. ευρώ το 2024, σε σύγκριση
με τα 85,9 εκατ. ευρώ της προηγούμε-
νης χρονιάς, αυξημένα σημαντικά κατά
14,8 εκατ. ευρώ (+17%), τροφοδοτούμε-
να από τα υψηλότερα έσοδα σε όλους
τους κύριους τομείς δραστηριότητας
της εταιρείας, όπως τα έσοδα του Σταθ-
μού Εμπορευματοκιβωτίων αυξήθηκαν
κατά 11,5 εκατ. ευρώ (+19%), του Σταθ-
μού Συμβατικού Φορτίου κατά 2,9 εκατ.
ευρώ (+14%), τα έσοδα από την Επιβατι-
κή Κίνηση αυξήθηκαν κατά 0,5 εκατ.
ευρώ (+54%), ενώ από την Εκμετάλλευ-
ση Χώρων κατά 0,3 εκατ. ευρώ (+7%).

Αναφορικά με την κερδοφορία του
ομίλου για το 2024, τα μεικτά κέρδη
ανήλθαν σε 47,1 εκατ. ευρώ, αυξημένα
κατά 9,5 εκατ. ευρώ (+25%) έναντι του
2023. Τα λειτουργικά κέρδη προ φό-
ρων, τόκων και αποσβέσεων (EBITDA)
ανήλθαν σε 42,6 εκατ. ευρώ έναντι 34,1
εκατ. ευρώ το 2023, αντικατοπτρίζον-
τας αύξηση 8,6 εκατ. ευρώ (+25%), ενώ
το περιθώριο EBITDA έφτασε στο 42%,

αυξημένο κατά 3 ποσοστιαίες μονάδες
σε σύγκριση με το προηγούμενο έτος.

Τι δηλώνει ο εκτελεστικός
πρόεδρος ΔΣ Αθανάσιος Λιάγκος

«Ο λιμένας της Θεσσαλονίκης εισέρ-
χεται πλέον σε νέα τροχιά ανάπτυξης,
μετά την πρόσφατη έκδοση του Προ-
εδρικού Διατάγματος με το οποίο εγ-
κρίθηκε το Master Plan της ΟΛΘ ΑΕ. Η
έγκριση του Master Plan αποτελεί ένα
σημαντικό ορόσημο ανάπτυξης της
εταιρείας, καθώς επιτρέπει να προχω-
ρήσει στην υλοποίηση των επενδύσε-
ων που ενισχύουν τις προοπτικές και
την ανταγωνιστικότητα του λιμένα, και
μεταξύ αυτών στην εκκίνηση του εμ-
βληματικού έργου της επέκτασης του
Προβλήτα 6, που αναμένεται να μπει
σύντομα σε φάση υλοποίησης. Η επέν-
δυση αυτή αναβαθμίζει σημαντικά τη
διεθνή θέση του λιμανιού, στηρίζει
άμεσα και έμμεσα τη δημιουργία νέων
θέσεων εργασίας, ενισχύει την περαι-

τέρω ανάπτυξη της ευρύτερης λιμενι-
κής κοινότητας και προσφέρει πολλα-
πλασιαστικά οφέλη στην οικονομία και
την κοινωνία, σε τοπικό και εθνικό επί-
πεδο», σημείωσε σχετικά ο εκτελεστι-
κός πρόεδρος ΔΣ Αθανάσιος Λιάγκος.

Το λιμάνι της Θεσσαλονίκης είναι το
μεγαλύτερο διαμετακομιστικό λιμάνι
της Ελλάδας σε συμβατικά φορτία. Εί-
ναι το πλησιέστερο λιμάνι της Ευρω-
παϊκής Ένωσης στις χώρες των Βαλκα-
νίων και τις Παρευξείνιας Ζώνης, πα-
ρέχει ασφάλεια στα διακινούμενα
φορτία και διαθέτει φυσική θαλάσσια
είσοδο που μπορεί να εξυπηρετήσει
πλοία μεγάλου βάθους. 

Πλεονέκτημά του είναι ο Σταθμός
Εμπορευματοκιβωτίων, ο οποίος λει-
τουργεί 24 ώρες με ενιαίες τιμές, η λει-
τουργία του συμβατικού λιμένα σε δύο
βάρδιες με υψηλού επιπέδου εξοπλι-
σμό και η Ελεύθερη Ζώνη που είναι μια
από τις 58 που λειτουργούν στην Ευ-
ρωπαϊκή Ένωση και η λειτουργία της
αποσκοπεί στη διευκόλυνση και ανά-
πτυξη του εμπορίου μεταξύ των κρα-
τών-μελών της ΕΕ και τρίτων χωρών
κατά κύριο λόγο. 

Γράφει 
η Ρεγγίνα 

Σαβούρδου

Εισροές 100,7 εκατ. ευρώ έναντι 85,9 εκατ. το 2023 
για τον λιμένα Θεσσαλονίκης

ΟΛΘ ΑΕ: Ιστορικό υψηλό 
σε έσοδα και κέρδη το 2024

ΟΛΘ ΑΕ: Ιστορικό υψηλό 
σε έσοδα και κέρδη το 2024
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Intralot: Επέκταση
συμβολαίου στο Νιου
Χάμσαϊρ για επτά χρόνια

Η Intralot ΑΕ ανακοίνωσε ότι η θυγατρική της
στις ΗΠΑ, Intralot, Inc., υπέγραψε επέκταση του
υφιστάμενου συμβολαίου παροχής συστημάτων
τυχερών παιχνιδιών με τη Λοταρία του Νιου
Χάμσαϊρ για επιπλέον επτά έτη, διασφαλίζοντας
τη συνεχή παροχή τεχνολογιών αιχμής και υπη-
ρεσίες υψηλής ποιότητας έως τον Σεπτέμβριο
του 2033.

Η επέκταση σηματοδοτεί τη συνέχιση μιας
αμοιβαία επωφελούς συνεργασίας μεταξύ
της Intralot και της Λοταρίας του Νιου Χάμ-
σαϊρ που ξεκίνησε το 2010, καθώς και την
πρώτη εγκατάσταση στις Ηνωμένες Πολιτείες
του καινοτόμου οικοσυστήματος τυχερών
παιχνιδιών LotosX Omni της Intralot.

Η πλατφόρμα του οικοσυστήματος θα ανα-
πτυχθεί σε υποδομή Cloud, προσφέροντας
αυξημένη ανθεκτικότητα, επεκτασιμότητα και
ασφάλεια κορυφαίου επιπέδου στη Λοταρία
του Νιου Χάμσαϊρ. Στο πλαίσιο της συμφω-
νίας, η τεχνολογική υποδομή της Λοταρίας θα
αναβαθμιστεί με νέα τερματικά της Intralot,
συμπεριλαμβανομένων του βραβευμένου
PhotonX (1.700 μονάδες) και των τερματικών
αυτόματης εξυπηρέτησης Gamestation και
των μηχανημάτων αυτόματης πώλησης
Dreamtouch Flex (900 μονάδες συνολικά).

Eurobank: Άμεση
χρηματοδότηση 
και νέα προνόμια 
με την Κάρτα Αγρότη

Η Eurobank συνεχίζει και φέτος τη διά-
θεση της Κάρτας Αγρότη («κάρτα») με
στόχο τη στήριξη της αγροτικής παραγω-
γής, μέσω της εξασφάλισης πρόσβασης
σε άμεση χρηματοδότηση, εμπλουτίζον-
τας τα χαρακτηριστικά της κάρτας με επι-
πλέον προνόμια. Σε συνεργασία με το
υπουργείο Αγροτικής Ανάπτυξης και Τρο-
φίμων, η Eurobank παρέχει στους αγρό-
τες την Κάρτα Αγρότη, ένα χρηματοδοτικό
εργαλείο μέσω του οποίου χορηγείται δι-
καίωμα υπερανάληψης σε ποσοστό 80%
επί της αξίας της Βασικής και Συμπληρω-
ματικής Αναδιανεμητικής Εισοδηματικής
Στήριξης, και της εισοδηματικής στήριξης
των Οικολογικών Προγραμμάτων («eco
schemes»), που τους αναλογούν. Η κάρτα
προσφέρει στους αγρότες άμεση και έγ-
καιρη πρόσβαση σε ρευστότητα ενώ διευ-
κολύνει τις καθημερινές συναλλαγές
τους. Παρέχει κάλυψη για τις βραχυπρό-
θεσμες συναλλακτικές ανάγκες που σχε-
τίζονται με την αγροτική τους εκμετάλ-
λευση, είτε πρόκειται για καλλιέργεια είτε
για εκτροφή ζωικού κεφαλαίου. Ο

ΙΚ
Ο

Ν
Ο

Μ
ΙΑ

H Famar, κορυφαίος πάροχος υπηρεσιών ανάπτυξης και παραγωγής φαρμα-
κευτικών και καλλυντικών προϊόντων (CDMO), με 75 χρόνια συνεχούς παρουσίας
στην Ελλάδα και την Ευρώπη, ανακοινώνει με ιδιαίτερη ικανοποίηση τη νέα στρα-
τηγική συνεργασία της με τη Septona. Η Septona, μια από τις πιο δυναμικά ανα-
πτυσσόμενες ελληνικές οικογενειακές επιχειρήσεις στον χώρο της προσωπικής
φροντίδας, με έντονη εξαγωγική δραστηριότητα σε πάνω από 70 χώρες παγκο-
σμίως, επέλεξε το Κέντρο Διανομής της Famar στη Θήβα για την αποθήκευση και
διανομή του προϊοντικού της χαρτοφυλακίου. Η συμφωνία αυτή ενισχύει περαι-
τέρω το αποτύπωμα της Famar στην ελληνική αγορά και επιβεβαιώνει τον στρατηγικό της ρόλο στην αλυσίδα εφοδιασμού προϊόντων
φαρμακευτικής και καθημερινής υγιεινής. Σήμερα, το Κέντρο Διανομής της Famar καλύπτει ήδη πάνω από το 60% της εγχώριας αγο-
ράς, αποτελώντας το μεγαλύτερο εξειδικευμένο logistics hub για φαρμακευτικά και καλλυντικά προϊόντα στην Ελλάδα.

Στρατηγική συνεργασία Famar με Septona

Την αύξηση κεφαλαίου ως 40 εκατ.
ευρώ καλούνται να εγκρίνουν οι μέτο-
χοι της Premia Properties σε τακτική
Γενική Συνέλευση που θα λάβει χώρα
στις 8 Μαΐου στα γραφεία της εταιρεί-
ας. Η ΑΜΚ θα λάβει χώρα με καταβολή
μετρητών μέσω έκδοσης έως 80 εκατ.
μετοχών ονομαστικής αξίας 0,5 ευρώ
έκαστη, με δυνατότητα μερικής κάλυ-
ψης. Η τιμή διάθεσης θα οριστεί από το Διοικητικό Συμβούλιο
της εισηγμένης. 

Όπως αναφέρεται στην έκθεση του ΔΣ, η αύξηση θα γίνει με
αποκλεισμό του δικαιώματος προτίμησης των υφιστάμενων
μετόχων της εταιρείας και τη διάθεση των νέων μετοχών στην
τιμή διάθεσης που θα αποφασίσει το Διοικητικό Συμβούλιο, μέ-

σω δημόσιας προσφοράς σε ιδιώτες
και ειδικούς επενδυτές, με δικαίωμα
κατά προτεραιότητα κατανομής νέων
μετοχών στους υφιστάμενους μετό-
χους της εταιρείας, ανάλογα με τη συμ-
μετοχή τους στο υφιστάμενο μετοχικό
κεφάλαιο της εταιρείας (το «δικαίωμα
προνομιακής κατανομής»), έτσι ώστε
να δύνανται να διατηρήσουν το ποσο-

στό συμμετοχής τους αμετάβλητο σε σχέση με το ποσοστό που
θα κατέχουν στο μετοχικό κεφάλαιο της εταιρείας πριν την αύ-
ξηση (κατά την ημερομηνία που θα οριστεί από το Διοικητικό
Συμβούλιο). Τυχόν αδιάθετες νέες μετοχές, μετά την άσκηση
του δικαιώματος προνομιακής κατανομής, θα μπορούν να δια-
τεθούν κατά την κρίση του Διοικητικού Συμβουλίου.

Η
επιτυχημένη πορεία του Γιώργου
Στάσση στο τιμόνι της ΔΕΗ επι-
σφραγίστηκε κατά τη χθεσινή Γε-

νική Συνέλευση των μετόχων του ομίλου,
η οποία, με ποσοστό άνω του 93% επί των
συμμετεχόντων, ανανέωσε τη θητεία του
για τη θέση του προέδρου και διευθύνον-
τος συμβούλου για τρία χρόνια και συγ-
κεκριμένα μέχρι τις 15 Απριλίου 2028.

Η ανανέωση της θητείας του ισχυρού
άνδρα της ΔΕΗ, ο οποίος βρίσκεται στην
κορυφή της διοικητικής πυραμίδας από
το 2019, όταν και παρέλαβε τα ηνία του
μεγαλύτερου ελληνικού ενεργειακού
ομίλου στο χείλος του γκρεμού, μετατρέ-
ποντάς τον από μια εσωστρεφή δημόσια
εταιρεία με υψηλή εξάρτηση από τον ρυ-
πογόνο λιγνίτη σε έναν powertech όμιλο
με πράσινο προσανατολισμό, αποτελεί
ψήφο εμπιστοσύνης, τόσο των μετόχων -
συμπεριλαμβανομένων προφανώς του
ελληνικού Δημοσίου διά του Υπερταμεί-
ου- όσο και της CVC Capital, η οποία απο-
τελεί τον μεγαλύτερο ιδιώτη μέτοχο με
ποσοστό 10,34%. Στα χέρια του Γιώργου
Στάσση, η ΔΕΗ κατάφερε να ηγείται στη

Νοτιοανατολική Ευρώπη στον τομέα των
Ανανεώσιμων Πηγών Ενέργειας, με σει-
ρά έργων καθαρής ενέργειας εκτός συ-
νόρων, ενώ επεκτάθηκε σε τομείς όπως
οι τηλεπικοινωνίες, τα data centers, ενώ
προχώρησε και σε deals με τις εξαγορές
της Enel Romania και της Κωτσόβολος.

Παράλληλα, η Γενική Συνέλευση ενί-
σχυσε το Διοικητικό Συμβούλιο με πε-
ρισσότερο «άρωμα γυναίκας» με τη Γε-

ωργία Χριστοδουλοπούλου. Μάλιστα, η
είσοδός της στο ΔΣ συνδέεται με την
απόφαση της ΔΕΗ να συμμορφωθεί πο-
λύ νωρίτερα από την καταληκτική προθε-
σμία της 30ής Ιουνίου 2026 στο νέο νο-
μοθετικό πλαίσιο για την ισόρροπη εκ-
προσώπηση των φύλων στα Διοικητικά
Συμβούλια, το οποίο προβλέπει ότι οι με-
γάλες εταιρείες, που απασχολούν πάνω
από 250 εργαζομένους και έχουν ετήσιο
κύκλο εργασιών τουλάχιστον 50 εκατ.
ευρώ, οφείλουν να διαθέτουν ποσοστό
συμμετοχής του υποεκπροσωπούμενου
φύλου (που συνήθως είναι το γυναικείο)
που να μην υπολείπεται του 33% επί του
συνόλου των μελών. Στο σχήμα του ΔΣ
επανεκλέγονται η Δέσποινα Δοξάκη, ο
Στέφανος Καρδαμάκης και ο Πύρρος
Παπαδημητρίου ως ανεξάρτητα μη εκτε-
λεστικά μέλη, ο Αλέξανδρος Πατεράκης
ως εκτελεστικό μέλος και οι Αλέξανδρος
Φωτακίδης, Μαρία Ψυλλάκη ως μη εκτε-
λεστικά και ανεξάρτητα μη εκτελεστικά
μέλη, ενώ επιπλέον της κ. Χριστοδουλο-
πούλου εισέρχεται και ο Ιωάννης Παπα-
χρήστου ως μη εκτελεστικό μέλος.

Στο τιμόνι της ΔΕΗ μέχρι το 2028 ο Γιώργος Στάσσης
Επιμέλεια: Αμαλία Κάτζου

Premia: Προχωρά σε αύξηση κεφαλαίου έως 40 εκατ. ευρώ



«E
βρεξε»… πρόστιμα και τιμωρίες στο πειθαρ-
χικό όργανο της Super League για όσα έγι-
ναν μετά το ντέρμπι του Ολυμπιακού με την

ΑΕΚ στο «Γεώργιος Καραϊσκάκης», στο οποίο οι «ερυθρό-
λευκοι» κατέκτησαν και μαθηματικά το πρωτάθλημα. Η
συμπλοκή ποδοσφαιριστών και παραγόντων οδήγησε στις

σχετικές κλήσεις σε απολογία, με αποτέλε-
σμα να υπάρξουν και οι ανάλογες ποινές.

Επί της ουσίας για τέσσερις ποδοσφαιρι-
στές, δυο των «ερυθρόλευκων» και δυο
των «κιτρινόμαυρων», η σεζόν τελείωσε
αναφορικά με το πρωτάθλημα, καθώς τι-
μωρήθηκαν με τρεις αγωνιστικές. Όσες
απομένουν για να πέσει και τυπικά η αυλαία
στη Super League. Για την ΑΕΚ, βέβαια,

που «κυνηγά» τον στόχο της δεύτερης θέσης και την πα-
ρουσία της στα προκριματικά του Champions League της
επόμενης περιόδου, το πρόβλημα είναι πιο σημαντικό.

Με τρεις αγωνιστικές, λοιπόν, τιμωρήθηκαν οι Αλέξαν-
δρος Πασχαλάκης, Νταβίντ Κάρμο από τον Ολυμπιακό και

οι Αντονί Μαρσιάλ, Άρολντ Μουκουντί από την ΑΕΚ. Πρό-
κειται για τους τέσσερις ποδοσφαιριστές που αποβλήθη-
καν από τον Ιταλό διαιτητή της αναμέτρησης, λόγω της εμ-
πλοκής τους στα μεταξύ τους επεισόδια μετά τη λήξη του
αγώνα. Είναι απορίας άξιο πάντως πώς ο Ιταλός διαιτητής
δεν… πήρε χαμπάρι κι άλλους τόσους -ενδεχομένως και
περισσότερους- ποδοσφαιριστές που έγιναν μαλλιά κου-
βάρια στις ίδιες διενέξεις και εντάσεις στο κέντρο του γη-
πέδου.

Με μία αγωνιστική απουσίας από τον αγωνιστικό χώρο,
τιμωρήθηκε και ο προπονητής της ΑΕΚ Ματίας Αλμέιδα,
όπως και ο βοηθός του, Ντάνιελ Βέγκα, οι οποίοι επίσης

είχαν αντικρίσει την κόκκινη κάρτα. Ο Αργεντινός τεχνικός
απειλούνταν με μεγαλύτερη τιμωρία, καθώς είχε κληθεί
σε απολογία για το περιστατικό με τον Νταβίντ Κάρμο, τον
οποίο κατηγορήθηκε ότι έπιασε από τον λαιμό στη διάρ-
κεια των επεισοδίων.

Η ΑΕΚ κατά την εκδίκαση της υπόθεσης αρνήθηκε την
κατηγορία και εντέλει ο Αλμέιδα απαλλάχθηκε. Η ποινή
της κόκκινης κάρτας, ωστόσο, παραμένει και έτσι ο Αργεν-
τινός προπονητής θα απουσιάσει από το παιχνίδι της ΑΕΚ
με τον Ολυμπιακό στην Opap Arena στις 27 Απριλίου.

Το… σίριαλ των όσων έγιναν στη λήξη του Ολυμπια-
κός - ΑΕΚ πάντως δεν τελειώνει εδώ. Οι καταγγελίες
που έχει κάνει η ΠΑΕ ΑΕΚ για προπηλακισμό ποδο-
σφαιριστών της από μη διαπιστευμένους που βρέθηκαν
στη φυσούνα υπό την ανοχή του Ολυμπιακού αναμένε-
ται να διερευνηθούν. Μάλιστα, οι Ρότα και Κοϊτά έχουν
καταγγείλει ότι δέχτηκαν επίθεση, ενώ σύμφωνα με
όσα έχει αναφέρει ο ιδιοκτήτης της ΠΑΕ ΑΕΚ Μάριος
Ηλιόπουλος, του θέματος θα επιληφθούν η ΔΕΑΒ αλλά
και η Αστυνομία. 
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Με αποκλεισμό τριών αγωνιστικών 
τιμωρήθηκαν Πασχαλάκης, Κάρμο, Μαρσιάλ

και Μουκουντί για τα επεισόδια μεταξύ 
παικτών, προπονητών και παραγόντων 
μετά το Ολυμπιακός - ΑΕΚ στο Φάληρο

Γράφει 
o Χρήστος
Γιαννούλης

Οι… τσαμπουκάδες πληρώνονται



Προς Μπλάκμπερν 
ο Ρούνεϊ

Επιστρέφει στους πάγκους ο Γουέιν Ρούνεϊ,
καθώς είναι σε επαφές για να αναλάβει την τε-
χνική ηγεσία της Μπλάκμπερν. Η Πλίμουθ ανα-
κοίνωσε στο τέλος του 2024 την κοινή συναινέσει
λύση της συνεργασίας με τον παλαίμαχο σταρ,
μετά από περίπου επτά μήνες στην τεχνική ηγε-
σία της, και εκείνος ετοιμάζεται για την επόμενη
δουλειά του. 

«Μαγικός» 
Κάρι για πλέι οφ

Ο Στεφ Κάρι σημείωσε 37 πόντους και ο Τζίμι
Μπάτλερ ΙΙ Ι  πρόσθεσε 38, οδηγώντας τους
Γκόλντεν Στέιτ Γουόριορς σε νίκη με 121-116 επί
των Μέμφις Γκρίζλις στον αγώνα πλέι ιν της Δύ-
σης, το βράδυ της Μεγάλης Τρίτης στο Σαν Φραν-
σίσκο. Οι «πολεμιστές» εξασφάλισαν έτσι την 7η
θέση στην κατάταξη και θα αντιμετωπίσουν τους
δεύτερους Χιούστον Ρόκετς στον πρώτο γύρο
των πλέι οφ.

Η επιστροφή του Ραούλ
Ο Ραούλ Γκονζάλες, μια από τις μεγάλες δόξες

της Ρεάλ Μαδρίτης, αποφάσισε να φύγει στο τέ-
λος της σεζόν από την Καστίγια, τη Β’ ομάδα της
«βασίλισσας», και ήδη έχει συμφωνήσει με τη
Σάλκε για να αναλάβει από το καλοκαίρι την τε-
χνική ηγεσία της, σύμφωνα με το σχετικό ρεπορ-
τάζ της γερμανικής εφημερίδας «Bild».

«Δένει» Ρούντιγκερ 
η Ρεάλ Μαδρίτης

Η Ρεάλ Μαδρίτης έχει αποφασίσει να κρατήσει
στο δυναμικό της τον Αντόνιο Ρούντιγκερ και τα
επόμενα χρόνια. Η διοίκηση της ισπανικής ομά-
δας πιστεύει στην αξία του 31χρονου Γερμανού
διεθνούς στόπερ και σύμφωνα με την εφημερίδα
«AS», τις επόμενες εβδομάδες θα υπογράψει τη
διετή επέκταση του συμβολαίου του έως το κα-
λοκαίρι του 2028.

Φανέλα για τον Σένα
Η πορτογαλική ομάδα πρώτης κατηγορίας Εστο-

ρίλ θα αγωνιστεί αυτό το Σάββατο με ειδικές εμφα-
νίσεις στα χρώματα της σημαίας της Βραζιλίας -
πράσινο και κίτρινο- για να τιμήσει την 40ή επέτειο
από την πρώτη νίκη τού Άιρτον Σένα στη Formula
1. Η ειδική φανέλα είναι εμπνευσμένη από το εμ-
βληματικό κράνος του τρεις φορές παγκόσμιου
πρωταθλητή, ο οποίος το 1985 στο Εστορίλ πήρε
την πρώτη νίκη του στην F1.
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Βουτιά 
για… Γκίνες

Τ
η δική του διάσταση για
όσα έγιναν στο κλειστό
της Γλυφάδας και στην

αναμέτρηση με τον Ολυμπιακό
έδωσε ο Πανιώνιος. Η «κυανέρυ-
θρη» ΚΑΕ εξέδωσε ανακοίνωση
στην οποία μεταξύ άλλων αναφέ-
ρεται σε υποκρισία και εκτόξευ-
ση χυδαιότητας.

Ο Πανιώνιος υπογραμμίζει
πως «δεν υψώνουμε το δάχτυλο
σε κανέναν, αλλά ούτε και δεχό-
μαστε υποδείξεις από εκείνους
που παραβλέπουν τα δικά τους
σκοτεινά σημεία και πολλές φορές εκτοξεύουν τη
χυδαιότητά τους σε δημόσια θέα και μπροστά σε κά-
μερες».

«Ο καθένας από τη θέση του φέρει ευθύνη για το πλαί-

σιο μέσα στο οποίο λειτουργεί και εκφράζεται. Και φυσι-
κά είναι υπόλογος», τονίζεται σε άλλο σημείο της ανακοί-
νωσης, η οποία κλείνει με ευχές για τις ημέρες του Πά-
σχα.

Επιμέλεια:  Χρήστος Γιαννούλης 

«Κυανέρυθρη» αντίδραση

Από έναν βράχο ύψους 35 μέτρων στο Ακαπούλκο, την περίφημη 
Κεμπράδα, έκαναν… βουτιά οι εικονιζόμενοι αθλητές καταδύσεων. Το επίτευγμα 

ήταν αρκετό για να τους δώσει μια θέση στο βιβλίο των Ρεκόρ Γκίνες. 
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Γράφει 
η Δήμητρα 

Δάρδα

Κάτι σκοτεινό ξυπνά στο «Μικρό Αργώ»
Ένα από τα πιο σημαντικά και αναγνωρίσιμα έργα της

παγκόσμιας λογοτεχνίας, «Η παράξενη υπόθεση του
δρα Τζέκιλ και του κύριου Χάιντ» του Ρόμπερτ Λούις
Στίβενσον (1886), επιστρέφει θεατρικά στις 2 Μαΐου για
να μας ταράξει… Η «σκοτεινή» νουβέλα, που γεννήθη-
κε μέσα από ένα όνειρο του ίδιου του συγγραφέα, μετα-
τρέπεται στο «Μικρό Αργώ» σε μια ελκυστική παράστα-
ση που συνδυάζει την ένταση της ψυχολογικής πάλης
με τη χορογραφία και την κινησιολογία.

Σε σκηνοθεσία, χορογραφία και διασκευή του Πάρη
Μαντόπουλου και μετάφραση της Ιφιγένειας Ντούμη, το
ανατρεπτικό θεατρικό δεν αποτελεί απλά μια αναπαρά-

σταση του κλασικού έργου, ούτε μένει μόνο στην ψυχο-
λογική ανάλυσή του. Είναι μια σύγχρονη αναδιαμόρφω-
ση της αναζήτησης του ανθρώπου για τα όρια της ηθικής
και της ψυχικής του διάστασης και μια ευκαιρία για το
κοινό να βιώσει τη σκοτεινή αυτή ιστορία με έναν φρέ-
σκο και καλλιτεχνικά ανατρεπτικό τρόπο. 

Παράλληλα, το αριστούργημα της γκόθικ λογοτεχνίας
έχει γίνει συνώνυμο της έννοιας της διπλής προσωπικό-
τητας και έχει επηρεάσει βαθιά τη λογοτεχνία, την ψυ-
χολογία και τον πολιτισμό. Πρωταγωνιστούν: Γιώργος
Καφετζόπουλος, Ιώ Λατουσάκη, Ράνια Αθανασοπού-
λου, Μιχάλης Κουτσκουδής και Σάββας Σωτηρόπουλος. 

Ξ
εχωριστοί και δημιουργικοί, οι
δύο μεγάλοι σολίστ πρόσωπο με
πρόσωπο στη σκηνή, για μια συ-

νάντηση γεμάτη συναίσθημα, αναμνή-
σεις και μελωδική μαγεία. Ο Θανάσης
Πολυκανδριώτης και ο Στέφανος Κορ-
κολής ενώνουν τις δυνάμεις τους για
μια μοναδική παράσταση στις 5 Μαΐου
στο «Παλλάς», μια μουσική «συνομι-
λία» ιδιαίτερη και απρόσμενη ανάμεσα
στο μπουζούκι και το πιάνο.

Στη μεγάλη γιορτή με τίτλο «Μαζί», οι
καταξιωμένοι συνθέτες παρουσιάζουν
ένα πρόγραμμα-εμπειρία με τα γνω-
στότερα τραγούδια τους «ντυμένα» με
τις φωνές των Δημήτρη Μπάση, Σοφίας
Μανουσάκη και Σοφίας Παπουλάκου.

Κομμάτια αγαπημένα, διαχρονικά,
«χρυσά» και πολυτραγουδισμένα: «Τα

πήρες όλα», «Κι έλεγες», «Τελειώσαμε
λοιπόν», «Τι έκανα για πάρτη μου»,
«Στου φεγγαριού την αγκαλιά», «Ατέ-
λειωτο ταξίδι», «Θες», «Κάποιες φο-
ρές», «Σβήσε το φεγγάρι», «Δεν είσαι
εδώ», «Εκατό φορές κομμάτια», «Σκό-
νη και θρύψαλα». Ο Θανάσης Πολυ-
κανδριώτης με τη δεξιοτεχνία στο
μπουζούκι και την αγάπη του για το
γνήσιο ελληνικό τραγούδι έγραψε τις
δικές του χρυσές σελίδες. Δίπλα στους
μεγαλύτερους, αλλά και μόνος του,
απέδειξε πως η ψυχή και το ταλέντο
δεν κρύβονται.

Ερμηνευτής, συνθέτης και πιανίστας,

ο Στέφανος Κορκολής είναι ένας αληθι-
νός ποιητής των πλήκτρων που ταξίδε-
ψε τη μουσική του από την Αθήνα έως
το Παρίσι και τον κόσμο όλο. Από τις
σπουδές του στη Γαλλία μέχρι τις διε-
θνείς συνεργασίες του, ένωσε το κλασι-
κό με το σύγχρονο, το συναίσθημα με
την τεχνική.

Για καλό σκοπό
Την κοινή συναυλία διοργανώνει ο

Σύλλογος Φίλων του ΓΟΝΚ «Οι Άγιοι
Ανάργυροι» για την εξασφάλιση οικο-
νομικών πόρων. Σκοπός, η πραγματο-
ποίηση προγραμμάτων με βασική επι-

δίωξη την εθελοντική ανθρώπινη και
ζεστή προσέγγιση του ασθενούς του
Ογκολογικού Νοσοκομείου «Οι Άγιοι
Ανάργυροι», την ηθική και οικονομική
υποστήριξη των οικονομικά αδυνάτων,
τη δυνατή λύση των πρακτικών προ-
βλημάτων που αντιμετωπίζει και τη δι-
ευκόλυνση της υποδομής λειτουργίας
της κατ’ οίκον νοσηλείας των ασθενών
του νοσοκομείου. 

Ο σύλλογος σήμερα προσφέρει ανε-
κτίμητο έργο στο κοινωνικό σύνολο
ενημερώνοντας και ευαισθητοποιών-
τας τον γενικό πληθυσμό για την έγκαι-
ρη διάγνωση του καρκίνου του μαστού.
Μια από τις σημαντικότερες δραστη-
ριότητές του είναι η διαχείριση και λει-
τουργία του Κέντρου Έγκαιρης Διά-
γνωσης του Καρκίνου του Μαστού.

Πολυκανδριώτης - Κορκολής: 
Δύο μουσικοί κόσμοι μαζί

Ενώνουν τις δυνάμεις τους για μια μοναδική 
παράσταση στις 5 Μαΐου στο «Παλλάς»
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Συνέχεια στην επόμενη σελίδα

Η δυναμική
25χρονη
επιχειρηματίας
της luxury Kèos

Η δυναμική
25χρονη
επιχειρηματίας
της luxury Kèos

στη Δήμητρα Δάρδα

H
Κατερίνα Κωτσιοπούλου είναι το πρόσωπο πίσω από την
Kèos, το διεθνώς φημισμένο πολυτελές brand καλλυντι-
κών, εμπνευσμένο από την ελληνική φύση. Η 25χρονη

όμορφη μοναχοκόρη του ισχυρού επιχειρηματία Σαράντη Κωτσιό-
πουλου, παρότι μεγάλωσε σε ένα περιβάλλον οικονομικής άνεσης,
δεν επέλεξε τη ζωή της κοσμικής ξεγνοιασιάς. Αντί να επιλέξει την
ανεμελιά της νεαρής ηλικίας, ακολούθησε το όραμά της και πέτυχε
να δημιουργήσει ένα brand που ήδη ξεχωρίζει για την ποιότητα, την
αισθητική και τη φιλοσοφία του.

Δημιουργήσατε μια επιτυχημένη επιχείρηση, ένα ήδη
διάσημο brand και είστε μόλις 25 ετών. Ποιος σας καθο-
δήγησε;

Ο πατέρας μου Σαράντης Κωτσιόπουλος ήταν, είναι και θα είναι
μέντορας και υποστηρικτής μου. Είναι επιχειρηματίας και με ενέ-
πνευσε με το παράδειγμά του. Μου δίδαξε αξίες όπως η πειθαρχία,
η επιμονή και η ουσία της επιχειρηματικότητας. Γενικότερα όλη μου
η οικογένεια είναι δραστήρια επαγγελματικά και με ώθησε να ακο-
λουθήσω τον δικό μου δρόμο.

Και όσον αφορά την επαγγελματική σας εξέλιξη;
Συμμετέχω ενεργά σε εκπαιδευτικά προγράμματα και σεμινάρια
που ενισχύουν τις δεξιότητές μου και με βοηθούν να εξελίσσομαι
διαρκώς.

Πώς γεννήθηκε η ιδέα να ασχοληθείτε με τον χώρο των
καλλυντικών;

Η ιδέα ξεκίνησε από μια προσωπική ανάγκη. Σε νεαρή ηλικία αντι-

μετώπιζα διάφορα θέματα με το δέρμα μου και αυτό με ώθησε να
αναζητώ προϊόντα που να είναι πραγματικά αποτελεσματικά, αγνά
και φιλικά προς την επιδερμίδα. Παράλληλα, πάντα είχα μια βαθιά
σύνδεση με την έννοια του selfcare. Με ενδιαφέρουν η ολιστική
φροντίδα του εαυτού, η καλή διατροφή, η άσκηση και, φυσικά, η
σωστή περιποίηση του δέρματος. Ήθελα λοιπόν να δημιουργήσω
ένα προϊόν που να έχει ανταγωνιστικό πλεονέκτημα στην ελληνική
και διεθνή αγορά με αυτοματοποιημένη παραγωγή και πρώτες ύλες
υψηλής ποιότητας. Το όραμά μου ήταν να προσφέρω κάτι που να
ξεχωρίζει όχι μόνο αισθητικά αλλά και ουσιαστικά, να είναι αποτε-
λεσματικό και με προοπτικές εξέλιξης. Ήθελα να χτίσω ένα brand
που να δίνει αξία σε εμένα, στους ανθρώπους που το επιλέγουν και
στον κλάδο συνολικά.

Γιατί Kèos; Τι συμβολίζει για εσάς;

Kèos είναι η προσωπική μου επανάσταση! Είναι η στιγμή που απο-

φάσισα να βγω από τη ζώνη άνεσής μου και να δημιουργήσω κάτι

με ουσία, όραμα και ταυτότητα. Πέρα από το brand, είναι ένα βαθιά

προσωπικό σύμβολο για μένα. Η λέξη «Kèos» και ο λογότυπός μας

είναι εμπνευσμένα από τη Χίο, τον τόπο όπου βρέθηκα για πρώτη

φορά μόνη μου για να σπουδάσω στο Πανεπιστήμιο Αιγαίου.

Σας επηρέασε βαθιά το νησί!
Εκεί ήταν που ωρίμασα πραγματικά. Ήταν ένα καθοριστικό κεφά-
λαιο στη ζωή μου που με διαμόρφωσε σε αυτό που είμαι σήμερα.
Ήθελα να τιμήσω αυτό τον τόπο και να του χαρίσω κάτι πίσω.

Ποια είναι η καινοτομία των προϊόντων σας;
Η καινοτομία των προϊόντων μας βασίζεται στη στρατηγική επιλογή
δραστικών ουσιών με αποδεδειγμένη αποτελεσματικότητα. Μια
από τις πιο χαρακτηριστικές είναι το Novoretin®, ένα φυσικό
ενεργό συστατικό που δρα ως εναλλακτικό της ρετινόλης. Προ-
σφέρει όλα τα οφέλη της, όπως αντιγήρανση και ενίσχυση της λάμ-
ψης, χωρίς τους ερεθισμούς που συχνά προκαλεί η συμβατική ρε-
τινόλη. Την έχουμε ενσωματώσει με επιτυχία σε αρκετές φόρμου-
λες, με πιο χαρακτηριστικά τα αντηλιακά μας, τα οποία αγαπήθη-
καν ιδιαίτερα.

Παράλληλα, αξιοποιείτε τη μαστίχα Χίου.
Αξιοποιούμε έναν εξαιρετικά πολύτιμο φυσικό θησαυρό! Η μαστίχα
έχει αντιμικροβιακές, αντιοξειδωτικές και επουλωτικές ιδιότητες
και λειτουργεί ευεργετικά στην εξισορρόπηση της λιπαρότητας και
τη βελτίωση της υφής του δέρματος. Η φιλοσοφία μας είναι να
επενδύουμε συνεχώς σε δραστικά συστατικά που σέβονται το δέρ-
μα αλλά προσφέρουν πραγματικά αποτελέσματα. Και αυτό ακριβώς
θα συνεχίσουμε να κάνουμε, να εξελίσσουμε τις συνθέσεις μας βα-
σισμένοι στη δύναμη της φύσης και της επιστήμης.

Ένα πολυτελές brand όπως η Kèos είναι  προσιτή οικο-
νομικά για τη μέση Ελληνίδα;

Παρότι πολυτελής, η Kèos παραμένει προσιτή για τη μέση Ελληνί-
δα. Συνδυάζει κορυφαία συστατικά, υψηλή αποτελεσματικότητα
και εξαιρετική εξυπηρέτηση σε τιμή που αντικατοπτρίζει την αξία
της. Πιστεύω στη σωστή επένδυση, less is better! Αυτό ακριβώς εκ-
φράζει και το brand.

Σας αγκάλιασε εύκολα η αγορά ως νέα επιχειρηματία;
Ναι, η αγορά με υποδέχτηκε θετικά, κάτι που δεν θεωρώ καθόλου
δεδομένο. Οι πρώτες συνεργασίες που έκανα, με σημαντικούς προ-
μηθευτές και εταιρείες, έπαιξαν καθοριστικό ρόλο στην αρχική
ανάπτυξη του brand. Ήταν αυτοί που πίστεψαν στην ιδέα μου από
την αρχή και με στήριξαν σε ένα ιδιαίτερα απαιτητικό ξεκίνημα.

Ιδιαίτερα θέλω να ευχαριστήσω ToFarmakeioMou.gr και την
ομάδα του Mr.Pharmacy, οι πρώτες μας συνεργασίες σε online επί-
πεδο είναι σημαντικές για την προβολή και την εξέλιξή μας. Επίσης,
η πρώτη φυσική μας παρουσία στο κατάστημα «Clodist» στο Ψυχικό

Τι λέει στην «Political» η μοναχοκόρη
του ισχυρού επιχειρηματία Σαράντη
Κωτσιόπουλου, η οποία ακολούθησε

το όραμά της και δημιούργησε 
ένα ξεχωριστό ποιοτικό brand 

ΚΑΤΕΡΙΝΑ ΚΩΤΣΙΟΠΟΥΛΟΥ

« Παρότι πολυτελής, η Kèos παραμένει
προσιτή για τη μέση Ελληνίδα. Συνδυάζει
κορυφαία συστατικά, υψηλή
αποτελεσματικότητα και εξαιρετική
εξυπηρέτηση σε τιμή που αντικατοπτρίζει
την αξία της. Πιστεύω στη σωστή
επένδυση, less is better! Αυτό ακριβώς
εκφράζει και το brand



ήταν για εμένα ένα ορόσημο. Ήταν η στιγμή που το brand άρχισε να
παίρνει σάρκα και οστά μέσα στον πραγματικό χώρο, δίνοντάς μας
άλλη δυναμική και ορατότητα. Η εμπιστοσύνη που χτίστηκε από τό-
σο νωρίς μας έδωσε ώθηση και έδειξε πόσο σημαντική είναι η στή-
ριξη σε κάθε νέο επιχειρηματία που προσπαθεί να φέρει κάτι και-
νούργιο στην αγορά.

Βρέθηκαν και επιτήδειοι που πιθανά εκμεταλλεύτηκαν
το όραμα αλλά και το νεαρό της ηλικίας σας;

Δυστυχώς ναι. Στην αρχή, λόγω απειρίας και ηλικίας, υπήρξαν άτο-
μα που προσπάθησαν να εκμεταλλευτούν την εμπιστοσύνη μου.
Έκανα λάθη, αλλά έμαθα να θέτω πια αυστηρά κριτήρια. Συνειδητο-
ποίησα πως δεν μοιραζόμαστε όλοι τις ίδιες αρχές, και αυτό σε με-
γάλο βαθμό σχετίζεται με το μορφωτικό, κοινωνικό ή και οικονομι-
κό υπόβαθρο του καθενός. Χαίρομαι όμως που «πλήρωσα το μάθη-
μα» νωρίς.

Τι περιλαμβάνει το στρατηγικό σας πλάνο;
Δεν επικεντρώνεται απλώς στην επέκταση αλλά στο να επιλέγουμε
σημεία που αντανακλούν τις αξίες και την αισθητική του brand μας.
Θέλουμε κάθε συνεργασία να αναδεικνύει τη φιλοσοφία μας και να
είναι σε χώρους που συμβαδίζουν με το όραμά μας.

Σήμερα σε πόσα σημεία φιγουράρουν τα προϊόντα σας;
Είναι πλέον διαθέσιμα σε αρκετά σημεία, όπως φαρμακεία και φυ-
σικά καταστήματα. Μπορεί κανείς να τα βρει στο «Gazebo» στο Χαϊ-
δάρι, ενώ με την έναρξη της νέας σεζόν έχουμε παρουσία σε νησιά
όπως η Χίος (στο «Volisshop»), η Ρόδος, η Σέριφος και σύντομα η
Μύκονος.

Θα επενδύσετε στις αγορές του εξωτερικού;
Η ανάγκη για τα προϊόντα μας ξεπερνά τα σύνορα της χώρας μας και
βλέπω τεράστιες δυνατότητες για ανάπτυξη σε διεθνές επίπεδο. Οι
αγορές του εξωτερικού αποτελούν το επόμενο μεγάλο βήμα για την
επιχείρησή μας και ήδη έχουμε κάνει τις πρώτες κινήσεις προς αυ-
τή την κατεύθυνση. Σκοπεύω να συνεχίσουμε να επενδύουμε σε
περιοχές όπου υπάρχουν πραγματική ζήτηση και αναγνώριση για
την ποιότητα των προϊόντων μας ώστε να ενισχύσουμε τη θέση μας
στις παγκόσμιες αγορές. Πρόσφατα έχω προχωρήσει σε μια στρα-
τηγική κίνηση που θα ανακοινωθεί στους επόμενους μήνες και
ανυπομονώ να μοιραστώ περισσότερες λεπτομέρειες.

Τι σας παρακίνησε να αφοσιωθείτε στη δημιουργία αντί
να επιμηκύνετε την ανεμελιά της ηλικίας σας, απολαμ-
βάνοντας ξεγνοιασιά, ταξίδια και βόλτες;

Η αλήθεια είναι πως αν αυτό ήταν το όνειρό μου, θα είχα ακολου-
θήσει έναν εντελώς διαφορετικό δρόμο. Στην πραγματικότητα
αντλώ πολύ περισσότερη ικανοποίηση όταν καταφέρνω να δημι-
ουργήσω κάτι με ουσία παρά όταν καταναλώνω χρόνο στην επιφά-
νεια των πραγμάτων. Για εμένα το πιο συναρπαστικό «ταξίδι» είναι
το επιχειρηματικό. Το να βλέπω ένα όραμα να παίρνει σάρκα και
οστά και να δημιουργώ κάτι που θα μείνει είναι αυτό που πραγμα-
τικά με γεμίζει. Η επιχείρηση για εμένα δεν είναι απλώς μια πηγή
χρημάτων. Είναι ένας ζωντανός οργανισμός, μια συνεχής πρόκλη-
ση που με εξελίσσει. Τα υπόλοιπα; Είναι στιγμές που μπορείς να
απαθανατίσεις σε μια φωτογραφία, αλλά δεν αρκεί να ζεις μόνο
για τη φωτογραφία.

Οι σπουδές σας είναι βοηθητικές στην επιτυχία της
Kèos;

Οι σπουδές μου στη Διοίκηση Επιχειρήσεων και το Μάρκετινγκ σί-
γουρα μου παρέχουν μια ισχυρή θεωρητική βάση για να κατανοώ τη
λειτουργία της επιχείρησης και να λαμβάνω στρατηγικές αποφά-
σεις. Ωστόσο, πιστεύω ότι η πραγματική αξία προκύπτει από την κα-
θημερινή τριβή με την αγορά, τη συναναστροφή με ανθρώπους και
τις εμπειρίες που αποκτώ στην πράξη. Ο κόσμος και οι ανάγκες του
εξελίσσονται συνεχώς και το πιο σημαντικό είναι να μπορείς να
συνδυάζεις τη γνώση με την πραγματικότητα. Η ικανότητα να

ακούς, να μαθαίνεις και να προσαρμόζεσαι είναι αυτή που καθορί-
ζει την επιτυχία.

Πόσο καθοριστική θεωρείτε την πρακτική εμπειρία σε
σύγκριση με την ακαδημαϊκή βάση;

Η ακαδημαϊκή βάση είναι σίγουρα πολύτιμη, όμως η ικανότητα να
διαχειρίζεσαι καταστάσεις και να λαμβάνεις σωστές αποφάσεις έρ-
χεται με τον χρόνο και την πρακτική εμπειρία.

Σας οδηγεί επιχειρηματικά το ένστικτο ή βοηθάει συμ-
βουλευτικά και η οικογένεια;

Και τα δύο, με έναν τρόπο. Το ένστικτό μου συχνά με καθοδηγεί στις
αποφάσεις μου, αλλά η στήριξη και οι συμβουλές της οικογένειάς
μου είναι ανεκτίμητες. Έχουν περάσει από πολλές καταστάσεις και
πάντα με βοηθούν να βλέπω τα πράγματα από διαφορετική οπτική.

Ο πατέρας σας Σαράντης Κωτσιόπουλος, επιχειρηματίας
και ιδιοκτήτης της εταιρείας Caretta Systems SS, είχε
πιθανά άλλα σχέδια για εσάς; Να ασχοληθείτε με την οι-
κογενειακή επιχείρηση;

Έγινε η συζήτηση και μου είπε με όλη του την καρδιά: «Ξεκίνα κά-
τι δικό σου, θα είναι σαν το παιδί σου. Θα το αγαπήσεις και θα αγω-
νιστείς για αυτό». Η οικογενειακή επιχείρηση ήταν πάντα κοντά

μου και την εκτιμώ βαθιά. Παράλληλα όμως το ένστικτό μου και η
προσωπική ανάγκη να δημιουργήσω κάτι δικό μου με ώθησαν να
ακολουθήσω έναν διαφορετικό δρόμο. Δεν πρόκειται για αδια-
φορία προς την οικογενειακή επιχείρηση, αλλά για την ανάγκη να
εκφράσω τις δικές μου ιδέες και να ακολουθήσω το προσωπικό
μου όραμα.

Ποια ήταν η σημαντικότερη συμβουλή που σας έδωσε
στο ξεκίνημά σας;

Δεν λυγίζουμε ποτέ. Είναι η δύναμη που μας ωθεί να συνεχίσουμε, να
προσαρμοστούμε και να πετύχουμε, όποιες και αν είναι οι συνθήκες.

Όταν βρίσκεστε με την πλάτη στον τοίχο, τι είναι αυτό που
σας δίνει δύναμη να συνεχίσετε και να ξεπεράσετε τις
δυσκολίες;

Από μικρή ηλικία ένιωθα έναν εσωτερικό θυμό που δεν μπορούσα να
αγνοήσω και τον μετέτρεψα σε κίνητρο. Μεγάλωσα σε ένα περιβάλλον
όπου η αδικία δεν ήταν σπάνια. Στο σχολείο κρινόμουν με σκληρά λό-
για, χωρίς λόγο με τοποθετούσαν σε κουτιά όπου δεν ταίριαζα. Άκου-
γα κριτική που δεν είχε βάση, μόνο διάθεση να μειώσει. Ένιωθα και
νιώθω την ανάγκη να επιβληθώ, όχι από εγωισμό, όχι στους άλλους
αλλά στις καταστάσεις. Μια εσωτερική ανάγκη να αλλάξω όσα με ενο-
χλούσαν και να αποδείξω πως δεν θα με καθορίσουν οι γύρω μου. 
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ΣΥΝΕΝΤΕΥΞΗ

Η Kèos είναι η προσωπική μου επανάσταση!
Είναι η στιγμή που αποφάσισα να βγω από 
τη ζώνη άνεσής μου και να δημιουργήσω κάτι με
ουσία, όραμα και ταυτότητα. Πέρα από το brand,
είναι ένα βαθιά προσωπικό σύμβολο για εμένα. 
Η λέξη «Kèos» και ο λογότυπός μας είναι
εμπνευσμένα από τη Χίο, τον τόπο όπου βρέθηκα
για πρώτη φορά μόνη μου για να σπουδάσω 
στο Πανεπιστήμιο Αιγαίου

«

Ο επιχειρηματίας 
Σαράντης Κωτσιόπουλος 

με την κόρη 
του Κατερίνα Κωτσιοπούλου

« Ο πατέρας μου Σαράντης Κωτσιόπουλος ήταν, είναι και θα είναι μέντορας και
υποστηρικτής μου. Είναι επιχειρηματίας και με ενέπνευσε με το παράδειγμά του. 
Μου δίδαξε αξίες όπως η πειθαρχία, η επιμονή και η ουσία της επιχειρηματικότητας.
Γενικότερα όλη μου η οικογένεια είναι δραστήρια επαγγελματικά και με ώθησε 
να ακολουθήσω τον δικό μου δρόμο
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Spring 
Charity Party

2025

Κ
οσμική λάμψη και δυναμική πα-

ρουσία επιφανών καλεσμένων στο

Spring Charity Party του Συλλόγου

Φίλων Μ/Γ Κλινικής Αρεταίειου «Δίπλα στη

Γυναίκα», με guest star τον Σάκη Ρουβά.

Γιώργος Μαργώνης, Αθηνά Τσέλλου Πόπη Καλαϊτζή, Σταματίνα Τσιμτσιλή Μαρίνα και Πόπη Καλαϊτζή, Ειρήνη Νικολαΐδη

Μαρίνα και Πόπη Καλαϊτζή, Σάκης Ρουβάς, Φωτεινή Κεφαλίδου

Κωνσταντίνος Σκορίλας, Πόπη Καλαϊτζή, Κωστής Χατζηδάκης, Κλέλια Χατζηιωάννου Πόπη Καλαϊτζή, Νίκος Βλάχος, Ελένη Βρεττού

Σοφία Κουνενάκη-Εφραίμογλου, 
Πόπη Καλαϊτζή, Βασιλική Εφραίμογλου Πόπη Καλαϊτζή, Γιώργος Σοφιανός Κώστας Νούσιας, Ιωάννα Αγγελή



Μ
ε τις καρδιαγγειακές παθήσεις να

αποτελούν κύρια αιτία θνητότητας και

νοσηρότητας σε όλο τον κόσμο, η

Παγκόσμια Ημέρα Υγείας, που γιορτάστηκε

στις 7 Απριλίου, αναδεικνύει την ανάγκη να γί-

νουν άμεσες ενέργειες, ώστε να διατηρηθούν ο

πλανήτης και οι άνθρωποι υγιείς. Σύμφωνα με

την Ευρωπαϊκή Καρδιολογική Εταιρεία: Το

25,4% των ατόμων ηλικίας ≥ 15 ετών στις χώ-

ρες-μέλη της EE ήταν χρήστες προϊόντων κα-

πνού.  Όσον αφορά τη διατροφή το 2019, το

54,8% των ανθρώπων στις χώρες-μέλη της ΕΕ

ήταν υπέρβαροι και το 17% παχύσαρκοι, με πα-

ρόμοια ποσοστά για χώρες μεσαίου και υψη-

λού εισοδήματος.

Η αυξημένη αρτηριακή πίεση είναι ο κύριος

παράγοντας κινδύνου για καρδιαγγειακή νόσο.

Το 2019 επηρέασε το 36% των γυναικών και το

41% των ανδρών στις χώρες-μέλη της ΕΕ. Ταυ-

τόχρονα καταγράφονται ανεπαρκή επίπεδα

σωματικής δραστηριότητας των πολιτών στον

μέσο όρο της ΕΕ. Συνολικά τα καρδιαγγειακά

νοσήματα παρέμειναν η πιο κοινή αιτία θανά-

του που ευθύνεται για περισσότερους από 1,6

εκατομμύριο θανάτους στις γυναίκες και πε-

ρισσότερους από 1,5 εκατομμύριο στους άν-

δρες. Η θνησιμότητα από εγκεφαλικά επεισό-

δια και καρδιακή ανεπάρκεια παρουσίασε πα-

ρόμοια δυσμενή εξέλιξη.

Επίσης, σύμφωνα με την ΕΛΣΤΑΤ, το 2021, το

ποσοστό θνησιμότητας στην Ελλάδα από καρ-

διαγγειακά νοσήματα και αγγειακά εγκεφαλικά

επεισόδια -συνολικά- ξεπέρασε το 31%. Η Ελ-

ληνική Καρδιολογική Εταιρεία, με αφορμή την

Παγκόσμια Ημέρα Υγείας, καλεί σε αφύπνιση

τόσο την Πολιτεία όσο και τους πολίτες. Σε ό,τι

αφορά τα καρδιαγγειακά νοσήματα, απαιτείται

ένα συνολικός εθνικός σχεδιασμός για την

πρόληψη και αντιμετώπιση των καρδιαγγει-

ακών νοσημάτων. Το κείμενο των συμπερα-

σμάτων του Συμβουλίου της Ευρωπαϊκής Ένω-

σης στα τέλη του 2024 καλεί τα κράτη-μέλη να

υιοθετήσουν μέτρα για την καρδιαγγειακή

υγεία και για την έγκαιρη πρόληψη των καρ-

διαγγειακών νοσημάτων. Επίσης καλεί να λά-

βουν υπ’ όψιν τους τη σύνδεσή τους με άλλους

σημαντικούς παράγοντες κινδύνου, όπως είναι

η παχυσαρκία, ο διαβήτης και άλλες ασθένειες.
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Το κείμενο των συμπερασμάτων του
Συμβουλίου της ΕΕ στα τέλη του 2024
καλεί τα κράτη-μέλη να υιοθετήσουν 
μέτρα για την καρδιαγγειακή υγεία
και για την έγκαιρη πρόληψη 
των καρδιαγγειακών νοσημάτων

Πρόσβαση 
στα κατάλληλα φάρμακα
Η Ελληνική Καρδιολογική Εταιρεία αναφέρει
πως απαιτείται η χάραξη ενός Εθνικού Σχεδί-
ου Δράσης που θα θέτει στόχους με συγκε-
κριμένο χρονικό ορίζοντα και προϋπολογι-
σμό για στρατηγικές εντοπισμένες στην πρω-
τογενή και δευτερογενή πρόληψη, έγκαιρη
παρέμβαση και διαχείριση των καρδιαγγει-
ακών, πρόσβαση στα κατάλληλα φάρμακα και
ιατρικές τεχνολογίες, σωστή αποκατάσταση
και ποιότητα ζωής των ασθενών, καθολικό
περιορισμό του καπνίσματος και ατμίσματος
στην Ελλάδα. Η Πολιτεία πρέπει να δράσει
άμεσα για την υποστήριξη των Ελλήνων πολι-
τών που πάσχουν από καρδιαγγειακά νοσή-
ματα. Αυτό κατ’ επέκταση θα ενδυναμώσει το
Εθνικό Σύστημα Υγείας και την οικονομία της
χώρας.

Εθνικός σχεδιασμός για την πρόληψη
καρδιαγγειακών νοσημάτων



Γράφει
η  Αλεξάνδρα Καρτά

Oι καθημερινές προβλέψεις
www.facebook.com/alexandra.karta

astro.karta19@gmail.com - Τηλ.: 697 3232 775

Κριός
(21/3-20/4)

Εσείς των πρώτων ημερών ίσως να

έχετε υπερβολική ευαισθησία για ένα

θέμα ή θα ασχοληθείτε με καταστά-

σεις που δεν είναι ξεκάθαρες.

Ταύρος
(21/4-20/5)

Σήμερα μπορεί να νιώσετε ότι κάτι δεν

σας βοηθά να πάρετε σωστές αποφά-

σεις, η ενέργειά σας είναι πεσμένη και

καλό είναι να φροντίσετε περισσότερο

τις εσωτερικές σας ανάγκες.

Δίδυμοι
(21/5-21/6)

Η ρευστότητα στις σχέσεις σας είναι

πολύ έντονη σήμερα, ενώ μπορεί να

υπάρξει μια έντονη συναισθηματική

προσέγγιση από πρόσωπο που βρίσκε-

ται στο φιλικό σας περιβάλλον.

Καρκίνος
(22/6-22/7)

Εσείς που έχετε γεννηθεί στις αρχές του

ζωδίου σας θα νιώσετε σήμερα μια επαγ-

γελματική ρευστότητα, ίσως χάσετε για λί-

γο το κίνητρο και τους στόχους σας. 

Λέων
(23/7-22/8)

Η σύνοδος Ερμή - Ποσειδώνα βλέπει

θετικά το δικό σας ζώδιο, αλλά ο κίνδυ-

νος βρίσκεται στις λάθος επιλογές που

μπορεί να κάνετε σήμερα. Φροντίστε

να ευνοηθείτε από το υγρό στοιχείο και

να είστε κοντά σε θάλασσα ή σε τρε-

χούμενο καθαρό νερό.

Παρθένος
(23/8-22/9)

Για εσάς τους Παρθένους, τα συναι-

σθηματικά σας αποθέματα θα ξεχειλί-

σουν, για ένα πολύ αγαπημένο σας

πρόσωπο. Η διαίσθησή σας σήμερα εί-

ναι έντονη και αλάθητη.

Ζυγός
(23/9-23/10)

Η σύνοδος Ερμή - Ποσειδώνα στον το-

μέα των σχέσεών σας είναι ένδειξη συ-

ναισθηματικής αναστάτωσης και εξι-

δανίκευσης. Υπάρχει ο κίνδυνος της

παραπλάνησης από τον σύντροφό σας.

Σκορπιός
(24/10-21/11)

Με τον Ποσειδώνα - Ερμή σε σύνοδο,

κουράζεστε εύκολα, νιώθετε να στραγ-

γίζετε ενεργειακά και πολύ πιθανόν να

δεχτείτε παγίδες από πρόσωπα που

δεν έχουν καθαρό πρόσωπο απέναντί

σας.

Τοξότης
(22/11-21/12)

Η σύνοδος Ερμή - Ποσειδώνα ενεργο-

ποιεί τις πολύ προσωπικές σας σχέ-

σεις, ενώ υπάρχει η τάση να εξιδανι-

κεύσετε τον σύντροφό σας.

Αιγόκερως
(22/12-19/1)

Στο οικογενειακό περιβάλλον υπάρχει

μια ασάφεια. Μπορεί να είστε γεμάτοι

από συναισθήματα ή θα νιώσετε μπερ-

δεμένοι απέναντι σε μια κατάσταση

που σας έχει κουράσει. 

Υδροχόος
(20/1-18/2)

Η σκέψη σας αποκτά σήμερα έναν ιδι-

αίτερο τρόπο, ευαίσθητη και απόμα-

κρη από τη λογική. Προσοχή σε συμ-

βόλαια και συμφωνίες που δεν είναι

ξεκάθαρες.

Ιχθύες
(19/2-20/3)

Η σύνοδος Ερμή - Ποσειδώνα σάς

προειδοποιεί για μια λάθος οικονομι-

κή επιλογή. Ίσως κάνετε κάποιες πα-

ρακινδυνευμένες αγορές ή θα προ-

σπαθήσουν κάποιοι να σας εκμεταλ-

λευτούν οικονομικά.
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Hσύνοδος του Ερμή με τον Ποσειδώνα το
πρωί δείχνει ενίσχυση για παρασκηνιακές
δραστηριότητες, τάση για ψέματα,

περίεργες συνθήκες που αφορούν την
επικοινωνία και τις συμφωνίες. Η υπερβολή
επίσης σήμερα θα μας αναγκάσει να χάσουμε το
μέτρο και να βλέπουμε τα πράγματα με
επιπόλαιη ματιά. 


